
احتمالتعطیلیاداراتاستاندرپنجشنبهها

 رییس سازمان جهاد کشاورزی جنوب کرمان تغییر را کلید زد 

علیرضاتارممعاونتبهبودتولیداتدامیجهادکشاورزیجنوبمنصوبشد

 عضو هیات رییسه مجلس:
قدرتپهپادیجمهوریاسلامیایرانتضمینکنندهامنیتکشوراست

پادشاهاردن:کشورهایعربیخواهانروابطخوبباتهرانهستند

استاندار کرمان در جلسه ستاد بحران با اشاره به 
مشکلات بخش کشاورزی پس از قطعی برق موتور 
پمپ ها و اهمیت آبیاری باغات در شمال و شرق 
استان در یک ماه آینده، از اعضای جلسه خواست 

تا تعطیلی ادارات استان در روزهای پنجشنبه را به 
مدت ۶ هفته بررسی کنند.

محمدمهدی فداکار تاکید کرد: این موضوع باید به 
گونه ای باشد که دچار چالش اجتماعی نشویم و از 

طرفی بدون افزایش ساعت کاری باشد.
او گفت: به نظر می رسد با اجرای این طرح، علاوه 
بر کاهش مصرف برق ادارات،بار خانگی نیز کاهش 

یابد.

به گزارش »کاغذ وطن« رئیس سازمان جهاد کشاورزی 
جنوب کرمان در اولین گام در راستای تغییرات در 
ترکیب معاونت های خود روز گذشته علیرضا تارم را 
در سمت معاونت بهبود تولیدات دامی سازمان جهاد 

کشاورزی منصوب کرد.
احمد  احمدپور، یک ماه قبل حکم ریاست سازمان  
جهاد کشاورزی جنوب کرمان را از دستان معاون وزیر 
جهاد کشاورزی دریافت کرد و بعد از سعید برخوری 
رییس سابق این سازمان، سکان یکی از بزرگترین و 

موثرترین ارگان های این منطقه را در دست گرفت.
احمدپور که در برنامه ها و اهداف خود از نگاه ویژه به 
نیروی انسانی گفته بود در اولین اقدام، روز گذشته 
تغییر را از معاونت بهبود تولیدات دامی این سازمان 

شروع کرد.
 طی مراسمی با حضور رئیس مرکز تحقیقات وآموزش 
کشاورزی جنوب کرمان،مدیر کل دامپزشکی جنوب 
کرمان، مدیران ستادی و روسای ادارات زیر مجموعه 
جهاد کشاورزی، علیرضا تارم که تا قبل از آن ریاست 

امور دام مدیریت جهاد شهرستان جیرفت را بر عهده 
داشت به جای محمد رضا قائدی فر به عنوان معاونت 
بهبود تولیدات دامی سازمان جهاد کشاورزی منصوب 

شد. 
 احمد احمدپور ضمن قدردانی از زحمات قائدی فر 
معاونت پیشین به چالش های این حوزه مانند تامین 
گوشت مرغ جنوب کرمان،و نبود انبار علوفه اشاره کرد 
و ابراز امیدواری کرد که در این رابطه اقدامات موثری 

انجام گیرد.

عضو هیات رییسه مجلس شورای اسلامی، قدرت پهپادی 
ایران را تضمین کننده امنیت کشور دانست و گفت: امروز 
نه فقط ایام گفت و گو بلکه عصر موشک هم هست. علیرضا 
سلیمی در نشست علنی روز یکشنبه) ۲ مرداد ماه( مجلس 
شورای اسلامی در نطق میان دستور خود گفت: امروز نه 
فقط ایام گفت و گو بلکه عصر موشک هم هست و قدرت 
پهپادی موشکی جمهوری اسلامی تضمین کننده امنیت 
کشور است. عضو هیات رییسه مجلس شورای اسلامی با 
اشاره به جراحی اقتصادی دولت افزود: این برنامه سبب 
شد منابع ملت در جیب عده خاص واریز نشود اما واقعیت 
آن است که در نحوه اجرا با مشکلاتی مواجه هستیم که 
امید است به زودی مرتفع گردد. او با بیان اینکه بسیاری از 
افراد مستحق جزء دهک ۱۰ محسوب می شوند که دولت 

باید درباره آنها تجدیدنظر کند، گفت: افزایش قیمت ها 
مخصوصا در بخش خوراکی موجب رنج و تعب مردم شده 
است که دولت محترم هر چه سریعتر تدبیر کند. نماینده 
مردم محلات در مجلس یادآور شد: واقعا برخی اقلام 
غذایی از سفره برخی مردم برداشته شده و صف مرغ، 
شیر، لبنیات و تخم مرغ حدود ۳۰ درصد کاهش پیدا 
کرده و این زنگ خطر سلامت را به صدا درآورده است، 
افزایش قیمت دارو مساله ای نیست که از کنار آن به راحتی 
عبور کرد، وزارت محترم بهداشت هر چه سریعتر اقدام 
کند. عضو هیات رییسه مجلس شورای اسلامی با اشاره 
به رتبه بندی معلمان که قانون مجلس است، ادامه داد: 
دولت باید این قانون را اجرا کند، متاسفانه تاخیر در اجرایی 
کردن یا تدوین آئین نامه به نحوی که مغایر با قانون باشد 

به هیچ وجه پذیرفته شده نیست. همچنین مسکن ملی در 
برخی نقاط هنوز در حد حرف باقی مانده است، متاسفانه 
تضمین لازم برای وام مسکن روستایی توسط معاونت 
رییس جمهور انجام نشده است. او در بخش دیگری از 
نطق خود، تاکید کرد: ویژه خوارانی که به جای فداکاری 
دنبال بهره مندی خاص هستند حتما باید در خود اندیشه 

کنند چرا از این فرهنگ فاصله گرفته اند.
 باز کردن اتوبان ویژه برای آقازادگانی که جز بی عرضگی 
هنر دیگری ندارند کجا و ندای ملکوتی ابنائنا و ابنائکم 
کجا؟ این نماینده مجلس افزود: افرادی که به آن طرف 
پیام ذلت دادند که با تحریم به مردم فشار بیاورید تا 
حاکمیت تسلیم شود آنان که تمام قد در خدمت اربابان 
سخنان آنان را واگویه می کنند، آنان که بجای ارائه راه حل 
جز حرافی هنر دیگری ندارند، آن ها که سالیان سال ادعا 
می کردند ما ژنرال داریم و چاه  برای کشور حفر کردند، 
آنان که آتشفشان نقدینگی سرسام آور و در نتیجه تورم 
بی نظیر را به جان کشور انداختند. وی تاکید کرد: همان ها 
که کشور را با هزار و ۵۰۰ هزار میلیارد تومان بدهی و فقط 
۵۰۰ هزار میلیارد بدهی اوراق و نقدینگی ۴۵۰۰ میلیارد 
تومانی تحویل دادند، همان ها که قیمت مسکن را ۷ برابر 
کردند و مردم کوچه و بازار را به خاک سیاه نشاندند و بجای 
عذرخواهی از ملت طلبکار هستند باید در روش های 
خود تجدیدنظر کنند. سلیمی با قدردانی از سفر ریاست 
محترم جمهور به استان مرکزی، خاطرنشان کرد: حقابه 
مردم از سد کوچری برغم تاکیدات مکرر به وزیر محترم 
هنوز اجرایی نشده است، آقای وزیر نوشدارو پس از مرگ 

سهراب اتفاق نیفتد.

پادشاه اردن با اشاره به اینکه منطقه نیاز به تنش و 
درگیر ندارد گفت که کشورش و تمام کشورهای عربی 
خواهان روابط خوب با ایران هستند و معتقد است که 

گفت وگو تنها راه حل اختلافات است.
 به گزارش ایسنا، ملک عبدالله دوم، پادشاه اردن 
در گفت وگو با روزنامه الرای در پاسخ به سوالی در 
خصوص اظهارات وی در مورد تشکیل ناتوی عربی و 
تحلیل های منتشر شده در رسانه ها گفت: این موضوع 
را پیگیری کردم و تحلیل های منتشر شده در خصوص 

پاسخ من در یک مصاحبه را خواندم، سوال اینگونه بود 
که ایده چنین ائتلافی در منطقه عربی چقدر مناسب 
است، بگذارید اینجا توضیح بدهم که اردن به دنبال 
تقویت همکاری های مشترک عربی و فعال کردن آن 
است زیرا این امر در راستای خدمت به مسائل و منافع 
ما است. او تاکید کرد: بار دیگر می گویم، اردن تنها با 
ائتلاف های امت عربی و منافع و قضایای آن بوده و 
هست. از نظر تاریخی اردن همواره در صدر شرکت 
کنندگان در مقابله با تهدیدات تروریستی و امنیتی 

است که کشورها و ملت های عربی را مورد هدف قرار 
می دهند. پادشاه اردن خاطرنشان کرد: ما در خصوص 
نیاز به یک سیستم دفاعی عربی صحبت می کنیم و 
این امر نیازمند مشورت و هماهنگی و تلاش فراوان 
به همراه برادرانمان است و باید اهداف آن نیز روشن 
باشد. اجازه دهید یادآوری کنم که این طرح یکی از 
بخش های اساسی است که اتحادیه عرب بر پایه آن بنا 
شد اما با این حال موضوع ائتلاف تا به امروز مورد بحث 

قرار نگرفته است.
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روزنامه اقتصادی استان کرمان

 نماینده مردم جیرفت و عنبرآباد در خانه ملت:

نمی گذارم عده ای اراضی دولتی
  را برای ارزش افزوده نگهداری کنند

2

جنوبکرمانسهردهپایینتر
ازمازندرانپرآب

وزارت جهاد کشاورزی آمار تولید محصولات زراعی را اعلام کرد

احتمال تعطیلی ادارات استان 
 در پنج شنبه ها

 رییس سازمان جهاد کشاورزی جنوب کرمان تغییر را کلید زد 

علیرضا تارم  به  معاونت  بهبود تولیدات 
دامی  جهاد کشاورزی جنوب منصوب  شد

به گزارش »کاغذ وطن« رئیس سازمان جهاد کشاورزی 
جنوب کرمان در اولین گام در راستای تغییرات در ترکیب 

معاونت های خود روز گذشته علیرضا تارم را در سمت معاونت بهبود تولیدات دامی سازمان جهاد 
کشاورزی منصوب کرد. احمد  احمدپور، یک ماه قبل حکم ریاست سازمان  جهاد کشاورزی 
جنوب کرمان را از دستان معاون وزیر جهاد کشاورزی دریافت کرد و بعد از سعید برخوری رییس 
سابق این سازمان، سکان یکی از بزرگترین و موثرترین ارگان های این منطقه را در دست گرفت. 
احمدپور که در برنامه ها و اهداف خود از نگاه ویژه به نیروی انسانی گفته بود در اولین اقدام، روز 

گذشته تغییر را از معاونت بهبود تولیدات دامی این سازمان شروع کرد.

بهرام مسلمی مهنی در نشست با رئیس آموزش و پرورش 
جیرفت و مدیران هنرستان هنرهای زیبا جنوب کرمان 

اظهارداشت: مردم در خصوص هنرستان هنرهای زیبا قضاوت هایی خواهند داشت که اگر 
در شان مردم منطقه پیش نروند قطعا به اعتبار آموزش و پرورش و اداره کل فرهنگ و ارشاد 
اسلامی جنوب کرمان لطمه می زند. او بیان کرد: می طلبد آموزش و پرورش مدارسی را 
که وابسته به ارشاد هستند همکاری کند تا ارشــاد تمام توان خود را برای حفظ ظاهر 

این مدارس به کار گیرد.
مسلمی مهنی اظهار داشت: اگر بخواهیم می توانیم هنرستان هنرهای زیبا را سرآمد 

کنیم پس باید تمام توان خود را در این زمینه بکار گیریم.
او خاطرنشان کرد:اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی جنوب کرمان حاکمیت فرهنگی 

دارد و توقع می رود این حاکمیت فرهنگی را در مدارس حفظ کند.

استاندار کرمان در جلسه ســتاد بحران با اشاره به مشکلات بخش 
کشاورزی پس از قطعی برق موتور پمپ ها و اهمیت آبیاری باغات در 

شمال و شرق استان در یک ماه آینده، از اعضای جلسه خواست تا تعطیلی ادارات استان در 
روزهای پنجشنبه را به مدت ۶ هفته بررسی کنند.

در دیدار مدیرکل ارشاد جنوب با رییس آموزش و پرورش 
جیرفت مطرح شد:

هنرستانهنرهایزیباراسرآمدکنیم

  نو
ان

کرم
س:  

عک

دپوی یک میلیون
 قوطی شیرخشک 

رژیمی در گمرک
طبق اعــلام گمرک 
ایــران در حال حاضر 

حدود یک میلیون قوطی شیرخشــک رژیمی در 
گمرک دپو شده که تشریفات ترخیص را طی کرده 
اما ترخیص نشده است؛ دلیل این موضوع خواست 
صاحب کالا مبنــی بر تعیین تکلیــف تامین ارز و 

ترخیص بعد از صدور کد رهگیری بانک است.

وزارت بهداشت:
 هیچ واکسن کرونای 

تاریخ مصرف گذشته ای 
تزریق نشده است

معاون بهداشــت وزارت بهداشــت، درباره حواشی 
مطرح شــده پیرامون واکســن های تاریخ مصرف 
گذشــته کرونا که چندی پیش شــکل گرفته بود، 
گفت: شــرکت های تولید کننده واکســن در ابتدا 
یک مجوز مصرف اضطــراری می گیرنــد و تاریخ 
مصرف بر روی واکســن به ثبت می رســد و پس از 
ارائه مستندات و بررسی آن توسط ســازمان غذا و 
دارو تاریخ انقضای دوم بر روی لیبل درج می شــود 

بر این اساس هیچ واکســن تاریخ مصرف 
 گذشــته ای به مردم تزریق نشــده است.

نماینده مردم کرمان و راور
جاده راور – دیهوک فوراً 

بهسازی شود
محمدرضا پورابراهیمی در نشست شــورای اداری راور 
گفت: در جلسه پیگیری مشکلات شهرستان راور مباحث 
مختلفی در ارتباط با شهرستان راور در دستور کار قرار 
گرفت و گازرســانی در بخش های مختلف شهرستان 
رو به اتمام است و طی دو ماه آینده برنامه گازرسانی به 
روستاهای بالای ۱۰ خانوار را نهایی می کنیم و تا پایان سال 

گازرسانی به تمامی روستاها و مناطق شهری 
این شهرستان را جشن می گیریم.

صفحه  4
را بخوانید 
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ادامه مطلب را در
 صفحه 2  بخوانید 

ادامه مطلب را در
 صفحه 1  بخوانید 

اعتراض کارگران معدن آسمینون جواب داد

خلعیدبهرهبرداربهدستوررئیسیخلعیدبهرهبرداربهدستوررئیسی

تومــان  ۵۰۰ قیمــت  صفحــه            8            ۱۴۰۱ مــاه  مــرداد   ۰۳ دوشــنبه        ۱۲8۱ پیاپــی  شــماره  پنجــم          ســال 

شرکت آب و فاصلاب استان کرمان

وزارت نیـرو
شرکت مهندسی آب و فاصلاب 

کشور 
)مادر تخصصی(  فراخوانمناقصهعمومییکمرحلهای

شماره135/الف/5-1401م
شرکت آب و فاضلاب استان کرمان در نظر دارد مناقصه عمومی موضوع : ساخت مخزن 500 مترمکعبی مهن آباد رودبار جنوب را با برآورد : 21.275.841.992 

ریال همراه با ارزیابی ساده/کیفی با مبلغ ضمانت نامه فرایند ارجاع کار در مناقصه 1.063.800.000 ریال از محل اعتبارات عمرانی و با حداقل تعداد شرکت کنندگان 2 نفر 
و به شماره 2001005963000189 را از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت برگزار نماید. 

تدارکات  سامانه  درگاه  طریق  از  ها  پاکت  بازگشایی  و  مناقصه گران  پیشنهاد  ارائه  تا  مناقصه  اسناد  دریافت  از  مناقصه  برگزاری  مراحل  کلیه 
الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد شد و لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی ، مراحل ثبت 

نام در سایت مذکور و دریافت گواهی امضای الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند . 
تاریخ انتشار مناقصه در سامانه تاریخ 1401.05.03 می باشد.

مهلت زمانی دریافت اسناد مناقصه از سایت : ساعت 19:00 روز پنجشنبه تاریخ 1401.05.13 
مهلت زمانی ارائه پیشنهاد : ساعت 19 روز دوشنبه تاریخ 1401.05.24 

تاریخ تحویل ضمانتنامه به دبیرخانه شرکت ساعت 14:00 تاریخ 1401.05.24 
زمان بازگشایی پاکت ها : ساعت 09:45 روز سه شنبه تاریخ 1401.05.25 

اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد مناقصه و ارائه پاکت الف:
 آدرس: کرمان بلوار 22 بهمن شرکت آب و فاضلاب استان کرمان- دفتر قراردادها - تلفن: 034-333222282 

اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه: مرکز تماس 1456 - 021 
مدیریت روابط عمومی و آموزش همگانیدفتر ثبت نام: 88969738 و 85193768

آبارمغانآبادانیاست،آبادانیرابیشترکنیم

آگهيتجدیدمناقصهعمومی
شهرداری رفسنجان در نظر دارد بر اساس بودجه مصوب شماره 1013 مورخ 1400/12/02 شورای محترم اسلامی شهر، نسبت به اجرای عملیات احداث 
فضای سبز ضلع غرب بلوار خلیج فارس حد فاصل میدان امام خمینی )ره( تا پل زیرگذر شهدای مدافع حرم از طریق برگزاری مناقصه عمومی اقدام 
نماید. لذا از کلیه پیمانکاران و شرکت های واجد صلاحیت که تجربه و توانایی انجام كار را دارند، دعوت بعمل  می آید جهت دریافت اسناد و اطلاع از شرایط شركت در 
مناقصه به دفتر امور قراردادها واقع در شهرداری مركزی به آدرس رفسنجان، خیابان تختی یا به نشانی اینترنتی www.news.rafsanjan.ir مراجعه و پیشنهادات 

خود را تا پایان وقت اداری روز پنجشنبه  مورخ 1401/05/13 به دبیرخانه شهرداری مركزی تسلیم نمایند. 

) لازم به ذکر است شهرداری رفسنجان در رد یا قبول تمام یا هر یک از پیشنهادات مختار است.(
مدت اعتبار پیشنهادات 2 ماه می باشد ، سایر جزئیات مربوطه در اسناد مناقصه درج شده است.         تلفن های تماس : 34258701-5 -034 

ادارهارتباطاتواموربینالمللشهرداریرفسنجان
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ورود دستگاه قضایی به موضوع 
تصادفات زرند

به منظور حفظ حقوق عامه،دستگاه قضایی به موضوع تصادفات در 
حادثه خیز ترین نقطه شهرستان زرند ورود کرد.  ابوالفضل فرحبخش 
در حاشیه بازدید از اقدامات انجام گرفته کاهش تصادفات در گردنه 
عیســی آباد در محور مواصلاتی زرند به راور گفت: تصادفات یکی از 
مهم ترین عوامل مرگ و میر انسانی در کشور است.  او می گوید: دستگاه 
قضایی شهرستان زرند به موضوع تصادفات در حادثه خیز ترین نقطه 
این شهرستان ورود پیدا کرده است.  به گفته فرح بخش در زرند آمار 
تصادفات یکی از بالاترین آمار پرونده های ورودی به حوزه قضایی به 
شمار می رود. او اظهار داشت:گردنه عیسی آباد زرند به راور از پرخطرترین 
مسیر های شهرستان است که بالاترین آمار مرگ و میر تصادفات ناشی از 
تصادفات طی امسال  مربوط به این مسیر در شهرستان بوده است. رییس 
دادگستری شهرستان زرند تاکید کرد:به همت اداره راهداری و پلیس 
راه، عریض کردن و نصب تابلو های راهنمایی و رانندگی  برای پیشگیری 
که از جمله مصوبات شورای پیشگیری از وقوع جرم شهرستان بوده 
انجام پذیرفته است و امیدواریم اقدامات دائمی که دو بانده کردن این 
مسیر است نیز با پیگیری مسئولان انجام پذیرد تا دیگر شاهد خسارات 
جانی و مالی مردم نباشیم. رضا یعقوبی،سرپرست دادسرای عمومی و 
انقلاب شهرستان زرند نیر نیز در حاشیه این بازدید گفت: فارغ از عامل 
انسانی، عوامل محیطی و جاده ای نیز از علل اصلی تصادفات هستند که 
مسئولان امر بایستی در حذف عوامل جاده ای و محیطی اقدامات لازم 
را اعمال کنند. مدعی العموم شهرستان می گوید: هر یک از مسئولان 
امر که فعل و یا ترک فعلشان،مسبب خسارات جانی و مالی مردم شود، 
بایستی پاسخگو باشند. این مقام قضایی ضمن تذکر به رانندگان متخلف 
توضیح داد: با توجه به ترانزیتی و حادثه خیز بودن مسیر گردنه عیسی 
آباد، هر گونه تخلف از سوی رانندگان،منجر به توقیف طولانی مدت 

وسیله نقلیه آ ن ها خواهد شد.

معاون بسیج: خدمات دهی سپاه 
بدون نگاه قومی انجام  می شود

معاون هماهنگ کننده سازمان بسیج مستضعفین گفت: خدمات دهی در 
سپاه بر اساس منویات امام خامنه ای و فرمانده کل سپاه بدون نگاه قومی 
انجام می شود که مبنای اعتقادی، مذهبی و مردمی دارد و زیرمجموعه 
اصلی آن بسیج مستضعفین است.  سردار حسین  معروفی در آیین معارفه 
فرمانده سپاه ثارالله استان کرمان افزود: سپاه جان پناه انقلاب اسلامی و 
ارزش ها و مردم است و اگر کسی بخواهد به انقلاب و امام انقلاب تعدی کند، 

باید از سپاه عباس انقلاب، عبور کند و ما اجازه نخواهیم داد.
او بیان کرد: نظام اسلامی جای آقایی کردن نیست و جای نوکری و خادمی 
است، با فرصت خدمت چند ساله می توان آرامش و ثروت برای مردم تولید 
کرد، البته به شرطی که از خود عبور کنیم و حاج قاسم هم همین کار را کرد.

فرمانده سابق سپاه ثارالله کرمان اظهار داشت: بسیج مستضعفین یکی از 
سه ضلع سپاه است و حاج قاسم  با بسیج جبهه مقاومت را تشکیل داد.

او با بیان اینکه طبق ماموریت های ذاتی سپاه بدون کوچک ترین حاشیه ای 
رسالتی که بر دوشمان گذاشته شده بود را انجام دادیم افزود: 8۰۰ هزار 
بسته معیشتی و به ارزش۴۰۰ میلیارد تومان در بحث کمک های مومنانه  
توزیع کردیم  و ساخت سه هزار و 8۰۰ سرویس بهداشت برای کمک به 
سیل زدگان انجام شد و در حوزه امنیت نیز ۱۳۵ کیلومتر از مرزهای شرقی 

توسط سپاه ثارالله تامین امنیت می شود.
سردار معروفی همچنین با تشریح اقدامات انجام شده برای دومین سالگرد 
شهادت حاج قاسم سلیمانی ادامه داد:برای سومین سالگرد این شهید عزیز 

پیش بینی ۵۰۰ موکب و ۷۰۰ هزار زائر را داریم.
فرمانده جدید سپاه ثارالله استان کرمان نیز گفت: ترویج مکتب شهید 
سلیمانی  را که وارد جریان سازی شده اســت باشدت بیشتری دنبال 

می کنیم
ســردار محمد علی نظری افزود:من توفیق همکاری مستقیم با شهید 
سلیمانی را نداشتم،اما فرصت خدمت با یکی از شاگردان حاج قاسم برای 

من فراهم شد.
او با اشاره به خدمات رسانی فرمانده سابق سپاه ثارالله کرمان در ایام کرونا در 
کرمان تاکید کرد: سردار معروفی ابتکار پایلوت نهضت آبرسانی در کشور را 

برای استان کرمان ایجاد کرد.

معـدن آسـمینون منوجـان زیرمجموعه شـرکت 
معـادن فاریاب به عنـوان یکی از مهمتریـن معادن 
کرومیت کشـور در یکـی از مناطق جنوبی اسـتان 
کرمـان قـرار گرفتـه کـه فعالیـت آن عـلاوه بـر 
اشـتغالزایی، از این حیث که جزو استراتژیک ترین 
معادن فلـز کرومیـت کشـور و منطقـه خاورمیانه 
بـه شـمار مـی رود ،نقـش مهمـی در تولیـد فولاد 

کشـور دارد.
سـال ها بـود مشـکل یکهـزار و ۲۰۰ کارگـر معدن 
کرومیت در شهرسـتان منوجان استان کرمان حل 
که نمی شـد، بهره بردار بخش خصوصـی، برخلاف 
تعهداتی که در جلسـات با مدیران می داد، شـرایط 

کار کارگران را سـخت و سـخت تر هـم می کرد.
مشکل معدن کرومیت در شهرستان منوجان آنقدر 
طی سـال های اخیـر بـالا گرفته بـود کـه کارگران 
برای کار در شـرایط سـخت آن معدن چـاره ای جز 
تجمع و دسـت از کار کشیدن نمی دیدند؛ خبرهای 
مربـوط به تجمـع این کارگران طی سـال گذشـته 
که چنـد نوبت در محـل جـاده ارتباطـی کرمان به 
هرمـزگان اتفـاق افتـاد بازتاب هـای وسـیعی پیدا 

کـرده بود.
هربار امـا کارگـران بـا وعده هـای بهره بردار بـه کار 
بر می گشـتند و بعـد از مدتی دوبـاره همـان آش و 

همان کاسـه.
مدیـران اسـتان می گوینـد هرچقـدر با بهره بـردار 
بخـش خصوصـی معـدن جلسـه می گذاشـتند 
یـا اخطـار می دادنـد نتیجـه نمـی داد و اگر هـم در 
جلسـات، ایـن بخـش خصوصـی مـواردی را تعهد 
می کـرد، یـا محقق نمی شـد یـا عمـل بـه وعده ها 

اسـتمرار پیـدا نمی کـرد. 
مسئولان متولی در اسـتان می گویند این بهره بردار 
بخـش خصوصـی همـواره تاکیـد می کـرده کـه 
معدن مذکـور و فعالیت هـای تولیـدی در آن برای 
او به صرفه نیسـت و چنـدان ارزش افـزوده ای ندارد.

کارگران و مدیران اسـتان اما نظر دیگری داشتند و 
دارند؛ و این مشـکلات ادامه داشـت تا آنکه امسـال 
نیـز زمزمـه هـای نارضایتـی کارگـران برخاسـت؛ 
مدیران اسـتان دسـت به کار شـدند تا در جلسـات 
مختلف بتوانند این مشـکل را ریشـه ای حل کنند 
و ماجـرا فیصله یابد تا هـم این سـرمایه گذار بخش 
خصوصی بتواند به فعالیت هـای خود ادامـه دهد و 
هم کارگران در شرایط مناسـب کاری بتوانند ادامه 

فعالیت داشـته باشند.
بهره بردار به تعهداتش عمل نمی کرد

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی اسـتان کرمان 
می گویـد: ابتـدای امسـال شـخصا در شهرسـتان 
منوجان حاضـر شـده تـا جلسـات و پیگیری های 
ایـن موضـوع را خـودش انجـام دهـد و بهره بـردار 
هـم در جلسـات وعده هایـی داد امـا بـه تعهداتش 

عمل نکـرد.
در آخریـن نوبت و برخـلاف تعهداتی کـه بهره بردار 
بخش خصوصـی داده بود، دوبـاره قـراردادی کوتاه 
مـدت و فاقـد انتظـارات کارگـران، بـرای همکاری 
تنظیـم می کنـد کـه کارگـران بـاز زیـر بـار نرفته 
و امضـا نمی کننـد؛ بهـره بـردار بخـش خصوصـی 
نیـز اول خردادمـاه امسـال در نامـه ای بـه اداره کل 
کار اسـتان اعـلام تعطیلی می کنـد. در واقع شـاید 
بتوان گفت که شـروع فرآینـد تلاش ها بـرای خلع 
یـد بهره بـردار بخش خصوصـی شـرکت معـدن 
فاریاب که معدن آسـمینون در شهرستان منوجان 
را مدیریـت می کنـد از همین جـا قـوت اجرایـی 
بیشـتری بـه خـود گرفـت و ایـن در حالی بـود که 
رییس سـازمان صنعـت، معـدن و تجـارت جنوب 
اسـتان به عنـوان متولی این حـوزه می گویـد تا آن 
زمان در چندین نوبت، اخطارهای لازم بـه وی داده 
شـده بود و از نظر موازیـن قانونی نیز، شـرایط برای 

اقـدام بـه خلع یـد مهیـا بود.
اینجا بود که اداره کل کار اسـتان نیز پـای کار آمد تا 
با سـرعت فرآیند ارائه بیمه بیکاری کارگـران انجام 
و پرداخت ها شـروع شود تا سرنوشـت معدن نیز با 
حمایت هـای مدیـران اسـتان و دولت در کشـور به 

مرحله تعیین تکلیف برسـد.
تصمیم گیری خلع ید معدن

 در صلاحیت استان نبود
اگرچـه تصمیم گیری برای خلـع ید این معـدن در 
صلاحیت استان نبود و باید شـورای عالی معادن در 
کشـور تصمیم گیری می کرد، با این حـال، مدیران 
اسـتان کرمان شـاید برخلاف میل باطنی و بناچار، 
وقتی دیدند که مشـکل این معـدن و کارگران طی 
سـال ها حل نمی شـود، تصمیم به این کار گرفتند؛ 
تصمیمی بسـیار بزرگ کـه تحقق آن هم شـاید به 

این راحتـی نبود.
اینجـا پـس از آنکه بهـره بـردار معدن متوجه شـد 
تصمیم اسـتان بـرای خلع یـد جدی اسـت، برخی 
اقداماتـش را بـرای تاثیرگـذاری روی ایـن تصمیم 
کلیـد زد اما به نتیجـه نرسـید؛ از جمله نامـه ای به 

مدیـرکل کار اسـتان ارسـال و اعـلام آمادگـی کرد 
که حاضر اسـت کارگـران جدیـد جذب کنـد. این 
پیشـنهاد و بی توجهی به سرنوشـت یکهزار و ۲۰۰ 
کارگـر بـا آن همـه مطالبه بیشـتر به خنـده و طنز 

شـباهت داشت.
نماینـدگان مـردم منطقـه در مجلس کـه موضوع 
را از قبـل پیگیـری می کردنـد، در جلسـاتی بـا 
شـخص رییس جمهـور، شـرح ماجرا و مشـکلات 
چندساله این معدن و کارگران را به آیت الله رئیسی 
بیان کردند و نتیجه آن شـد که رییـس جمهور نیز 
دسـتور ویژه پیگیری داد و در نهایت شـورای عالی 
معـادن نیـز کـه ترکیبـی از چنـد قـوه و نهادهای 
مختلـف دارد، اواخر تیرمـاه خلع یـد را مصوب کرد 
و موضـوع رفت که سـایر فرآیندهـای اداری خود را 

طـی کند.
توضیحات رئیس صمت جنوب کرمان

رییس سـازمان صنعـت، معـدن و تجـارت جنوب 
اسـتان کرمـان گفت: از سـال گذشـته مشـکلات 
حوزه کاری و کارگری معدن آسـمینون و شـرکت 
معادن فاریاب تشـدید و نشسـت شـورای کارگری 
نیز سـال گذشـته برای رفع مشـکلات ایـن معدن 
برگـزار کـه ۱۷ مصوبـه داشـت و تمامـی بندهای 
مصوبـات نیـز بـا پیگیـری اسـتانداری کرمـان و 

شهرسـتان بـرای ایـن معـدن اجرایی شـد.
مسـلم مروجـی فـرد افزود:یکـی از ایـن مصوبـات 
در شـرایطی که اکنـون نیز معـادن فاریـاب درگیر 
آن اسـت، این بـود کـه قراردادهـای کارگـری یک 
سـاله شـود و بر این اسـاس تاریخ قراردادهـا پس از 
گذشـت یک سـال تا روز یکم خرداد ماه ۱۴۰۱ بود 
و طبیعتا پیـش از این تاریـخ نیز باید شـرکت برای 
تنظیـم قراردادهـای جدیـد اقـدام می کرد لـذا در 
نشست های شـورای کارگری مقرر شـد طبق روند 
گذشـته قراردادها امسـال نیز به صورت یک سـاله 
باشـد و شـرکت معادن فاریاب نیز این موضوع را در 

آن جلسـه پذیرفت.
او اظهار داشـت: اما پس از آن شـرکت اعلام کرد که 
قراردادهـا را به صورت ۶ و سـه ماهه منعقد می کند 
و کارگران نیز این شـرایط را نپذیرفتنـد و در نهایت 
منجر به این شـد کـه توافق بیـن کارفرمـا و کارگر 
به وجـود نیاید. مروجـی فرد عنـوان کرد: شـرکت 
معادن فاریاب نیز از روز یکم خردادماه سـال جاری 
طی نامه ای به اداره کل کار، تعـاون و رفاه اجتماعی 
اسـتان اعلام کـرد که این شـرکت به علت مسـائل 

قراردادی تعطیل شـده است.

مالک معدن از مسئولیت شانه خالی می کند 
نماینده کارگران معدن آسـمینون معتقد است که 
پـس از واگـذاری این معـدن به بخـش خصوصی، 
مالـک جدیـد بـا اسـتدلال های مختلـف از جمله 
کمبـود سـیمان و کاهـش تقاضـای بـازار از بـار 
مسـئولیت شـانه خالی می کرد و اشـتغال آنـان را 

اهـرم اهـداف خـود کـرده بود.
یکی دیگر از نمایندگان کارگران معدن آسـمینون 
منوجان نیـز می گوید: در سـالی که دولـت برای ما 
افزایـش ۳۰ درصـدی حقـوق را مصوب کـرده ۴۰ 
درصـد از حقـوق ما کاهـش یافـت و ایـن در حالی 
اسـت که ما نیز هزینه خوراک، مسـکن و مالیات را 

پرداخت مـی کنیم.
خلع ید با دستور ویژٰه رییس جمهور

منصور شـکرالهی نماینده پنج شهرسـتان جنوبی 
اسـتان کرمان که نخسـتین بار ۲۹ تیرماه امسـال 
خبر مصوبـه مربوط بـه خلع ید بهـره بـردار معدن 
کرومیـت آسـمینون شـرکت فاریـاب واقـع در 
شهرسـتان منوجـان را آن هم بـا عنایت و دسـتور 
ویژه رییس جمهور اعـلام کرد می گویـد: با عنایت 
ویـژه رییس جمهـور موضـوع خلع یـد بهره بـردار 
معدن آسـمینون در دسـتور شـورای عالی معادن 

کشـور قـرار گرفت.
او ادامـه داد: بـا اجمـاع نظـر اعضـای شـورای عالی 
معـادن کشـور، خلع یـد بهـره بـردار تصویـب و به 
منظور طی سلسـله مراتب اداری ابلاغ خواهد شـد.
شکراللهی افزود:مجتمع معدنی کرومیت آسمینون 
بزرگتریـن معـدن خاورمیانـه محسـوب می شـود 
کـه متاسـفانه بـه دلیـل سـوء مدیریـت هر سـاله 
شـاهد تجمع هـای کارگـری و مشـکلات امنیتی 
در شهرسـتان منوجان بودیـم و به دنبـال اعتراض 
های شـدید کارگـری موضوع خلـع ید در دسـتور 

کار قـرار گرفت.
مشکلات زیست محیطی و ایمنی معدن

شـکراللهی رعایـت نکردن مسـائل ایمنی زیسـت 
محیطی و پرداخت نکردن موضوعات معیشـتی را 
نیـز از جمله تخلفـات این بهره بـردار عنـوان کرد و 
گفت: این سـوء مدیریت ها منجر به تهدید شـغلی 
بیـش از یـک هـزار نفـر از کارگـران زحمتکـش و 

خانواده آنـان شـده بود.
او معتقـد اسـت: زیاده طلبـی و سـوء مدیریـت این 
بهره بـردار سـبب اعتـراض چندبـاره کارگـران و 
مسدود شـدن مسـیر ترانزیتی اسـتان هرمزگان به 

اسـتان کرمان نیـز شـده بود.

رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان کرمان 
معتقد است: اگر می خواهیم فقر کاهش و درآمد 
سرانه افزایش یابد و مردم در رفاه بیشتری زندگی 
کنند، هیچ راهی به جز حرکت به ســمت اقتصاد 
دانش بنیان نداریم زیرا اکنون با توجه به ساختار 
اقتصادی استان کرمان، وابستگی زیادی به طبیعت 

داریم.
جعفر رودری اظهار داشت:حوزه کشاورزی ۱8درصد 
سهم تولیدات استان کرمان را به خود اختصاص داده 
و آمار نشان می دهد به شکل جدی به طبیعت وابسته 
ایم و ساختار اقتصادی ما با دانش بنیان فاصله خیلی 
زیادی دارد. رییس سازمان مدیریت و برنامه ریزی 
اســتان کرمان با بیان اینکه به لحاظ علمی فاصله 
زیادی با اقتصاد دانش بنیان به مفهوم واقعی داریم 
عنوان کرد: زمانی این مهم محقق می شود که از اتکای 
به طبیعت جدا و پس از صنعتی شدن، وارد مرحله 
فراصنعتی و دانش شویم. او به سهم استان کرمان در 
استفاده از منابع طبیعی اشاره کرد و گفت: در بخش 
معدن نیز به صورت جدی به طبیعت وابسته هستیم 

و ساختار اقتصاد ما با دانش بنیان فاصله خیلی زیادی 
دارد و مهم این است که در ادامه فرآیند تولید بتوانیم 
از این اقتصاد متکی به منابع جدا شویم و به سمت 

توسعه صنعتی و در نهایت توسعه فراصنعتی برویم.
رودری گفت: اقتصاد دانــش بنیان عملا اقتصادی 

است که بر پایه دانش شکل گرفته باشد.
از کسب دانش تا تولید ثروت

او با اشــاره به مرحله تولید دانش یا اکتساب دانش 
تصریح کرد: مراکز علمی و دانشگاهی نقش تولید 
علم را برعهده دارند و از سوی دیگر اکتساب دانش 
به حوزه کسب فناوری و دانش برمی گردد. به گفته 
رودری پس از کسب دانش باید، تبدیل به فناوری، 
فناوری تبدیل به محصول دانش بنیان و این محصول 
با تولید کالای اولیه شکل گیرد؛ بعد محصول اولیه 
تجاری سازی و وارد بازار می شود و می تواند تولید 
ثروت برای آن جامعه داشته باشد. رییس سازمان 
مدیریت و برنامه ریزی اســتان کرمان ادامه داد: در 
این فرآیند، نهادهای مختلف دخیل هستند و پس از 

آن نظام ملی نوآوری مطرح است که زمینه استعداد، 
ایده ها و دیدگاه ها را پردازش و حقوق مالکیت معنوی 
خلاقیت، ثبت اختراع و دیگر بخش ها را دنبال کند. 
او افزود: اگر این فرآیند را به شکل کلی بپذیریم، در 
استان کرمان همین عوامل دخیل هستند و مساله 
مهم این اســت که چگونه ارتباط منطقی بین این 
نهادها برقرار کنیم. این مســئول ادامه داد: ایران به 
طور کلی براساس آخرین آمار در بانک های جهانی، 
در تولید علم رتبه پانزدهم را در دنیا دارد و این هم 
از نظر کمی و هم کیفی مطرح است و ظرفیت تولید 

علم ما خیلی خوب است.
جای خالی کاربرد دانش

رودری بیان کرد: در استان کرمان تقریبا ۱۰۰ واحد 
آموزش عالی، ۱۱۶ هزار دانشــجو و ۲ هزار و ۷۳۱ 
عضو هیات علمی داریم که با ۵۹ شرکت دانش بنیان 
و مراکز تحقیقاتی، ظرفیت تولیــد دانش بنیان به 
خوبی وجود دارد اما مسئله مهم، کاربرد دانش است.

او با اشاره به تصویب قانون جهش تولید دانش بنیان 

اظهار کرد: شــورای راهبری فناوری و تولید دانش 
بنیان در استان کرمان به دبیری سازمان مدیریت و 
برنامه ریزی تشکیل شده و ذیل شورای برنامه ریزی 
قرار دارد که برای این شورا سه کمیته فرابخشی و 

چهار کمیته بخشی تعریف شده است.
فعالیت دانش بنیان بنگاه های اقتصادی و 

معافیت های مالیاتی
رودری با اشاره به اینکه قانون جهش تولید ظرفیت 
بی نظیری را در اســتان فراهم کرده است، گفت: 
شرکت ها و بنگاه های بزرگ اقتصادی استان کرمان 
تاثیرگذاری خوبی در ســطح ملی دارند که اگر در 
حوزه اقتصاد دانش بنیان و توســعه خود کار کنند 

شامل معافیت های بیمه ای و مالیاتی خواهند شد.
او در بخش دیگری از سخنانش گفت: نگاه تعریف 
شده معمول به موضوع مقاله نویسی و نیز ارزیابی 
اساتید دانشگاه بایستی تغییر یابد؛ رویکردها نیز به 
حل مسائل استان و احصای نیازها باشد ضمن اینکه 

به لحاظ تامین منابع مالی دغدغه ای نیست.

اعتراض کارگران معدن آسمینون جواب داد

خلعیدبهرهبرداربهدستوررئیسی
نماینده پنج شهرستان جنوبی استان کرمان در مجلس: با عنایت ویژه رییس جمهور، خلع ید بهره بردار معدن آسمینون منوجان 

در دستور شورای عالی معادن کشور قرار گرفت

رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان کرمان: 

هیچراهیجزحرکتبهسمتاقتصاددانشبنیاننداریم

گزارش
ایرنا

معاون دادگستری استان کرمان:
پیش بینی حبس برای استنکاف مدیران 

از اجرای قانون حمایت از خانواده
معاون اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم دادگستری استان کرمان 
گفت: با توجه به اهمیت ویژه موضوع افزایش جمعیت جوان کشور، در 
شرایط کنونی قانون گذار در ماده ۷۱ قانون حمایت از خانواده و جوانی 
جمعیت برای دستگاه هایی که به وظایف خود عمل نکنند، مجازات 

کیفری پیش بینی کرده است.
سیدمهدی قویدل در جلسه قرارگاه فرهنگی اجتماعی که در محل 
سپاه ثارالله کرمان با موضوع جمعیت و ازدواج و خانواده برگزار شد، 
افزود: برای مســتنکفین از اجرای قانون حمایت از خانواده و جوانی 
جمعیت، مجازات های حبس یا جزای نقدی درجه چهار و یا پنج و 

معرفی به تخلفات اداری پیش بینی شده است.
او خاطرنشان کرد: براساس تبصره ۲ماده ۷۱ قانون حمایت از خانواده 
و جوانی جمعیت، تمامی دســتگاه های نظارتی و امنیتی  مکلف به 

شناسایی و معرفی  مستنکفین از اجرای این قانون هستند.
معاون اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم دادگستری استان کرمان 
با اشاره به این مطلب که یکی از مولفه های امنیت، اقتدار و پیشرفت 
کشورها در جهان موضوع افزایش جمعیت جوان آنهاست، تاکید کرد: 
در کشور ما نیز در راستای فرمایشــات مقام معظم رهبری و قانون 
حمایت از خانواده و جوانی جمعیت مصــوب ۱۹/۰8/۱۴۰۰ همه 
دستگاه ها و نهادها مکلف به اجرای تکالیف پیش بینی شده در این 

قانون هستند.
قویدل تصریح کرد: لزوم توجه به موضوع معیشت مردم  امروز یکی از 

مهمترین مولفه های تاثیر گذار بر افزایش جمعیت می باشد.
او افزود: سقط جنین بدون مجوز پزشــک،غیرقانونی و غیر شرعی 
است و پیشگیری از این موضوع می تواند تاثیر بسیار خوبی در جهت 
افزایش و جوانی جمعیت داشته باشد و در ماده ۵۶ این قانون نیز به 
آن تاکید و در قانون مجازات اسلامی نیز جرم انگاری شده است و در 
این رابطه مسئولین درمانی و نظارتی باید به صورت جدی و با استفاده 
از تمامی ابزارهای قانونی از ســقط جنین بدون مجوز و غیرقانونی 
پیشگیری کنند. معاون اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم دادگستری 
اســتان کرمان عنوان کرد: یکی از موضوعاتی که می تواند در روند 
عملیاتی شدن این قانون تاثیر گذار باشد موضوع انجام و همکاری همه 
دستگاه ها است و استانداری برابر بند»پ« ماده ۱ این قانون تکلیف 
دارد وظایف دستگاه ها را احصاء و سهم هر یک از آن ها را مشخص و 

ابلاغ کرده و در جهت اجرای کامل آن مطالبه گری و نظارت کند.

نماینده مردم جیرفت و عنبرآباد در مجلس شورای اسلامی از 
عزم جدی برای برخورد با زمین خواران در این دو شهرستان 

خبر داد.
ذبیح الله اعظمی در بازدید از اراضی واگذار شده در تل سیاه 
جیرفت که با انتقاد مردم از عدم اجرای طرح های صنعتی، 
عمرانی در زمین های واگذار شده گفت: به عنوان نماینده 
مردم به این افراد هشدار می دهم اگر تا یک سال آینده طرح و 
پروژه ای که بخاطر آن زمین گرفته اند را اجرا نکنند، زمین به 

نفع بیت المال باز پس گرفته خواهد شد.
او  گفت: به هیچ وجه اجازه نخواهیم داد افرادی زمین های 

دولتی را برای ارزش افزوده بیشتر بلااستفاده نگه دارند.
اعظمی با اشاره به سخنان مقام معظم رهبری در بازپس گیری 
زمین های دولتی از کسانی که برای ارزش افزوده نگه داشته 
اند، اظهار کرد: زمین های واگذار شده برای تولید، عمران 
و اشتغالزایی بوده و نگهداری این زمین ها به عنوان ارزش 

افزوده خیانت به جوانان و نسل های آینده می باشد.
عضو کمیسیون کشاورزی مجلس شورای اسلامی با بیان 
اینکه در گذشته بدون هیچ گونه آینده نگری برای افزایش 
جمعیت و گسترش شهرنشینی، زمین های اطراف شهر را 
به عنوان زمین کشاورزی و خدماتی واگذار کرده اند، گفت: 
متاسفانه امروز با توجه به افزایش جمعیت ما در شهر جیرفت 
برای واگذاری زمین به جوانان برای تشکیل خانواده به مشکل 
برخورده ایم، به طوری که هیچ زمینی برای واگذاری به این 

قشر نداریم.
نماینده مردم و جیرفت در مجلس شورای اسلامی با توصیه 
به مدیران شهرستان های جیرفت و عنبرآباد برای حفظ بیت 
المال و جلوگیری از زمین خواری در این مناطق خاطر نشان 
کرد: جلوگیری از زمین خواری نیازمند نظارت و سرکشی 
است و مدیران مربوطه باید در این زمینه حساسیت بیشتری 

داشته باشند.

بهرام مسلمی مهنی در نشست با رئیس آموزش و پرورش 
جیرفت و مدیران هنرستان هنرهای زیبا جنوب کرمان 
اظهارداشت: مردم در خصوص هنرستان هنرهای زیبا 
قضاوت هایی خواهند داشت که اگر در شان مردم منطقه 
پیش نروند قطعا به اعتبار آموزش و پرورش و اداره کل 

فرهنگ و ارشاد اسلامی جنوب کرمان لطمه می زند.
او بیان کرد: می طلبد آموزش و پرورش مدارسی را که 
وابسته به ارشاد هستند همکاری کند تا ارشاد تمام توان 

خود را برای حفظ ظاهر این مدارس به کار گیرد.
نیم  می توا بخواهیم  اگر  اظهار داشت:  مسلمی مهنی 
هنرستان هنرهای زیبا را سرآمد کنیم پس باید تمام توان 

خود را در این زمینه بکار گیریم.
او خاطرنشان کرد:اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی جنوب 
کرمان حاکمیت فرهنگی دارد و توقع می رود این حاکمیت 

فرهنگی را در مدارس حفظ کند.
او تصریح کرد: اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی جنوب 
کرمان و اداره آموزش و پرورش در کنار یکدیگر با همگرایی 
و هم افزایی موجب بالارفتن اعتماد مردم و بهتر شدن 

عملکرد در حوزه مدارس هنرهای زیبا می شوند.
با  فرهنگی هنری  برنامه  ینکه  ا بیان  با  مسلمی مهنی 
اجرای  ر شود،عنوان کرد: برگزا محوریت هنرستان ها 
ز  ا  . . و. فرهنگی،آموزش  هنری،  علمی،  برنامه های 

شاخصه های مدارس هنرهای زیبا است.
او با تاکید بر اینکه باید آنچه که در توان داریم در حوزه بهتر 
شدن این مدارس به کار ببریم، گفت:چرا که این مدارس در 
منطقه شاخص هستند و باید هنرمندان کشوری تحویل 

جامعه دهند.
او با تاکید تاکید بر اجرای تفاهم نامه مابین اداره آموزش 
و پرورش و اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی افزود: بند 
بند این تفاهم نامه هم از طرف آموزش و پرورش و هم از 
طرف اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی جنوب کرمان باید 

اجرایی شود.
مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی جنوب کرمان بیان کرد: 

هنرستان ها باید خلا آموزش و پرورش را پر کنند.

رئیس اداره راهداری و حمل و نقل 
جاده ای شهرســتان عنبرآباد گفت: 
با هدف ایجاد تردد و ایمنی بیشــتر 

در محورهای عنبرآباد به 
»نه بنــی« و »توکل آبــاد« به علی 
آباد قدیری کار شانه سازی و منظر 
آرایی ۲۰ کیلومتــر از این محورها 

انجام شد.
سجاد شــهابی افزود: با ایجاد شانه 

سازی در حاشیه این دو محور سبب شده است جاده از بخشندگی بیشتری 
برخوردار شود تا در شرایط مختلف ترددی به ویژه در زمان حوادث خودرو 

با کمترین برخورد و ایجاد شــرایط نامناسب در بستر شانه راه قرار گیرد.
او گفت: در حال حاضــر ۱۵ کیلومتر از محور عنبرآباد بــه »نه بنی« و ۵ 
کیلومتــر از محور» توکل آباد«به علی آباد غدیری دارای شــانه راه شــده 

است.
رئیس اداره راهداری و حمل و نقل جاده ای عنبرآباد از در دستور کار بودن 
مناسب سازی شانه راه و شیب شیروانی در ۴ محور دیگر در بخش مرکزی 
و مردهک عنبرآبــاد خبر داد و گفت: در صورت اختصاص اعتبار مناســب 
از محل اعتبارات شهرســتانی و اســتانی زمینه ایجاد طرح ویژه بهسازی 
محورهای روســتایی در دســتور کار جدی این اداره اســت تا جاده های 
محورهای روستایی به ویژه راههای آسفالته دارای شــانه مناسب و ایمن 

شوند.

به گفته مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری 
و صنایع دستی اســتان کرمان، درآمد در 
گردشگری سلامت بیشتر از سایر حوزه های 
گردشگری است به طوری که هر گردشگر 
سلامت حدود ۵ تا ۷ هزار دلار درآمد برای 
استان دارد. فریدون فعالی در جلسه گروه 
کاری میراث فرهنگی و گردشگری استان 
کرمان با اشاره به ظرفیت های گردشگری 
سلامت در استان کرمان اظهار کرد: ۹ آژانس 

خدمات مسافربری و گردشگری مجوز فعالیت در حوزه گردشگری سلامت دریافت کرده اند.
به اعتقاد مدیرکل میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی اســتان کرمان، درآمد 
در گردشگری سلامت بیشــتر از ســایر حوزه های گردشگری اســت به طوری که هر 
گردشگر سلامت حدود ۵ تا ۷ هزار دلار درآمد برای استان دارد. همچنین سید مصطفی 
آیت اللهی موسوی معاون هماهنگی امور عمرانی استاندار کرمان نیز در این جلسه تصریح 
کرد: کرمان ایرلاینی به نام خود دارد اما متاسفانه تعداد پروازهای هواپیمایی استان بسیار 
کم است که قابل قبول نیست و شرکت هواپیمایی ماهان باید پروازهای جدیدی در کرمان 

به اکثر نقاط راه اندازی کند.
کرامت یوسفی رئیس بیمارســتان مهرگان نیز در این جلسه گفت: مهرگان بزرگترین 
بیمارستان خصوصی جنوب شرق کشور است و در حال حاضر حدود ۲۰۰ تخت بیمارستانی 

دارد و در سال گذشته تقریبا ۲۴ هزار پذیرش بیمار داشته است.
 ICU به گفته او، با تغییر روش های درمانی بیماران کرونایی درصد مرگ و میر افرادی که در

بستری هستند را از ۹۰ درصد به کمتر از 8 درصد رسانده اند.

به گفته مدیرکل راه و شهرسازی استان 
کرمان، در حال حاضر از استان کرمان 
۱8۰ هزار و 8۷۶ نفــر در طرح نهضت 
ملی مســکن ثبت نام کرده اند این در 
حالی است که سهم چهار ساله استان 
کرمان در این طــرح ۱۰۲هزار و ۹8۶ 

واحد تعیین شده است.
طبق اعلام علی حاجی زاده در جلســه 
شورای مسکن اســتان کرمان، تاکنون 

در استان کرمان، ۴۲ هزار و ۲۳۳ نفر حائز شــرایط در طرح نهضت ملی مسکن 
شــده اند که از این تعداد ۳۹ هزار و ۴۲۷ نفر تایید نهایی گردیده اند و ۱۱ هزار و 
۷۹۰ نفر آنها واریز وجه داشــته و در حال حاضر ۱۰ هزار و ۶۶۰ نفر از متقاضیان 

به پروژه ها معرفی شده اند.
مدیرکل راه و شهرســازی اســتان کرمان می افزاید: ۷ هزار و 8۶۹ واحد دارای 
قرارداد سازنده هستند ضمن آنکه احداث هزار و ۷۲8 واحد که شامل طرح ملی 

مسکن )در دوره دولت قبل( نیز می شوند، به اتمام رسیده است.
او در ادامه اظهار کرد: ۹8.۲ درصد متقاضیان مسکن استان تعیین تکلیف شده اند 

این در حالی است که میانگین کشوری در این زمینه 8۶.۳ درصد است. 
حاجی زاده می گوید: نســبت متقاضیان تعیین تکلیف شــده بــه کل ثبت نام 
شدگان در شمال استان کرمان ۹۹.۳۹ درصد است که این عدد شمال استان را 
در جایگاه اول کشوری و جنوب استان با ۹۷.۶۴ درصد را در جایگاه سوم کشوری 

قرار داده است.

با هدف ایجاد ایمنی بیشتر انجام گرفت:

 شانه سازی و منظر آرایی 2 محور 
در شهرستان عنبرآباد 

درآمد »گردشگری سلامت«
 بیشتر از سایر حوزه های گردشگری

مدیرکل راه و شهرسازی استان کرمان :

ثبت نام ۷8 هزار کرمانی بیش از سهمیه 
استان در طرح نهضت ملی مسکن

نماینده مردم جیرفت و عنبرآباد در خانه ملت:
نمی گذارم عده ای اراضی دولتی را 
برای ارزش افزوده نگهداری کنند

در دیدار مدیرکل ارشاد جنوب با 
 رییس آموزش و پرورش جیرفت مطرح شد:

هنرستان هنرهای زیبا 
 را سرآمد کنیم

خبر

کاغذ استان
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به اعتقاد مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری 
و صنایع دســتی اســتان کرمان، درآمد در 
گردشگری سلامت بیشتر از سایر حوزه های 
گردشگری اســت به طوری که هر گردشگر 
ســلامت حدود ۵ تا ۷ هزار دلار درآمد برای 

استان دارد.
فریدون فعالی پیش از ظهر دوم مردادماه در 
جلسه گروه کاری میراث فرهنگی و گردشگری 
استان کرمان با اشاره به ظرفیت های گردشگری 
سلامت در استان کرمان اظهار کرد: ۹ آژانس 
خدمات مسافربری و گردشگری مجوز فعالیت 

در حوزه گردشگری سلامت دریافت کرده اند.
همچنین ســید مصطفی آیت الهی موسوی 
معاون هماهنگی امور عمرانی استاندار کرمان 
نیز در این جلسه تصریح کرد: کرمان ایرلاینی 
به نام خود دارد اما متاسفانه تعداد پروازهای 
هواپیمایی استان بسیار کم است که قابل قبول 
نیست و شرکت هواپیمایی ماهان باید پروازهای 
جدیدی در کرمان به اکثر نقاط راه اندازی کند.

وی برقراری پروازهای خارجــی در فرودگاه 
کرمان برای توسعه گردشگری استان را یک 
ضرورت دانست و اظهار کرد: متاسفانه پروازها 
از کرمان فقط به چند اســتان انجام می شود 
که شایسته کرمان به عنوان پایتخت مقاومت 

اسلامی نیست.
معاون هماهنگی امور عمرانی استاندار کرمان 
با اشــاره به اینکه باید موانع ورود گردشگران 
خارجی به استان کرمان برطرف و تسهیل شود، 
گفت: بهتر است اداره کل فرودگاه های استان 
کرمان، زمینه برقراری پروازها با مقصد کرمان از 
اقصی نقاط کشور و جهان را با جدیت پیگیری 
کند و گزارشی از موانع پروازهای ورود و خروج 

را ارائه دهد.
کرامت یوســفی رییس بیمارستان مهرگان 
نیز در این جلســه گفت: مهرگان بزرگترین 
بیمارستان خصوصی جنوب شرق کشور است 
و در حال حاضر حدود ۲۰۰ تخت بیمارستانی 
دارد و در سال گذشته تقریبا ۲۴ هزار پذیرش 

بیمار داشته است.
به گفته او، با تغییر روش های درمانی بیماران 
 ICU کرونایی درصد مرگ و میر افرادی که در
بستری هســتند را از ۹۰ درصد به کمتر از 8 

درصد رسانده اند.

احتمال اجرای 
کالابرگ الکترونیکی 

از ماه مرداد

عضو کمیسیون اجتماعی مجلس گفت: 
قرار اســت که نرم افزاری را اجرایی کنند 
که پرداخت ۶ الی 8 قلم کالا در قالب این 
نرم افزار به شکل الکترونیکی انجام شود، 
یعنی مشــمولان این طرح وارد نرم افزار 
می شوند و فروشگاه هایی که برای فروش 
تعیین شــدند هم این نرم افــزار را دارند. 
اتفاقی که پس از اجــرای این طرح اتفاق 
خواهد افتاد، این است که مردم این اقلام 
موجود در نرم افزار را به قیمت شــهریور 
۱۴۰۰ خریداری کرده و مبلغ را پرداخت 
می کنند و مابه التفاوت این مبلغ را دولت 

به فروشنده پرداخت می کند.
سید کریم حسینی نماینده مردم اهواز در 
مجلس شورای اسلامی در گفت وگو با ایلنا، 
درخصوص اثرات منفــی ادامه پرداخت 
نقــدی یارانه هــا و تصمیــم درخصوص 
پایان این روند، گفت: خــب در اینکه این 
پرداخت ها اثر تورمی دارد قطعاً اثر تورمی 
خود را در کشور گذاشــته است و اگر این 
روش ادامه پیدا کند، راه صحیح و راه حل 
مشکل تورم و گرانی نیست به همین خاطر 
دولت وعده ای که داده الکترونیکی کردن 

پرداخت ها است.
عضو کمیسیون اجتماعی مجلس اضافه 
کرد: این نرم افــزار می تواند از تزریق پول 
به جریان اقتصادی کشور جلوگیری کند و 
راه حلی است که دولت وعده داده که کار به 

این شکل اجرایی شود.
حسینی در پاســخ به این سوال که زمان 
اجرای این طــرح نرم افــزاری چه زمانی 
خواهد بود؟، گفت: من شنیده بودم که این 
طرح قرار بود از تیر ماه اجرایی شود که نشد 
و تیر هم به صورت نقدی پرداخت شد اما با 
صحبت هایی که شده  به نظر می رسد که در 
روزهای نزدیک اجرا و پیاده سازی آن انجام 
شود و برای ماه مرداد به بهره برداری برسد.

آن دسته از کارفرمایانی که نیروی کار مورد نیاز 
خود را از بین فارغ التحصیلان دانشگاهی جذب 
کنند، به مدت دو سال از معافیت حق بیمه سهم 

کارفرما برخوردار خواهند شد.
به گزارش ایسنا، طرح اعمال مشوق های 
بیمه کارفرمایی براساس بند الف تبصره ۱8 
قانون بودجه سنواتی برنامه ششم توسعه و 
در چارچوب سیاست های اقتصاد مقاومتی با 
هدف تحرک بخشی به بازار کار به اجرا درآمده 

است.
وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در چند سال 
اخیر این طرح را در حمایت از کارفرمایان به 
ویژه صاحبان کسب و کارهای آسیب دیده از 
کرونا و ایجاد اشتغال به منظور  ترغیب و تشویق 
کارفرمایان کارگاه های تولیدی و خدماتی به 
استفاده از نیروی کار جدید، تهیه کرده و در 

دستور کار قرار داده است.
به موجب این طرح، کارفرمایان کارگاه ها و 
موسسات مشمول در صورت بکارگیری نیروی 
کار جدید از مشوق های بیمه ای به مدت دو 

سال بهره مند می شوند.
مشوق بیمه، وجهی معادل حق بیمه سهم 
کارفرما به علاوه ۳ درصد سهم بیمه بیکاری 
است که در چارچوب دستورالعمل طرح، ماهانه 
به حساب کارفرما واریز می شود؛ در واقع ۲۳ 
درصد حداقل دستمزد تعیین شده از سوی 
شورای عالی کار بابت مشوق بیمه ای در نظر 
گرفته شده که توسط دولت به حساب کارفرما 
واریز می شود و وزارت کار وظیفه نظارت بر آن 

را برعهده دارد.
تازه ترین گزارش عملکرد طرح مشوق بیمه 

کارفرمایی از مشارکت ۶۳۵۶ کارفرما در این 
طرح حکایت دارد. همچنین ۱۹ هزار و ۱8۱ 
هزار داوطلب جویای کار در این طرح ثبت 
نام کرده اند که از این تعداد، ۱۲ هزار و ۱8۹ 

نفر قرارداد کار بسته و جذب بازار کار شده اند.
بهره مندی کارفرمایان و کارجویان از این طرح 
شرایطی دارد: به نحوی که کارفرمایان جهت 
برخورداری از مزایای طرح نیازمند داشتن 
مجوز فعالیت از مراجع رسمی کشور و داشتن 
کد بیمه کارگاهی هستند؛ کارجویان نیز با 
داشتن مدرک تحصیلی لیسانس و بالاتر، 
حداکثر سن ۳8 سال و داشتن سابقه حداکثر 
۳۶ ماه بیمه تامین اجتماعی می توانند در این 
طرح ثبت نام کنند. نکته قابل توجه اینکه در 
این طرح نباید نیروهای کار جدید جایگزین 
نیروهای کار قبلی کارفرما شوند و ملاک جدید 
بودن نیروهای جذب شده،   افزایش نیروها 
نسبت به لیست بیمه دو ماه قبل از ثبت نام 
کارفرما است؛ البته افراد دارای مدرک تحصیلی 

کارشناسی و بالاتر بیکار شده از کارگاه های 
به شدت آسیب دیده از کرونا از این موضوع 
مستثنی بوده و امکان بازگشت به شغلی قبل یا 
جذب در سایر واحدهای اقتصادی و بهره مندی 
کارفرما از مشوق بیمه کارفرمایی را بر اساس 
این طرح دارند. کارفرمایانی که نیروی کار 
جدید را به جای نیروی کار شاغل در کارگاه که 
اخراج، استعفا یا ترک کار کرده اند، به کار گیرند 

مشمول مزایای استفاده از طرح نخواهند بود.
این طرح در تمام ۳۱ استان کشور در حال اجرا 
است و کارفرمایان می توانند نیروی کار جدید 
مورد نیاز خود را بدون محدودیت و به هر میزان 
از بین فارغ التحصیلان با مدرک لیسانس به بالا 
جذب کنند و به مدت ۲ سال از مزایای معافیت 

حق بیمه سهم کارفرما بهره مند شوند.
به گزارش ایسنا، کارجویان و کارفرمایان در 
صورت تمایل می توانند با مراجعه و ثبت نام در 
http://moshavegh.mcls. سامانه

gov.ir از مزایای این طرح بهره مند شوند.

سازمان امور مالیاتی در اطلاعیه ای به صاحبان 
خانه و خودروهای لوکس که تاکنون مالیات خود 
را نپرداخته اند، اعلام کرد که تا یک ماه دیگر برای 
پرداخت مالیات فرصت دارند؛ در غیر اینصورت 
از طریق عملیات اجرایی و توقیف اموال آن ها 

نسبت به وصول مالیات اقدام می کند.
لیاتی در  یسنا، سازمان امور ما به گزارش ا
مالیات  اعلام  پیرو  اعلام کرد:  اطلاعیه ای 
مالیات  و  قیمت  گران  مسکونی  واحدهای 
مالکان خودروهای با مجموع ارزش بیش 
از یک میلیارد تومان در اجرای حکم بند)خ( 
۶( قانون بودجه سال ۱۴۰۰  و )ش( تبصره)
کل کشور، برگ اجرایی وصول مالیات مذکور 
برای مالکان واحدهای یاد شده که تاکنون 
م  قدا ا متعلق  مالیات  پرداخت  به  نسبت 
نکرده اند، صادر و از طریق درگاه ملی خدمات 
لیاتی کشور به  مور ما لکترونیکی سازمان ا ا
نشانی my.tax.gov.ir  به آنها ابلاغ و از 

طریق پیامک نیز اطلاع رسانی شده است.
بنابراین، این اشخاص حداکثر یک ماه فرصت 
دارند با مراجعه به درگاه مذکور نسبت به 
پرداخت مالیات اقدام کنند. در غیر اینصورت 
از طریق عملیات اجرایی و توقیف و بازداشت 
اموال اعم از منقول و غیر منقول نسبت به وصول 
مالیات و ۱۰ درصد آن به عنوان هزینه اقدام 

خواهد شد.
همچنین، مؤدیان گرامی معترض به مالیات 
اعلامی از سوی سازمان امور مالیاتی می توانند 

در سامانه مذکور با ثبت "عدم پذیرش " مراتب 
اعتراض خود را اعلام تا به اعتراض آنها رسیدگی 

شود.
طبق این گزارش،  نرخ مالیات سالانه خانه های 

لوکس نیز به شرح ذیل است:
۱- نسبت به مازاد ۱۰ میلیارد تا ۱۵ میلیارد 

تومان؛ یک در هزار
۲- نسبت به مازاد ۱۵ میلیارد تا ۲۵ میلیارد 

تومان؛ دو در هزار
۳- نسبت به مازاد ۲۵ میلیارد تا ۴۰ میلیارد 

تومان؛ سه در هزار
۴- نسبت به مازاد ۴۰ میلیارد تا ۶۰ میلیارد 

تومان؛ چهار در هزار
۵-نسبت به مازاد ۶۰ میلیارد تومان به بالا پنج 

در هزار
همچنین،  نرخ مالیات سالانه مجموع ارزش 
روز انواع خودروهای سواری و وانت دو کابین به 

شرح زیر است: 

_ تا مبلغ ۱.۵ میلیارد تومان نسبت به مازاد یک 
میلیارد تومان معادل یک درصد 

۲- تا مبلغ سه میلیارد تومان نسبت به مازاد ۱.۵ 
میلیارد تومان معادل دو درصد 

۳- تا مبلغ ۴.۵ میلیارد نسبت به مازاد سه 
میلیارد تومان معادل سه درصد 

۴- نسبت به مازاد ۴.۵ میلیارد معادل چهار 
درصد

ماهه  سه  عملکرد  بررسی  دیگر،  سوی  از 
درآمدهای مالیاتی در سالجاری نشان می دهد 
که در این مدت،  معادل ۵ میلیارد و 8۵۳ 
میلیون و ۶۰۰ هزار تومان مالیات از واحدهای 

مسکونی گران قیمت اخذ شده است.  
همچنین، در سه ماهه ابتدایی امسال معادل ۳۴ 
میلیارد و ۴۵۵ میلیون و ۳۰۰ هزار تومان مالیات 
از انواع خودروهای سواری و وانت دو کابین 
نتظامی شخصی گران قیمت  دارای شماره ا

گرفته شده است.

تاماهبعدمالیاتندهید،اموالتان
توقیفمیشود

دوسالمعافیتحقبیمهدرازایجذب
فارغالتحصیلانلیسانسبهبالا

مدیرکل دفتر مدیریت انرژی و برنامه ریزی امور مشترکان توانیر از منفی 
شدن رشد مصرف برق بخش خانگی و همچنین آخرین آمار مشترکان 
پرمصرف  خبر داد و گفت: امضای تفاهم نامه های مدیریت مصرف برق در 
بخش های کشاورزی و صنعت، امسال با رشد ۳۰ درصدی همراه بوده 
است. به گزارش ایسنا، عبدالامیر یاقوتی اظهار کرد: میزان پیک سایی 
پیش بینی شده در دوره اوج بار مصرف امسال حدود ۹۰۰۰ مگاوات بوده که 
تاکنون در همین حدود نیز محقق شده است. این میزان همکاری با جمع 
مصرف برق استان های تهران و قم در پیک بار برابری می کند و معادل ۹ 

نیروگاه هزار مگاواتی در پیک سایی شبکه تأثیر داشته است.
وی مصرف برق 8۰ درصد مشترکان خانگی در دوره گرم امسال را تا سقف 
الگوی مصرف ذکر کرد و افزود: ۱۰ درصد مشترکان خانگی تا ۱.۵ برابر 
الگو، ۶ درصد بین ۱.۵ تا ۲ برابر الگو و ۴ درصد دیگر نیز بیش از ۲ برابر الگو 
مصرف برق داشته اند. مدیرکل دفتر مدیریت انرژی و برنامه ریزی امور 
مشترکان تصریح کرد: متوسط مصرف ماهانه 8۰ درصد مشترکان خانگی 
در مناطق عادی ۲۷۵ کیلووات ساعت، ۱۰ درصد ۳۷۵ کیلووات ساعت، ۶ 
درصد ۵۲۰ کیلووات ساعت و ۴ درصد ۹۰۰ کیلووات ساعت است. لازم به 
ذکر است که تعرفه مازاد بر الگوی مصرف برق مشترکان پرمصرف خانگی 
به صورت غیریارانه ای باید پرداخت شود. یاقوتی رشد مصرف برق بخش 
خانگی را در ۴ ماه ابتدای سال نسبت به سال گذشته منفی عنوان کرد و 
گفت: امسال به رغم افزایش تعداد مشترکان خانگی، رشد سرانه مصرف 
در این بخش حدود ۳ درصد کاهش داشته است که اقداماتی نظیر اصلاح 
تعرفه برق، پاداش صرفه جویی مصرف، فرهنگ سازی و مدیریت مصرف 
از عوامل اصلی این کاهش به شمار می رود. طبق اعلام وزارت نیرو، یاقوتی 
درباره پاداش های تشویقی سایر مصارف گفت: مشترکان کشاورزی که 
طبق مصوبه دولت ۵ ساعت در روز با برنامه های صنعت برق همکاری 
کنند، صد درصد بهای برق آن ها بخشوده می شود، اما پاداش همکاری 
صنایع متناسب با دوره همکاری و توان کاهش یافته محاسبه می شود که 
به طور متوسط ۳ برابر مبلغ انرژی جابه جا شده مشمول تشویق می شوند 

و معمولاً بین ماه های مهر و آبان در قبوض برق آن ها اعمال می شود.

گزارش
ایسنا

کاهش 3درصدی سرانه مصرف 
برق برای مصارف خانگی

۷ هزار دلار درآمد 
استان کرمان از هر 

گردشگر سلامت
رنا

: ای
س

عک

سنا
: ای

س
عک

بر اساس مصوبات هجدهمین جلسه کارگروه مدیریت بازار کالاهای 
پایه تولیدکنندگان نخ، پنبه و منسوجات نبافته ملزم به ثبت نام و اخذ 

کد پذیرش از بورس کالا شدند.
به گزارش ایسنا، بر اساس این مصوبات و همچنین با توجه به تاکید 
وزیر صمت مبنی بر عرضه محصولات تولیدی در بورس کالا، کلیه 
تولیدکنندگان نخ، پنبه و منسوجات نبافته باید نسبت به ثبت نام و 
اخذ کد پذیرش از بورس کالا اقدام کنند و تولیدات خود را در بورس 

کالا عرضه کنند
بنابراین ضروری است عرضه کنندگان محصولات فوق، اعم از تولید 
کنندگان و واردکنندگان به منظور جلوگیری از تبعات بعدی، نسبت 

به ثبت نام و اخذ کد پذیرش اقدام کنند.

عرضه نخ، پنبه و منسوجات نبافته 
در بورس کالا الزامی شد

سال گذشته اسـتان کرمان ۴.۱درصد از کل محصولات 
زراعی کشـور را تامین کـرد. ۳.۲درصد آن بـرای جنوب 
کرمـان و ۰.۹درصد هـم بـرای مناطق شـمالی. جنوب 
کرمان فقط ۳ رده پایین تر از مازنـدران و یا ۴رده پایین تر 

از گلسـتان قرار دارد. 
گـزارش رسـمی وزارت جهاد کشـاورزی از سـال زراعی 
۹۹-۱۴۰۰ گویـای ایـن نکتـه اسـت، کـه تولیـدات 
محصولات زراعی بـدون توجه بـه وضعیـت آب وهوایی 
و میـزان منابـع آبـی کشـور بـوده اسـت. تمرکـز تولید 
محصـولات زراعـی در اسـتان هایی اسـت کـه آب و 
هوای خشـک دارنـد و اسـتان های خوزسـتان، فـارس، 
اصفهـان، خراسـان رضـوی، آذربایجـان غربـی و تهران 
بیشـترین سـهم را در وزن محصولات نهایی کشـاورزی 
به خـود اختصاص داده انـد و در مقابل اسـتان کهگیلویه 
و بویراحمد بـا دارا بـودن آب و هوای کوهسـتانی و منابع 
آبی فـراوان در رتبه آخر میـزان وزنی تولیـد محصولات 

کشـاورزی قـرار گرفته اسـت.
 در سـال زراعـی ۱۳۰۰-۱۴۰۰سـطح زیـر کشـت 
محصولات زراعـی حـدود ۱۱میلیون هکتار بوده اسـت 
کـه از ایـن مقـدار ۵۰.۴۵ درصد متعلـق بـه زمین های 
دیـم و ۴۹.۵۵ درصـد زمین آبی بوده اسـت.  بـا این حال 
سـهم تولید زمین های زیر کشـت دیم به شـدت پایین 
بـوده و بـه طـور کلـی تنهـا ۷.۶۳ درصـد از محصـولات 
زراعـی برداشـت شـده از طریق ایـن زمین ها برداشـت 

شـده است. 
بیش از ۹۲درصد از تولیدات زراعی کشـور در زمین های 
آبی بـوده و بیشـترین تولیـد نیـز در اسـتان  های فارس، 
اصفهان و خراسـان رضوی که این سـه اسـتان به ترتیب 
رتبه های ۳، ۱۶ و ۱۱را در بین سـطح زیرکشـت استانی 
بـه خـود اختصـاص داده انـد، یعنـی تمرکـز تولیـد در 
استان هایی اسـت که هم آب و هوای خشـک دارند و هم 
سـطح زیر کشـت کمتری به خـود اختصـاص داده اند و  
بالا بودن سـهم تولیدات کشـاورزی در این اسـتان ها به 

دلیـل دارا بـودن زمین هـای زراعی آبی اسـت.
خوزسـتان بـا آب وهوایی گرم و شـرجی رتبـه اول تولید 
محصولات زراعـی ۹۹-۱۴۰۰را به خود اختصـاص داده 
اسـت؛ بـه طـور میانگیـن ۱۷.۴درصـد از کل تولیـدات 
زراعـی کشـور در خوزسـتان اسـت. بعـد از آن فـارس با 
سـهم ۵.۹درصـد و بعد هم اصفهـان با سـهم ۵.۳درصد.

کمتریـن مقـدار تولیـد در سـال زراعـی ۱۴۰۰-۱۳۰۰ 
متعلق بـه اسـتان یـزد،  قـم  و کهگیلویـه و بویراحمد با 

سـهم ۰.۴ درصـد اسـت.
درسـت اسـت که مطابق ایـن گـزارش خوزسـتان رتبه 
اول تولید محصولات زراعـی را به خود اختصـاص داده و  
حتی تهران هم صاحب رتبه ۵ اسـت و این رتبه   ها شـاید 
در قیـاس با رتبـه ۱۲ جنـوب کرمـان چندان به چشـم 
نیاید . اما باید توجه داشـت کـه ۲۰ درصـد از زمین  های 
خوزسـتان کشـت دیـم اسـت  امـا در جنـوب کرمـان 
۹۹.۹درصد اراضی که کشـت شـده از طریق زمین های 
آبی بوده اسـت. اگر چه در تهـران هم درصـد زمین های 

زیر کشـت دیم حـدود یـک درصـد اسـت و از ایـن نظر 
وضعیتـی مشـابه کرمـان دارد امـا آب و هـوای تهـران 
کوهسـتانی اسـت و به این ترتیب آب کمتری نسبت به 
منطقه گرم و خشـک جنوب کرمـان مصرف می شـود. 

 ۵محصول با بیشترین تناژ تولید در کدام 
استان های کشور تولید می شود؟

 در سـال ۱۳۹۹-۱۴۰۰ بیشـترین میـزان تولیـد آبي از 
بین محصـولات زراعي مربوط به ذرت علوفـه اي با تولید 
۱۰.8میلیـون تـن و سـهم ۱8.۵۱درصـد از کل میـزان 
تولیـد محصـولات زراعـي آبـي بـوده کـه اسـتان های 
فارس بـا سـهم ۲۲.۲۷درصدي، تهـران با سـهم ۱۴.۰۵ 
درصدي، خوزسـتان با سـهم ۱۲.۱درصـدي، اصفهان با 
سـهم ۱۰.۱۵ درصدي و خراسـان رضوي با سـهم ۷.۱۲ 
درصـدي در رتبه های اول تا پنجـم تولیدکنندگان ذرت 
علوفه اي کشـور قرار داشته اند. این پنج اسـتان جمعاً در 
حـدود ۶۵.۶۹ درصـد از کل تولید ذرت علوفه ای کشـور 
در ایـن سـال را تأمین نکردنـد. رتبـه دوم میـزان تولید، 
مربوط به گنـدم آبي بـا تولیـد حـدود 8.۱8 میلیون تن 
و سـهم ۱۴.۰۱درصــد از کـل میـزان تولید محصولات 
زراعـي آبـي بـوده کـه اسـتان های خوزسـتان با سـهم 
۱۶.8۳ درصـدی، فـارس بـا سـهم ۱۱.۳۴ درصـدي، 
کرمانشــاه با سـهم ۷.۱۲ درصـدي، خراسـان رضوي با 
سهم ۶.۴ درصدي و گلستان بـا سـهم ۵.۳۵درصـدي در 
رتبـه هـاي اول تا پنجم تولید کنندگان گندم آبي کشور 
قرار داشـته اند. این پنج اسـتان جمعـاً در حـدود ۴۷.۰۳ 

درصـد از کل تولیـد گندم آبي کشـور را تأمیـن کردند.
رتبه سـوم میـزان تولید، مربـوط به چغندرقنـد با تولید 
حـدود۶.۲۶ میلیـون تـن و سـهم ۱۰.۷۳ درصـد از کل 
میـزان تولیـد محصـولات زراعي آبـي بوده اسـتان های 
آذربایجـان غربي با سـهم ۲۳.۳۲درصدي، خوزسـتان با 
سهم ۱۷.8۵و خراسان رضوي با سـهم ۱۴.۶۳ درصدي، 
لرستان با سهم۹.۲۹ و کرمانشاه با سـهم 8.۱۱ درصدي 
در رتبه هـای اول تـا پنجـم تولیدکننـدگان چغندرقند 
کشـور قرار داشـته اند. این پنج اسـتان جمعـاً در حدود 
۷۳.۱۹درصـد از کل تولیـد چغندرقند کشـور را تأمین 

کرده انـد.
رتبه چهـارم میـزان تولیـد، مربوط به نیشـکر بـا تولید 
حدود ۵.۳۲ میلیون تن و سهم ۹.۱۲ درصد از کل میزان 
تولید محصولات زراعي آبي بوده که اسـتان خوزسـتان 
با سـهم ۹۹.۹۷درصـدي در رتبـه اول تولیـد کنندگان 
نیشـکر قـرار داشـته اسـت. رتبـه پنجـم میـزان تولید 
مربوط به یونجه آبي بـا تولید حـدود ۳.۵۱ میلیون تن و 
سـهم ۶.۰۱ درصد از کل میزان تولید محصـولات زراعي 
بوده که اسـتان های همـدان بـا سـهم ۱۰.۹۱ درصدي، 
آذربایجان غربـي با سـهم ۱۰.۱۹ درصدي، سیسـتان و 
بلوچستان با سهم ۹.۰۴ درصدي، اصفهان با سهم 8.۲۶ 
درصـدي و آذربایجان شـرقي با سـهم ۷.۵۵ درصدي در 
رتبه های اول تا پنجم تولیدکنندگان یونجه آبی کشـور 
قرار داشـته اند. ایـن پنج اسـتان جمعـاً در حـدود ۴۶.۳ 
درصـد از کل تولید یونجه آبی کشـور را تأمیـن کرده اند.

وزارت جهاد کشاورزی آمار تولید محصولات زراعی را اعلام کرد

جنوبکرمانسهردهپایینترازمازندرانپرآب
گزارش

مرضیه قاضی زاده

به گزارش  مهر به نقل از شــرکت بازرگانی دولتی ایران، ســعید راد در 
آســتانه ماه محرم از اختصاص 8۰ هزار تن برنج و شــکر از محل ذخایر 
راهبردی کالاهای اساسی این شــرکت برای برپایی آئین های ایام محرم 
و صفر خبر داد و گفــت: این اقلام بــه منظور تهیه و توزیــع نذورات با 
قیمت های مصــوب در اختیــار هیئت های مذهبی، تکایا و دســته های 

سوگوار قرار می گیرد.
این مقام مســئول با اعلام اینکه این کالاها شــامل ۵۰ هزار تن برنج و ۳۰ هزار تن شکر است، 
افزود: توزیع اقلام مذکور که برای ماه های محرم و صفر در نظر گرفته شده است، به زودی آغاز 

می شود و در طول ایام سوگواری تا پایان ماه صفر ادامه خواهد داشت.
وی با اشاره به اینکه تخصیص اقلام فوق در هر اســتان بر عهده کارگروه تنظیم بازار آن استان 
قرار دارد، اظهار کرد: ادارات کل غله و خدمات بازرگانی استان ها، مقدار تعیین شده از این کالا 
را به هیئت های مذهبی که از سوی سازمان جهاد کشاورزی و سازمان تبلیغات اسلامی استان 

معرفی می شوند، تحویل خواهند داد.

اختصاص 8۰ هزار تن برنج و شکر 
برای ایام محرم و صفر 

رئیس کل بانک مرکزی توضیحاتی را درباره بخشنامه ستاد امر به معروف در 
خصوص خدمات دهی به کسانی که مسئله حجاب دارند، ارائه کرد.

علی صالح آبادی در گفت وگو با ایلنا، درباره این که گفته می شود بانک مرکزی 
در بخشنامه ای به بانک ها اعلام کرده است به کسانی که مشکل حجاب دارند 

خدماتی ارائه نشود، در صورتی که به گفته سخنگوی دولت، دولت بنا ندارد شهروندان را برای ارائه خدمات 
دسته بندی کند، گفت: خیر چنین چیزی نبوده آن چیزی که شورای امر به معروف به دستگاه های 

مختلف ابلاغ می کند به بانک مرکزی هم ابلاغ کرده اند ما هم همان را عینا به بانک ها ابلاغ کردیم.
رئیس بانک مرکزی تاکید کرد: اما اینکه بگوییم خدمات نمی دهند، خیر چنین چیزی قطعا صحت ندارد.

سخنگوی ستاد امر به معروف و نهی از منکر کشور پیش از این اعلام کرد که امر به معروف و نهی از منکر 
بر اساس قانون اساسی وظیفه همگانی است. اگر بانوی بدحجابی در شعبه ای از بانک حضور داشته باشد و 
به او هیچ تذکری ندهند، باید مدیر بانک نسبت به عدم توجه به شئونات اسلامی پاسخگو باشد. همچنین 
معاون دادستان مشهد هم تاکید داشته که مدیران و رییس  اداره ها و بانک ها موظف هستند به افرادی که 

بدون حجاب شرعی در اداره ها و ... حاضر می شوند خدمتی ارائه ندهند.

عدم ارائه خدمات به بانوان بدحجاب صحت ندارد

وزیر امور اقتصادی و دارایی به افزایش ســود بیــن بانکی به ۲۱.۳۱ 
درصد واکنش نشان داد. به گزارش ایسنا، احسان خاندوزی در جمع 
خبرنگاران در پاسخ به سوال ایسنا درباره عبور سود بین بانکی از ۲۱ 
درصد و رسیدن آن به ۲۱.۳۱ درصد، اظهار کرد: سیاست تیم اقتصادی 

مبنی بر باقی ماندن سود بین بانکی در محدوده ۲۰ درصد تغییر نکرده و برای حل این مسئله در 
جلسه شورای پول و اعتبار تصمیم گیری خواهد شد.  

وی افزود: یکی از برنامه های جدی در دولت سیزدهم رفع نیازهای خرد مردم با پرداخت تسهیلات 
قرص الحسنه است و وزارت اقتصاد در سال گذشته با همکاری شبکه بانکی، سرمایه بانک مهر ایران 
را افزایش داد و برای بار دوم نیز قبل از پایان سالجاری سرمایه این بانک افزایش می یابد تا قدرت 

تسهیلات دهی برای رفع نیازهای خرد مردم افزایش یابد. 
وزیر اقتصاد ادامه داد: بانک قرض الحسنه مهر ایران پایین ترین تسهیلات معوق یا غیرجاری دارد 
که در طول فعالیت دولت سیزدهم بیش از 8۰ درصد منابع بانک مهر  افزایش پیدا کرده است 

و بیش از ۲ میلیون و ۷۰۰ هزار فقره تسهیلات قرض الحسنه از سوی این بانک داده شده است.

واکنش خاندوزی به سود
 بین بانکی 21.31 درصدی

اقتصادبانکمحرم 

کاغذ اقتصادی
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رییس جمعیت هلال احمر:
هلال احمر امسال هزینه ای بابت 
خدمت به زائران اربعین دریافت 

نمی کند
رئیس جمعیت هلال احمر در نامه ای به وزیر کشور اعلام کرد: در مراسم 
اربعین سال جاری که پس از ۲ سال وقفه به دلیل شیوع کرونا برگزار 
می شود، هلال احمر در قبال ارائه خدمات بهداشتی و درمانی به زائران 

عتبات عالیات، هیچگونه هزینه ای دریافت نمی کند.
به گزارش ایسنا و بنابر اعلام پایگاه اطلاع رسانی جمعیت هلال احمر؛ 
دکتر پیرحسین کولیوند در بخشی از نامه خود خطاب به دکتر وحیدی، 
وزیر کشور نوشت: »این جمعیت به عنوان بزرگترین سازمان غیردولتی 
و مردم نهاد همواره جهت ارائه خدمت به هموطنان آسیب دیده از بلایای 
طبیعی و حوادث غیرمترقبه و انسان ساخت ارائه خدمت می نماید، 
چنانکه در سال های سخت جنگ تحمیلی در خط مقدم ارائه خدمات 
بهداشتی و درمانی و تأمین داروی مورد نیاز کشور به تلاش پرداخته و در 
ایام حج ابراهیمی و راهپیمایی اربعین حسینی )علیه السلام( در همراهی 

حجاج و زائرین عتبات عالیات نقش آفرین بوده است.«
رئیس جمعیت هلال احمر در پایان این نامه خاطر نشان کرد: »در سال 
جاری که پس از وقفه ای دو ساله به دلیل شیوع بیماری کرونا انتظار 
حضور حداکثری مردم به صورت توده های میلیونی از سراســر نقاط 
میهن اسلامی پیش بینی می گردد، این جمعیت اعلام می دارد به جهت 
همکاری در فعالیت های یاد شــده و تسهیل ارائه خدمات هیچ گونه 
هزینه ای را از زائرین و مجاورین حضرت اباعبد الحسین )علیه السلام( 

بابت خدمات یاد شده دریافت نخواهد کرد.«
یادآور می شود که در سال های گذشته از زائرانی که در ایام اربعین به 
عتبات مشرف می شدند، مبلغی به عنوان حق خدمات هلال احمر همراه 

با هزینه صدور روادید دریافت می شد.

احتمال تداوم خشکسالی های 
بی سابقه در جهان برای مدت ۵ سال

یک گروه از متخصصان بین المللی در مطالعه ای که نتایج آن در مجله 
نیچر کامیونیکیشن )Nature Communications( منتشر 
شد با هشدار نسبت به گرمایش جهانی اعلام کردند خشکسالی های 

پنج ساله میتواند به یک امر عادی تبدیل شود.
به گزارش ایسنا، تیمی از کارشناسان هشدار دادند: درصورتیکه اقدامی 
برای مهار گرمایش جهانی انجام نشود، خشکسالی های »بی سابقه« 
حداقل برای پنج ســال ادامه پیدا میکند و تا اواسط قرن به چندین 

منطقه در سراسر جهان آسیب خواهد زد.
متخصصانی از ژاپن، اروپا، ایالات متحده و کره جنوبی اظهار داشتند: 
اقداماتی برای کاهش انتشار گازهای گلخانه ای به منظور به تاخیر 
انداختن شروع چنین شــرایط خشکســالی و کوتاه کردن دوران 

خشکسالی ضروری است.
بیشــتر این مطالعه روی داده های جهانی کــه تغییرات در جریان 
رودخانه ها را از ســال ۱8۶۱ تا ۲۰۰۵ نشان می دهد، متمرکز بوده 
است. همچنین مدل های پیش  بینی برای شبیه  سازی وضعیت و 
تعداد روزهای خشکسالی در ســال در هر یک از ۵۹ منطقه جهان 

ایجاد شد.
در این مطالعه آمده است: اگر انتشار گازهای گلخانه ای به جو همچون 
وضعیت فعلی ادامه پیدا کند، خشکسالی بی سابقه به امری عادی 
تبدیل خواهد شد و برای پنج سال یا بیشتر، در هفت منطقه از جهان از 
جمله اطراف مدیترانه، آمریکای جنوبی و خاورمیانه ادامه پیدا خواهد 
کرد. همچنین شرایط خشکسالی مشابه تا پایان این قرن ۱8 منطقه 

را تحت تاثیر قرار خواهد داد.
به گزارش روزنامه آساهی، یوسوکه ســاتو، یکی از اعضای این تیم 
تحقیقاتی گفت: باید اقداماتی برای کاهش انتشار گازهای گلخانه ای 
اتخاذ کرد تا عادی شدن وضعیت خشکسالی به تعویق افتد. اقدامات 
"سازگاری" برای کاهش تاثیر منفی تغییرات آب و هوایی باید در چند 

دهه آینده اتخاذ شود.

رئیس سـازمان ملی تعلیـم و تربیت کـودک با 
بیان اینکـه آمـوزش و پـرورش تربیـت از دوره 
کودکـی تـا دانشـگاه را برعهـده دارد، امـا آیـا 
حمایـت و توجـه متناسـب بـا ایـن ماموریـت 
به آمـوزش و پـرورش صـورت پذیرفته اسـت؟ 
گفـت: بـا پدیـده رهـا شـدگی تربیـت دوره 

کودکـی مواجـه بـوده و هسـتیم.
بـه گـزارش ایسـنا، مجتبـی همتی فـر در 
نشسـتی خبـری کـه بـه مناسـبت برگـزاری 
رویداد ملی یارسـان کودکسـتان با بیـان اینکه 
تربیـت دوره کودکـی، سـازنده نظـام آمـوزش 
و پـرورش و بنیـادی تریـن دوره تربیـت اسـت 
گفـت: ناگزیـر بـه توجه بـه ایـن دوره اساسـی 
هستیم که در سال های گذشـته مغفول مانده 
بـود و تشـکیل سـازمان ملـی تعلیـم و تربیت 
کودک پـس از فرامین مقـام معظـم رهبری از 
جمله نقـاط عطف نظـام تعلیم و تربیـت بوده و 

از اهمیـت بسـزایی برخـوردار اسـت.
وی افـزود: کارکـرد و ماموریـت ایـن سـازمان، 
صرفا توسـط دولـت و ذیـل آمـوزش و پرورش 
قابـل تحقق نیسـت و عزمی ملی مـی طلبد که 

همه قـوا باید پـای تحقق اهـداف آن باشـند.
رئیس سـازمان ملی تعلیـم و تربیت کـودک با 
اشـاره به اینکه هنوز عنـوان این سـازمان برای 
بسـیاری از نهادها جا نیفتاده و کنش مناسـبی 
در مقابـل ایـن دغدغـه و ماموریت ملـی ندارند 
عنوان کرد: ریشه بخشـی از مسائل و مشکلات 
چون آسـیب هـای اجتماعـی را بایـد در دوران 
کودکی جسـت. بـه عنوان مثال سـال هـا قبل 
در دهـه ۷۰، راهنمایی و رانندگی بـا آمار بالای 
تصادفات جـاده ای مواجه بـود و راهـکاری که 
دنبـال کردنـد همیـار پلیـس و حل مسـئله از 
بعد تربیتـی بـود و موفقیـت هایی را بـه همراه 

داشت.
وی افزود: آمـوزش و پرورش تربیـت از کودکی 
تـا دانشـگاه را برعهـده دارد، امـا آیـا حمایت و 
توجه متناسـب بـا ایـن ماموریت به آمـوزش و 
پـرورش صـورت پذیرفته اسـت؟ با پدیـده رها 
شـدگی تربیـت دوره کودکـی مواجـه بـوده و 
هسـتیم. قرار بود عزمی ملی با مصوبه تشـکیل 
سـازمان ملـی تعلیـم و تربیـت کـودک شـکل 
یابـد. ایـن عـزم هنـوز شـکل نگرفتـه و موانـع 

جـدی پیـش روی آن قـرار دارد.
همتـی فـر بـا بیـان اینکـه نمـی تـوان انتظـار 
داشـت مسـائل و چالش های آمـوزش و تربیت 
در ایـن دوره در بـازه زمانـی کوتاهـی برطـرف 
شـوند، گفـت: بـه عنـوان مثـال آیـا نیـروی 
متخصـص یـا محتـوای تخصصی متناسـب به 
انـدازه کافـی وجود داشـته اسـت؟ میـدان کار 

بسـیار گسـترده اسـت. اقتصاد دوران کودکی، 
اقتصـاد سـالم و کاملـی نبـوده و فشـار عمـده 
هزینه های ترییـت کودکی برعهـده خانواده ها 

بـوده اسـت.
وی ادامـه داد: بـازار ابـزار تربیـت در دوران 
کودکی کیفیت لازم را نداشـته یا در دسـترس 
همه خانواده ها و مربیان نبوده اسـت. سـازمان 
ملـی تعلیـم و تربیـت کـودک شـکل گرفته و 
سـاماندهی مراکـز و توسـعه کمـی و کیفی آن 
را در وهلـه اول در دسـتورکار دارد. در وهلـه 
دوم بایـد توجـه داشـت کـه نقـش خانـواده ها 
را در تربیـت دوران کودکـی نادیـده گرفته ایم. 
توانمندسـازی والدین به ویژه در سـه سال اول 
تربیت کودک مـورد تاکید و مدنظر ماسـت که 

آن را بـه صورت جـدی دنبـال مـی کنیم.
رئیـس سـازمان ملـی تعلیـم و تربیـت کودک 
ادامـه داد: نباید صرفـا به کمیت توجـه کنیم و 
به مقوله کیفیت بی توجه باشـیم. بار سـنگینی 
بـر دوش ایـن سـازمان نوپاسـت. عمـده مراکز 
ما غیردولتـی هسـتند کـه می تـوان آن را یک 
فرصـت از دریچـه مردمـی سـازی امـور تلقی 

کـرد.
وی با اشـاره به اینکه حـوزه پیش دبسـتانی در 
تولید محتـوای اسـتانی و چند تالیفی، پیشـرو 
بـوده و جـزو نقـاط قـوت محسـوب می شـود 
گفت: بایـد این ظرفیـت جمع سـپاری و تولید 
محتـوای غیر متمرکـز را با رعایـت فرآیندهای 

نظارتـی و ضوابـط موجود گسـترش دهیم
سازمان تعلیم و تربیت هنوز مستقر 
نشده؛ واحدهای استانی فعلا شکل 

نگرفته است
همتـی فـر بـا بیـان اینکـه زمانـی کـه ایـن 
سـازمان شـکل گرفـت ۵۰ هـزار کودکسـتان 
و مهدکـودک در کشـور فعالیـت می کردنـد 
کـه بایـد سـاماندهی می شـدند اظهـار کـرد: 
ایـن در حالـی اسـت کـه سـازمان ملـی تعلیم 
و تربیـت کودک هنـوز اسـتقرار نیفتاده اسـت 
و واحدهـای اسـتانی شـکل نگرفتـه اسـت و 
همچنیـن قوانین زیرسـاختی که بایـد مصوب 
و ابلاغ می شـده  هنـوز تکمیـل نشـده و دوران 

کرونـا شـرایط را سـخت تر کـرد.
وی در پاسـخ به پرسشـی درباره تولید محتوای 
دوره کودکی گفت: کتاب های درسـی مدرسـه 
در یـک سـیر مشـخص و متمرکـزی توسـط 
سـازمان پژوهـش و برنامـه ریـزی آموزشـی 
تصویـب و چـاپ می شـوند. ایـن فراینـد، یـک 
فراینـد تقریبـا ۲ سـاله اسـت و چـاپ کتـب 
هرسـال از یک سـال قبـل تر شـروع می شـود 

اما حـوزه پیـش دبسـتانی متفـاوت و در تولید 
محتـوای غیرمتمرکـز، پیـش رو بـوده اسـت. 
اسـتان ها محتوایـی تولیـد می کردنـد کـه 
نظارت بـر اسـتانداردها و تایید محتـوا بر عهده 
سـازمان پژوهش بود. بنابراین تنهـا یک کتاب 
واحـد در دوره پیـش دبسـتانی نداشـتیم و 
راهکار چنـد تالیفـی محتـوا را تـداوم داده و از 

آن بهـره مـی بریـم.
رئیـس سـازمان ملـی تعلیـم و تربیـت کودک 
دربـاره نسـبت سـازمان ملـی تعلیـم و تربیت 
کـودک بـا کانـون پـرورش فکـری کـودکان و 
نوجوانـان گفـت: هـر دو زیرمجموعـه وزارت 
آمـوزش و پـرورش هسـتند. بـا این تفـاوت که 
سـازمان تعلیـم و تربیت کـودک نهـادی برای 
تنظیم گـری تربیـت در دوره کودکـی و کانون 
شـرکتی دولتـی بـرای ارائـه خدمـات دولتـی 
از طریـق تصـدی گری اسـت. پوشـش سـنی 
کانون پـرورش فکـری کـودکان و نوجوانان در 
ارائه خدمات مسـتقیم برای شـش سـال به بالا 
اسـت و سـازمان ملـی تعلیـم و تربیـت کودک 
متولـی تربیت زیر شـش سـال اسـت. ایـن دو، 
دو سـازمان و نهاد در طـول یکدیگر هسـتند و 

مـوازی همدیگـر محسـوب نمی شـوند.
همتی فـر با اشـاره بـه اینکـه قریب بـه ۱۶ ماه 
از زمان تاسـیس سـازمان گذشته اسـت گفت: 
شـکل گیری سـازمان، فرایندهـا و چارچـوب 
هایـی دارد از پیگیـری بودجه گرفته تـا تامین 
نیـرو و شناسـاندن ایـن هویـت و ریل گـذاری 
محتوایـی و برنامـه ای؛ ایـن اقدامـات در حـال 
انجـام هسـتند و زمـان برانـد. تدویـن آییـن 
نامه هـا در حـال انجام اسـت. اقتضائـات مراکز 
غیردولتی بـا مـدارس و بخش دولتـی متفاوت 
اسـت. از سـوی دیگر بایـد نـگاه تربیتـی نیز بر 

مراکـز حاکم شـود.

تصویب تغییر عنوان مراکز پیش از 
دبستان به "کودکستان"

وی افـزود: آییـن نامه هـا و روندهـای کاری 
گذشـته بررسـی و آسـیبی شناسـی صـورت 
گرفتـه اسـت تـا بتوانیـم نظـام نامـه جامعـی 
داشـته باشـیم. آییـن نامـه تاسـیس و صـدور 
مجوزهـا در هیئـت امنـا تصویب شـده اسـت. 
الگـوی تعییـن شـهریه نیـز بـه مراحـل نهایی 
عنـوان  تغییـر  همچنیـن  اسـت.  رسـیده 
مراکـز پیـش از دبسـتان بـه "کودکسـتان" به 
تصویـب رسـیده اسـت. گونـه ای از مراکـز را 
داریم کـه قرار اسـت والدیـن را آمـوزش دهند 
و توانمندسـازی را انجـام دهنـد کـه عنـوان 
"یارسـتان" را پیشـنهاد داده ایـم کـه هنـوز 
تصویـب نشـده اسـت. رئیـس سـازمان ملـی 
تعلیـم و تربیـت کـودک بـا اشـاره به اینکـه به 
علـت محدودیت هـای موجـود پیرامـون الـزام 
عدم توسعه تشـکیلاتی دولت، هنوز واحدهای 
اسـتانی به طور کامل تشـکیل نشـده اند گفت: 
همچنیـن بـا محدودیت هایـی در سـاختار 

بودجـه ای و تامیـن اعتبـارات مواجهیـم.
همتی فر در پاسـخ به پرسشـی مبنی بـر اینکه 
اکنـون تولـی گـری مهدهـای کـودک برعهده 
کجاسـت؟ به نظـر می رسـد مهدهـای کودک 
به حـال خـود رها شـده انـد گفت: رهاشـدگی 
مهدها دغدغـه ای بود که برای سـازمان شـکل 
گرفته اسـت. چالش هایی در ایـن زمینه وجود 
دارد. بـه عنـوان مثـال مربیـان مهدهـا، هویت 
حرفـه ای ندارنـد امـا سـازمان ملـی تعلیـم و 
تربیـت کـودک دسـتانش از حیـث حمایتی و 
بودجـه ای بسـته اسـت و بایـد قانونگـذاران در 
مجلس و سـایر نهادهـای مربوط کمـک کنند 
تا بتوانیم اقدامات خوبـی را در این زمینه انجام 

و امـور را سـاماندهی کنیم.

یک متخصص مشاوره و روان درمانی، با اشاره به 
اثر استفاده افراطی از شبکه های اجتماعی مجازی 
در بروز اختلال شخصیت اســکیزوئید، گفت: 
امروزه رفتار اسکیزوئید حاصل استفاده افراطی 
از شــبکه های اجتماعی مجازی در بین اعضای 

خانواده بسیار زیاد دیده می شود.
به گزارش ایســنا، دکتر علــی محمد نظری در 
کنفرانس علمی "خودمراقبتی در بستر فضای 
مجازی" همزمان بــا روز جهانی خودمراقبتی، 
درباره خودمراقبتی خانــواده در فضای مجازی 
اظهار کرد: تاکنون نســبت به مراقبت از اعضای 
خانواده در فضای مجازی کمتر توجه شده است. 
از منظر روانشناسی انسان گرا، رفتار اسکیزوئید 
از جمله آســیب هایی اســت که امروزه اعضای 

خانواده ها را درگیر کرده است.
این عضو هیئت علمی دانشــگاه علوم پزشکی 
شاهرود درباره اختلال شــخصیت اسکیزوئید 
توضیح داد: فــرد مبتلا به اختلال شــخصیت 
اسکیزوئید در دنیای درونی خود سیر می کند، 
ارتباط او در عالم واقع با افراد و سطوح انسانی او 
کاهش پیدا کرده و در نتیجه به عواطف او آسیب 

وارد می شود. همچنین مراودات اجتماعی این فرد 
برایش رضایت بخش نیست و به اصطلاح عامیانه 
می توان گفت چنین فردی در موقعیتی قرار دارد 

که گویا با خود نیز قهر است.
نظری با اشاره به استفاده افراطی اعضای خانواده 
از شــبکه های اجتماعی مجــازی و در نتیجه 
کمرنگ شــدن ارتباط اعضاء با یکدیگر، تصریح 
کرد: امروزه شاهد این امر هستیم که هر یک از 
اعضای خانواده با تلفن همراه خود در دنیا و فضای 
دیگری در حال محاوره با موقعیت های مختلف 
است و این امر کاهش تعاملات اعضای خانواده و 
کاهش اثر گذاری اعضــای خانواده بر یکدیگر را 
ایجاد می کند. از سوی دیگر هرچه ارتباط اعضاء با 
هم در فضای واقعی کمرنگ شود، حرکت آنها به 

سمت رفتار اسکیزوئید بیشتر می شود.
این متخصص مشاوره و روان درمانی همچنین این 
را هم گفت که امروزه به عملکرد تربیتی والدین 
آسیب زیادی وارد شده است و از این رو فرزندان 
آنگونه که باید در فرآیند هویت یابی خود موفق 
نمی شــوند و این عدم موفقیــت می تواند انواع 
اختلالات رشدی، هویتی، شخصیتی و روانی را 

در آنها ایجاد کند.
به گفته وی، امروزه علیرغم افزایش دسترســی 
آحاد جامعه به دانش روز اما توانایی والدگری در 
بین والدین کاهش پیدا کرده است و والدین در 
پرورش نسل جدید در قیاس با امکانات موجود 
توانایی کمتری دارند و حتی می توان گفت در این 

راستا آموزش کمتری نیز دیده اند.
این متخصص مشاوره و روان درمانی معتقد است 
که در حال حاضر میزان اثرگــذاری والدین بر 
فرزندان کاهش یافته و در پی آن نیز فاصله بین 
آنها بیشتر شــده و نیز والدین از فرزندان خود 

رضایت کمتری دارند.
این عضو هیئت علمی دانشــگاه علوم پزشکی 
شــاهرود عملکرد بین زن و شــوهر و والدین و 
فرزندان را مهم ترین کارکرد خانواده عنوان کرد 
و ادامه داد: اگر والدیــن در ارتقاء عملکرد زن و 
شوهری خود موفق نبوده و از عملکرد میان خود 
رضایت نداشته باشند، در نقش والدگری نیز موفق 
نخواهند شد و از ســوی دیگر زمانی که خانواده 
این عملکرد خود را از دســت دهد، امکان ایجاد 
اختلالات روانی در بین اعضــای خانواده وجود 

خواهد داشت.
وی در ادامه ســخنان خــود دربــاره "انزوای 
اجتماعی" حاصل از استفاده افراطی از شبکه های 
اجتماعی مجازی در فرزندان این نکته را هم افزود 
که گرچه در فضای مجازی فرزندان می توانند به 
بازی و تعامل با سایرین بپردازند اما دچار انزوای 
اجتماعی در فضای واقعی می شوند که از جمله 
مهمترین اثرات آن آســیب به عواطف انسانی 
است، به شکلی که هم خود فرد و هم اطرافیان او 

از زندگی رضایتی نخواهند داشت.
این عضو هیئت علمی دانشــگاه علوم پزشکی 
شــاهرود، ناامیدی، احســاس پوچی، احساس 
بیهودگی، تفکر خودکشــی و نهایتــا اقدام به 
خودکشی را از جمله اثرات انزوای اجتماعی در 
فضای واقعی دانست و بیان کرد: وقتی این انزوا 
و یا رفتار اسکیزوئید بین اعضای خانواده شکل 
گیرد، مراودات لذت بخش در روابط زن و شوهر 
کاهش یافته و از طرفی تعــداد تعاملات مثبت 
اعضاء نیز در اثر قرار گیــری افراطی در فضای 
مجازی کاهش می یابد. در واقع مهم ترین آسیب 
رفتار اسکیزوئید، آسیب به عواطف انسانی است.

الگویتعیین»شهریه«مهدهایکودکدرمراحلنهایی

استفادهافراطیازشبکههایمجازیوبروزرفتارهای»اختلالشخصیتی«

وزارت بهداشت: هیچ واکسن 
کرونای تاریخ مصرف گذشته ای 

تزریق نشده است
معاون بهداشت وزارت بهداشت، درباره حواشی مطرح شده پیرامون 
واکسن های تاریخ مصرف گذشته کرونا که چندی پیش شکل گرفته 
بود، گفت: شرکت های تولید کننده واکسن در ابتدا یک مجوز مصرف 
اضطراری می گیرند و تاریخ مصرف بر روی واکسن به ثبت می رسد و پس 
از ارائه مستندات و بررسی آن توسط سازمان غذا و دارو تاریخ انقضای 
دوم بر روی لیبل درج می شود بر این اساس هیچ واکسن تاریخ مصرف 

گذشته ای به مردم تزریق نشده است.
به گزارش ایســنا، دکتر کمال حیدری توضیح داد: در فضای مجازی 
مطالبی گفته می شود که نیاز به اصلاح دارد زیرا سبب نگرانی مردم 
می شود. مجموعه وزارت بهداشت به جهت حفظ سلامت مردم به هر 
شکلی که توانست واکسن وارد کرد و در عین حال به شکر خدا در زمینه 

واکسن های داخلی هم اقدامات مناسبی صورت گرفت.
وی افزود: با توجه به اینکه مردم علی رغم دعوت ما برای تزریق دز یادآور 
واکسن کرونا استقبال زیادی نداشتند، تاکید ما تشویق مردم به تزریق 
واکسن بود تا به حدی از انتظار خود و پوشش بالای ۷۵ درصدی برای 

حفظ ایمنی مردم برسیم.
او ادامه داد: تاریخ انقضای آخرین محموله اهدایی واکسن آسترازنکا که 
نزدیک بود ۱۷ جولای بود اما مردم باید بدانند که مطلقا هیچ واکسن 

تاریخ مصرف گذشته ای تزریق نشده است.
وی افزود: هر واکسنی که وارد می شود در سامانه تیتک ثبت می شود و 
اگر تاریخ انقضای آن گذشته باشد به افراد تزریق نخواهد شد. در حال 

حاضر نیز ۲۰ میلیون واکسن ذخیره در انبارهای خود داریم.
حیدری گفت: واکسن های داخلی به اندازه کافی داریم و دیگر نیازی به 
واردات واکسن نیست و هیچ واکسن وارداتی از آبان ماه سال گذشته وارد 
کشور نشده است. هر واکسنی که وارد می شود در سامانه تی تک ثبت و 

اگر تاریخ انقضای آن گذشته باشد به افراد تزریق نخواهد شد.
او تاکید کرد: شرکت های تولید کننده واکسن در ابتدا یک مجوز مصرف 
اضطراری می گیرند و تاریخ مصرف بر روی واکســن به ثبت می رسد 
و پس از ارائه مستندات و بررسی آن توســط سازمان غذا و دارو تاریخ 
انقضای دوم بر روی لیبل درج می شــود که این موضوع در خصوص 
واکسن پاستوکووک نیز پیش آمده است.در وزارت بهداشت سلامت 

مردم از اهمیت بالایی برخوردار است.

طبق اعلام گمرک ایران در حال حاضر حدود یک میلیون قوطی 
شیرخشک رژیمی در گمرک دپو شده که تشریفات ترخیص 
را طی کرده اما ترخیص نشده است؛ دلیل این موضوع خواست 
صاحب کالا مبنی بر تعیین تکلیف تامین ارز و ترخیص بعد از 

صدور کد رهگیری بانک است.
سید روح اله لطیفی- سخنگوی گمرک ایران- درباره آخرین 
وضعیت ترخیص شیرخشک های رژیمی به ایسنا گفته که با ورود 
محموله های جدید، در حال حاضر حدود یک میلیون و ۳۶ هزار 
قوطی شیرخشک رژیمی مربوط به دو واردکننده در گمرک است.
وی با بیان اینکه محموله ای حاوی یک میلیون و ۱8 هزار و ۹۲۰ 
قوطی برای یک واردکننده است گفت که اگر چه امکان ترخیص 
درصدی محموله بدون صدور کد رهگیری بانک وجود دارد 
ولی صاحب کالا منتظر اخد کد رهگیری از بانک مرکزی جهت 

ترخیص کامل است.
طبق اعلام سخنگوی گمرک، حدود ۱۳ هزار و ۳۰8 قوطی 
شیرخشک و تعداد ۵۵۳ کارتن به صورت کیلویی )۶۲۰ کیلو 
گرم( نیز توسط واردکننده دیگری وارد گمرک تهران شده که در 
انتظار اخذ مجوز ترخیص با صدور حداقل اسناد از سمت سازمان 

غذا و دارو است.
به گفته لطیفی در مجموعه، گمرک مشکلی در ترخیص این 
شیرخشک ها ندارد و به محض صدور مجوزهای ضروری اولیه، در 

این رابطه اقدام خواهد شد.
به گزارش ایسنا، دارو و اقلام سلامت محور و از جمله 
شیرخشک های رژیمی جزو آن دسته از کالاهای اساسی قرار 
دارند که صاحب کالا می تواند بدون صدور کد رهگیری بانک جهت 
تامین ارز، نسبت به ترخیص ۹۰ درصد محموله وارداتی اقدام کرده 
و ۱۰ درصد باقی مانده را پس از تامین ارز و صدور کد ساتا ترخیص 
کند اما ظاهرا با توجه به تردید واردکنندگان در تامین ارز بر اساس 
نرخ ترجیحی که واردات را بر مبنای آن انجام داده اند، نسبت به 

ترخیص درصدی اقدام نشده است.
با این حال با ورود محموله های جدید به همراه باقی مانده های قبلی، 
اکنون بیش از یک میلیون قوطی شیرخشک در گمرک است که 
در راس موانع ترخیص آنها موضوع تامین ارز و صدور کد رهگیری 

بانک قرار دارد.

دارو یک کالای مهم و البته حیاتی است که همه مردم به نوعی 
با آن سروکار دارند. بر همین اساس هم قیمت و هم در دسترس 
بودن آن برای همه افراد مهم است. اما با اجرای طرح دارویاری 

هزینه خرید دارو برای افراد چگونه محاسبه می شود؟
به گزارش ایسنا، با اجرای طرح دارویاری، قیمت دارو برای 
بیمارانی که تحت پوشش بیمه هستند و با نسخه دارو تهیه 
می کنند، هیچ تغییری نمی کند. در واقع در طرح دارویاری تغییر 
قیمت دارو بر دوش بیمه ها است و افزایش پرداختی متوجه 
بیماران نمی شود. نکته مهم این است که در این طرح اگر کسی 
تحت پوشش بیمه نباشد، بیمه می شود. به این ترتیب سه دهک 
اول جامعه به صورت خودکار و رایگان تحت پوشش بیمه سلامت 
قرار گرفتند که البته شاید خودشان هم هنوز از این موضوع 
بی اطلاع باشند. بنابراین اگر به داروخانه مراجعه کردید حتما 
از متصدی بخواهید وضعیت بیمه شما را در سامانه بررسی کند.

بنابر اعلام سازمان غذا و دارو، اگر تحت پوشش بیمه نبودید، در 
سامانه www.bimehsalamatiranian.ir ثبت نام 
کنید و در صورتی که نمی توانید این کار را اینترنتی انجام دهید، 
می توانید به دفاتر پیشخوان دولت مراجعه کنید و تا سه ماه به 
صورت رایگان بیمه شوید تا وضعیت دهک بندی شما مشخص 
شود. به این ترتیب هنگام تهیه دارو با نسخه خیال شما راحت 

می شود و با افزایش پرداختی مواجه نمی شوید.
به گزارش ایسنا، »دارویاری« طرحی است که از ۲۳ تیرماه در 
کشور اجرایی شده و در آن با اصلاح سیاست های ارزی و انتقال 
ارز دارو به بیمه ها، در واقع یارانه دارو به بیمار می رسد و در نتیجه 
قیمت دارو با نسخه پزشک، هیچ گونه افزایشی برای بیمار نخواهد 
داشت؛ به طوری که قیمت ها ثابت و مانند قبل بوده و باتوجه 
به افزایش پوشش بیمه ای، در برخی موارد برای بیمار کاهش 

قیمت نیز خواهند داشت.
همچنین با اجرای طرح دارویاری داروهای بدون نسخه 
)OTC( نیز هیچ گونه تغییر قیمتی ندارند و ۱۱۹ قلم از این 
داروها مشمول پوشش بیمه ای شدند و بنابراین بیماران در 
صورت مراجعه با نسخه به داروخانه جهت دریافت این داروها، 
حتی شاهد کاهش قیمت هم نسبت به قبل از اجرای طرح 

خواهند بود.

خراسان شمالی مدیرعامل سازمان انتقال 
خون ایران گفت: این سازمان ۱۰۰ دستگاه 
اتوبوس خونگیری برای پوشــش مناطق 

مختلف کشور نیاز دارد.
به گزارش ایسنا، مصطفی جمالی در حاشیه 
سفر به خراسان شمالی در جمع خبرنگاران 
اظهار کرد: حال حاضر در روســتاها امکان 
خونگیری وجود ندارد و فراهم شــدن این 
اتوبوس های سیار می تواند خلاءهای موجود 

در این بخش را پوشش دهد.
وی ادامه داد: در حال حاضر ۲۰۰ پایگاه و مرکز ثابت خونگیری در کشور وجود دارد که مردم با 

مراجعه به آن ها اقدام به اهدای خون می کنند.
جمالی گفت: تعداد اتوبوس های خونگیری در کشور نیز حدود ۲۰ عدد است که همان ها هم 

غیر استاندارد و قدیمی است.
وی با بیان اینکه در حال حاضر کمبود مرکز و پایگاه خونگیری در کشور وجود ندارد، ادامه داد: 
احداث پایگاه یا مرکز خونگیری به لحاظ هزینه هایی که دارد چندان درست نیست و وضعیت 
اقتصادی کشور نیز چنین اجازه ای را نمی دهد؛ به همین دلیل به دنبال رفع کمبودها از طریق 

اتوبوس های خونگیری هستیم.
مدیرعامل سازمان انتقال خون ایران و همچنین اظهار کرد: سازمان انتقال خون نیازمند حدود 
۲۰ درصد افزایش پرسنل به ویژه در بخش فنی است تا نیاز کشور طی ۵ سال آینده برطرف 
شود.    وی همچنین ادامه داد: استان های کوچکتر به ویژه در زمان بحران، بیشتر مشارکت دارند 

و اقدامات خیرخواهانه توسط آن ها به نسبت جمعیت بیشتر انجام می گیرد.

معاون امور توانبخشی سازمان بهزیستی 
کشور با اشاره به اینکه یارانه مراکز نگهداری 
از افراد دارای معلولیت باید در سال جاری 
افزایش یابد، گفــت: در حال حاضر یارانه 
مراکــز غیردولتی با رقــم ثابت پرداخت 
می شود؛ اما با توجه به اصلاح سیاستهای 
ارزی، هزینه های نگهــداری معلولان و 
سالمندان افزایش یافته است. هرچند که 
دولت در راستای کنترل و تثبیت قیمت 

دارو، یارانه تخصیص داده، اما مددجویان هزینه های خوراک و پوشاک نیز دارند.
وی با اشاره اینکه یارانه مراکز نگهداری از افراد دارای معلولیت باید در سال جاری افزایش 
یابد، گفت: رقم افزایش سالانه یارانه مراکز نگهداری باید طی صورت جلسه ای به تایید 
نماینده سازمان برنامه و بودجه، نماینده سازمان بهزیستی و نماینده انجمن عالی مراکز 
غیردولتی برسد. با توجه به میزان اعتباری که امسال داشتیم، پیشنهاد ما این بود که 
درصدی به یارانه سال گذشته اضافه شود، اما هنوز بر روی رقم آن توافقی صورت نگرفته 
است و در این زمینه باید صورت جلسه ای پیاده و تنظیم و برای هیات وزیران ارسال شود.

معاون امور توانبخشی سازمان بهزیستی کشور افزود: این سازمان از ابتدای سال با مراکز 
غیردولتی درخصوص یارانه افراد دارای معلولیت مستقر در مراکز نگهداری چندین جلسه 
برگزار کرد. آنها از ما فرصت می خواهند و در حــال رایزنی برای افزایش اعتبار مربوطه 
هســتند. کاظمی ادامه داد: در حال حاضر یارانه مراکز غیردولتی با رقم ثابت پرداخت 
می شود؛ هرچند دولت به دارو سوبسید می دهد، اما مددجویان هزینه های خوراک و 

پوشاک نیز دارند.

مشــاور وزیر آموزش و پــرورش در قرارگاه 
عدالت تربیتی و نصیب آموزشــی برابر،  از 
ساماندهی ۱۱۲۶ مدرسه سنگی و کانکسی 
در ســطح کشــور و همچنین شناسایی و 
احصای نیاز ۴۰۰ محله کم برخــوردار در 
راستای نیل به هدف استقرار عدالت آموزشی 

خبر داد.
حمیدرضا خان محمدی در گفت وگو با ایسنا، 
درباره برخی اقدامات در دســتورکار وزارت 

آموزش و پرورش پیرامون استقرار عدالت آموزشی در سال جاری توضیح داد و اظهار کرد: 
عدالت تربیتی و نصیب آموزشی برابر را می توان از جمله سیاست های اصلی دولت سیزدهم 
دانست. وی افزود: در قالب نهضت عدالت تربیتی، نگاه ویژه ای به مناطق محروم و مرزی داریم 
و برای حل معضلات دانش آموزان در این استان ها با گروه های جهادی و مردمی، خیریه ها و 
سایر نهادهای اجرایی هماهنگ هستیم و تلاش می کنیم تا زمینه برقراری عدالت تربیتی را در 

دورترین نقاط کشور فراهم کنیم.
مشاور وزیر آموزش و پرورش در قرارگاه عدالت تربیتی و نصیب آموزشی برابر با بیان اینکه ارتقای 
استاندارد فضاهای آموزشی از جمله اهداف ماست که با مشارکت جامعه خیرین مدرسه ساز، 
سازمان نوسازی، توسعه و تجهیز مدارس و سایر نهادهای حمایتی در دستورکار این قرارگاه قرار 
دارد گفت: هفته گذشته، ساماندهی مدارس کانکسی و سنگی در کشور با عنوان طرح شهید 

دانش آموز »رضا پناهی« آغاز شد.
وی افزود: در مرحله اول این طرح، ۱۱۲۶ مدرسه سنگی و کانکسی با جمعیت بالای۱۰ دانش 

آموز در کشور جمع آوری و مدارس مناسبی جایگزین آنها خواهد شد.

مدیرعامل سازمان انتقال خون ایران طرح کرد:

نیاز سازمان انتقال خون ایران به 1۰۰ 
دستگاه اتوبوس خونگیری

افزایش »یارانه« مراکز نگهداری
 از معلولان نیازمند نگاه مسئولان

ساماندهی 112۶ مدرسه 
سنگی و کانکسی

دپوی یک میلیون قوطی 
شیرخشک رژیمی در گمرک

با اجرای طرح »دارویاری« 
تکلیف کسانی که بیمه 

نیستند چه می شود؟

خبر
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خبرخبر

فراخوان سومین رویداد فیلم کوتاه عاشورایی 
»تصویر دهم« بــا مدیریت مجید مجیدی و 
دبیری محمد رهبر در ۲ بخش »فیلم کوتاه« و 

»ایده های داستانی« منتشر شد.
به گزارش خبرگزار مهر به نقل از روابط عمومی 
رویداد، ســومین رویداد فیلم کوتاه »تصویر 
دهم« توسط موسسه فرهنگی خیریه راه ایمان 
و با همراهی عتبه مقدسه حسینی به هدف 
تشویق به خلق آثار هنری با نگاه نو به آیین های 
عاشورایی و پیام های حسینی و با محوریت 
موضوع »از حسین آموختم "« برگزار می شود 
و چهره های شاخصی در هیات های انتخاب و 

داوری، بررسی آثار را برعهده دارند.
علاقمندان بــه شــرکت در ایــن رویداد، 
محدودیتی برای تعداد آثار ندارند و می توانند تا 
۳۱ شهریور ۱۴۰۱ فیلم ها و ایده های خود را به 

دبیرخانه رویداد ارسال کنند.
در این دوره از رویداد فیلم کوتاه عاشــورایی 
»تصویر دهم« علاقمندان می توانند در سه 
قالب مستند، داستان و انیمیشن آثار خود را 
مدت زمان حداکثر ۵ دقیقه و با کیفیت های 
HD و Full HD به دبیرخانه رویداد ارسال 

کنند.
همچنین در بخش ایده های داستانی، طرح های 
اولیه فیلمنامه که شخصیت و کشمکش اصلی 
آن  تعریف شده و دارای آغاز، میانه و پایان باشد 
و می تواند به مثابه یک ایده مناسب برای فیلم 
 داستانی، وب سری، واقعیت مجازی یا مستند 

نوشته شده باشد، قابل ارسال هستند.
در سومین رویداد فیلم کوتاه عاشورایی »تصویر 
دهم«، به سه نفر برگزیده هیات داوران، یک 
فیلم منتخب آرای مردمی، یک نفر برگزیده 
ویژه هیات داوران و سه نفر برگزیده بخش ایده 
به انتخاب داوران، تندیس و جوایز نقدی شامل 
۳ تا ۵ سکه بهار آزادی و کمک هزینه ساخت 

فیلم کوتاه اهدا خواهد شد.
علاقمندان به شــرکت در این رویداد، تا ۳۱ 
شهریور ۱۴۰۱ فرصت دارند که پس از تکمیل 
فرم درخواســت، آثار خود در دو حوزه »فیلم 
کوتاه« و »ایده های داســتانی« را در سایت 
رسمی رویداد به آدرس و صفحه اینستاگرام 

آن بارگذاری کنند.

نتایج پنجمین 
جشنواره عکس 

ورزشی اعلام شد
نتایج پنجمین جشنواره بین المللی عکس 
ورزشی ایران اعلام شد که آثار این جشنواره 
در ۲ نمایشگاه به نمایش گذاشته می شوند.

به گزارش روابط عمومی جشــنواره، نتایج 
دوره پنجم جشنواره مشخص شد و بر این 
اساس نمایشــگاه آثار برگزیده جشنواره 
در ۲ نوبت همزمان با افتتاحیه و اختتامیه 
سیزدهمین جشنواره بین المللی فیلم های 
ورزشی ایران در روزهای گذشته برگزار شد.

در بخش ورزش حرفه ای جایزه نخســت 
را عکاســی از تایوان، جایزه دوم را عکاسی 
از اسپانیا و جایزه ســوم را فرشاد عباسی از 
ایران کسب کردند و دو دیپلم افتخار نیز در 
این بخش به عکاســانی از ایتالیا و اندونزی 

تعلق گرفت.
در بخــش مقدماتــی جام جهانــی قطر، 
عبدالواحد میرزازاده جایزه نخست و احمد 
معینی جم نشان افتخار جشنواره را کسب 

کردند.
همچنین در بخش سایر فعالیت های ورزشی 
نیز عکاســانی از آمریکا و اسپانیا اول و دوم 
شدند و احمد بلباســی، عکاس ایرانی نیز 
جایزه سوم جشنواره را کسب کرد. همچنین 
نشــان افتخار این بخش نیز به عکاسانی از 

اسپانیا و تایوان اهدا شد.
علی سامعی عضو و سخنگوی هیئت داوران 
این دوره جشــنواره و نماینده فدراسیون 
بین المللی هنر عکاسی )فیاپ( در ایران با 
بیان اینکه به زودی نمایشگاه آثار برگزیده در 
گالری هفتا در برج میلاد برگزار خواهد شد، 
گفت: کتاب جشنواره نیز رونمایی و چاپ 
شده و در دسترس هنرمندان و حاضران در 
جشنواره است. در این دوره جشنواره، بیش 
از ۳ هزار عکس از ۵۳ کشــور به پنجمین 
جشــنواره بین المللی عکس ورزشی ایران 

رسید.
سخنگوی هیئت داوران جشنواره ورزشی 
بیان کرد: احمد بلباسی، احمد معینی جم، 
امید شکری، امیرحسین کمالی، امیررضا 
اســتواری، پویا بیات، حسین یونسی، رضا 
دانیانیــان، عبدالواحــد میــرزازاده، علی 
شفیعی کلی، فرشاد عباسی، مجید حجتی، 
مقداد مــددی، مهــدی آزادبخت، مهدی 
زارع، مهدی عقیقی، مهــدی محبی پور و 
نعیم احمدی عکاســان ایرانی هستند که 
آثارشان در کنار آثار برخی عکاسان خارجی 
در نمایشگاه جشنواره رونمایی شده است و 
به زودی در دیگر گالری ها در ایران و برخی 
کشورها نمایشــگاه آثار برگزیده این دوره 
جشــنواره در معرض دید علاقمندان قرار 

خواهد گرفت.

نظام الدین کیایی صدابردار پیشکسوت سینمای ایران با بیان اینکه 
دیگر از کار کردن در سینمای ایران لذت نمی برد از فیلمسازان 

بزرگی سخن گفت که دیگر فیلم هایی چرند و پرند می سازند!
نظام الدین کیایی صدابردار پیشکسوت سینمای ایران در گفتگو با 
خبرنگار مهر درباره آخرین فعالیت های حرفه ای خود گفت: یکی 
از آخرین کارهایی که داشته ام صدابرداری فیلم »مجبوریم« بود 
که این روزها در حال اکران در سینماهاست. در فیلم »لامینور« 
هم اسمم به عنوان بازیگر درج شده در حالی که واقعاً در این فیلم 
بازی نکردم و این از لطف رضا درمیشیان تهیه کننده آن فیلم بود 
که اسم من را هم در تیتراژ آورد. فیلم »ملاقات با جادوگر« را هم 
کار کرده ام که هنوز به اکران نرسیده است. علت قبول کردن این 
کار هم این بود که کارگردانش فیلم اولی بود و من مدتی است 
که ترجیح می دهم با کارگردان هایی کار کنم که کار اول شان را 
می سازند. دیگر حوصله کار کردن با آن هایی را که خود را قطب 
سینما می دانند اما در واقعیت فقط درجا زده اند و هیچ رشدی در 

سینما نداشته اند، ندارم!
وی تاکید کرد: من کار با جوانان را راحت تر می پذیرم چرا که 
معتقدم آینده سینما از آن همین جوانان است. اگر همکاری با یک 
فیلمساز جوان را می پذیرم، به این دلیل است که همواره این امید 
را دارم که این کارگردان می تواند تبدیل به یک اورسن ولز شود. 
با تمام آموخته ها و تجربه هایم، وقتی در خدمت چنین فیلمساز 
جوانی قرار می گیرم برایم لذت بیشتری دارد تا اینکه با فیلمسازی 
کار کنم که خودش، خودش را یک فیلمساز بزرگ می داند و مثلًا 
شاید ۱۰ جایزه فجر هم تا به امروز گرفته باشد اما من نه برای 
خودش نه برای کارهایش هیچ ارزشی قائل نیستم! چنین آدمی از 
نظر من فالش و غلط است، کمااینکه جشنواره فجر هم به بسیاری 

از کارهای خوب و درست جایزه نمی دهد.

فیلمسازان بزرگی 
که چرند و پرند می سازند!

انتشار فراخوان سومین
 رویداد »تصویر دهم«

از حسین )ع( آموختم

اکران فیلم های کمدی همزمان با دهه اول ماه محرم در سینماهای 
سراسر کشور متوقف می شود.

 با تصمیم سازمان سینمایی و اعمال در سامانه سیمفا، اکران فیلم های 
کمدی همزمان با آغاز ماه محرم در سینماهای کشور متوقف می شود.

بر این اساس اکران چهار فیلم »سگ بند« به کارگردانی مهران احمدی، 
»انفرادی« به کارگردانی مسعود اطیابی، »نقره داغ« به کارگردانی 
محسن آقاخان و »چند می گیری گریه کنی ۲« به کارگردانی علی 
توکل نیا از روز شنبه 8 مرداد تا پایان روز چهارشنبه ۱۹ مرداد ماه در 

تمامی سینماهای کشور متوقف خواهد شد.
اکران دیگر فیلم های روی پرده همچنان ادامه خواهد داشت و 
وضعیت فعالیت سینماها همزمان با روزهای تعطیل رسمی، متعاقباً 

اطلاع رسانی خواهد شد.

اکران فیلم های کمدی در سینماهای 
سراسر کشور متوقف می شود

فرهنگـی هنـری  آفرینش هـای  مرکـز  رئیـس 
بسـیج صـدور پیـام رهبـر معظـم انقلاب اسـلامی 
به مناسـبت برگـزاری جشـنواره بین المللی سـرود 
فجـر را نقشـه راه فعالیـت گروه هـا و هنرمنـدان 

فعـال ایـن عرصـه توصیـف کـرد.
مصطفـی زیبایی نـژاد رئیـس مرکـز آفرینش هـای 
فرهنگی هنـری بسـیج و دبیر اولین جشـنواره ملی 
و بین المللـی سـرود فجـر ضمـن ارائـه گزارشـی از 
روند برگـزاری این رویـداد ملـی در حوزه سـرود و 
اقدامات پیش روی دبیرخانه جشـنواره توضیح داد: 
تمـام تلاشـمان را انجـام دادیم کـه در ایـن رویداد 
موسـیقایی دنبال شـعار و شـلوغ کاری نباشیم. کما 
اینکـه برگزاری نشسـت خبـری هم فقط بـه جهت 
اطلاع رسـانی و توضیـح فعالیت هـای دبیرخانـه به 
اهالی رسـانه بـود کـه بتوانند آنچـه در ایـن رویداد 
مـورد توجـه بـوده را بـرای مـردم و علاقه منـدان 
سـرود منعکس کننـد. پس آنچه شـما از جشـنواره 
ملـی و بین المللـی سـرود فجـر می بینیـد، تلاشـی 
برای برگزاری یـک رویـداد مؤثر در جهـت اعتلای 
سـرود بوده که اصـلًا مایل نبودیـم فقـط کلید واژه 
»جشـنواره« را بـه همـراه داشـته باشـد. شـرایطی 
کـه بایـد بتوانـد خروجـی موثـری داشـته باشـد تا 
بتوانیـم کارهـای مهم تـری را در ایـن عرصـه انجام 

دهیـم.
وی افزود: آنچـه در این رویـداد به واسـطه حمایت 
همـه جانبـه هنرمنـدان پیشکسـوت ایـن عرصـه 
و گروه هـای شـرکت کننده صـورت گرفـت، بـه 
گونـه ای بود کـه از ایـن پـس می توانیم ادعـا کنیم 
بیـش از هفتـاد درصـد از شـرکت کنندگان اکنـون 
می تواننـد به عنـوان یـک گـروه سـرود حرفـه ای و 
معتبـر خود را بـه مـردم معرفـی کننـد. گروه هایی 
کـه بـه اعتقـاد مـن واقعـاً شـگفت انگیز بودنـد که 
امیـدوارم هـم در خروجـی نهایـی جشـنواره و هم 
در دیگـر برنامه هـا بتوانند بـه بهتریـن و مؤثرترین 
شـکل ممکـن از پـس آنچـه برنامه ریـزی شـده 
برآینـد. هـدف مـا هـم جـز ایـن نبـود. چـرا کـه 
استعداد سـنجی درسـت و تـلاش بـرای کشـف 
هنرمنـدان مسـتعد شـهرهای مختلف کشـور یکی 
از مهم تریـن و اصلی تریـن اهدافـی اسـت کـه باید 
در ایـن نـوع جشـنواره ها بـه آن توجـه می کردیم. 
شـرایطی که خوشـبختانه تا حد زیادی محقق شـد 
و مـا دیدیم کـه تعـدادی از برگزیـدگان بخش های 
مختلـف بـرای اولیـن بـار فرصـت معرفـی خـود را 

پیـدا کـرده و حتـی حائـز رتبه هـای برتـر شـدند.
دبیـر اولیـن جشـنواره ملـی و بین المللـی سـرود 
فجر بـا تاکیـد بـر ضـرورت و اسـتمرار حمایت ها از 

گروه هـای سـرود توضیـح داد: در همین جشـنواره 
مـا شـاهد حضـور گروه هایـی بودیم کـه متاسـفانه 
از امکانـات چندانـی برخـوردار نبودنـد امـا بـه 
قـدری سرشـار از اسـتعداد و خلاقیـت هسـتند که 
می تواننـد در آینـده نقـش بسـیار موثـری بـرای 
اعتلای سـرود داشـته باشـند. در همین جشـنواره 
مـا گروهـی از سیسـتان و بلوچسـتان داشـتیم که 
بنـده توفیق آشـنایی قبلـی با آن هـا را نداشـتم اما 
وقتـی در این رویـداد حضور پیـدا کردنـد و از خود 
یـک گـروه مسـتعد و خـلاق نشـان دادنـد، بسـیار 
خوشـحال شـدم که رویداد سـرود فجر توانسته در 

ایـن راه نیـز گام هایی را بـردارد.
زیبایی نـژاد در ادامـه بـه پیـام رهبر معظـم انقلاب 
اسـلامی به آییـن اختتامیـه اولین جشـنواره ملی و 
بین المللی سـرود فجـر و تاکید ایشـان زبده گزینی 
در شـعر، صـدا و آهنـگ در سـرودها و انتخـاب 
موضوعـات اسـلامی، انقلابـی و ملی اشـاره و اظهار 
کرد: صـدور پیـام تاریخی رهبـر انقلاب بـه رویداد 
سـرود فجـر بهتریـن و مهم تریـن اتفاقـی بـود کـه 
می توانسـت برای جشـنواره صورت پذیرد و عنایت 
ایشـان بـه موضـوع سـرود بـه واسـطه برگـزاری 
جشـنواره سـرود فجـر نشـان از اهمیـت سـرود 
داشـت کـه در متـن پیـام بـه بهتریـن و گویاترین 
شـکل ممکـن مطـرح شـد. یکـی از همیـن نـکات 
مهـم ترکیـب شـعر و صـدا و آهنـگ در اجـرای 
دسـته جمعی بـود کـه قطعـاً بایـد از همیـن امروز 
نسـبت بـه اهمیـت آن هـا توجـه بیشـتری داشـته 
باشـیم و این فرمایشـات ارزشـمند را فصل الخطاب 

کارهایمـان قـرار دهیـم.
رئیـس مرکـز آفرینش هـای فرهنگی هنری بسـیج 
بـا اشـاره بـه اهمیـت بخـش آمـوزش در حـوزه 
سـرود گفـت: یکـی از اولویت هـای مهمـی کـه در 
لمللـی  ره ملـی و بین ا ولیـن جشـنوا برگـزاری ا
سـرود فجر مـورد توجه سـتاد برگـزاری بـود توجه 
بـه مقولـه آمـوزش بـود و می تـوان گفـت آمـوزش 
مهم تریـن هـدف ماسـت. در ایـن زمینـه تاکنـون 
در شـش اسـتان بـه واسـطه همـکاری و تفاهمـی 
کـه بـا معاونـت امـور هنـری وزارت فرهنـگ و 
ارشـاد اسـلامی داشـته ایم کارگاه هـای آموزشـی 
برگزار شـده کـه جناب سـالاری بـه عنـوان معاون 
امـور هنـری وزیـر بـه ادارات کل فرهنگ و ارشـاد 
اسـلامی اسـتان ها ایـن موضـوع را ابـلاغ کـرده 
اسـت کـه بتوانیـم در همـه اسـتان ها کلاس هـای 
آموزشـی سـرود را برگـزار کنیـم. در ایـن زمینـه 
برنامه ریزی هـای بسـیار خوبـی صـورت گرفتـه که 
بـه محـض قطعی شـدن دربـاره آن اطلاع رسـانی 

خواهـد شـد. مـا در ایـن چارچـوب بـا توجـه بـه 
فرمایشـات مقـام معظـم رهبـری کـه قطعـاً از این 
پس نقشـه راه ماسـت، بنـا داریم شـورای تخصصی 
را تشـکیل دهیم تا بر اسـاس منویـات رهبر انقلاب 
در حـوزه سـرود بتوانیـم کارهـای اجرایـی جـدی 
انجـام دهیـم کـه بـه معنـا و مفهـوم مطلـق کلمـه 
عملیاتی باشـند. قطعاً در مسـابقه بزرگ تلویزیونی 
کـه در آینـده ای نزدیـک از شـبکه سـوم سـیما 
پیـش روی مخاطبـان قـرار می گیـرد، فرمایشـات 
رهبـری محـور اصلـی مـا خواهـد بـود. شـرایطی 
کـه قطعـاً موجـب رشـد مؤثـری در عرصـه سـرود 

خواهـد شـد.
دبیـر اولیـن جشـنواره ملـی و بین المللـی سـرود 
ز صحبت هـای خـود  فجـر در بخـش دیگـری ا
تصریـح کـرد: بحـث دیگـری کـه در مجموعـه 
مرکـز آفرینش هـای فرهنگـی هنـری بسـیج و 
دبیرخانـه جشـنواره سـرود فجـر بـه شـدت مورد 
ز ظرفیـت گروه هـای  توجـه اسـت، اسـتفاده ا
سـرود شـرکت کننده در اجـرای آثـار هنـری بـا 
رویکـرد مسـائل اجتماعـی اسـت. شـرایطی کـه 
می بایسـت گروه های سـرود را صرفـاً از اجرای در 
صحنه خـارج کـرده و آن هـا را میـان مـردم ببرد. 
در ایـن زمینـه از مدت هـا پیـش برنامه ریزی های 

خوبـی بـا مشـارکت نهادهایـی چـون سـازمان 
تبلیغـات اسـلامی صـورت گرفتـه کـه بخشـی از 
آن در روزهـای کرونایـی و در جریـان برگـزاری 
جشـن های نیمه شـعبان اجرایی شـد و توانسـتیم 
بـه سـهم خـود، آن هنـگام کـه مـردم عزیزمـان 
حضـور کمتـری در رویدادهـای فرهنگـی و هنری 
بـه واسـطه شـیوع بیمـاری داشـتند، برنامه هایـی 
را در قالـب سـرود اجـرا کنیـم کـه امیـدوارم این 

رونـد ادامـه پیـدا کنـد.
زیبایی نژاد در پایان گفت: حسـب فرمایشـات مقام 
معظم رهبـری سـرود یکـی از ظرفیت هـای هنری 
و گرانبهـا بـرای گسـترش ارزش هـای معرفتـی و 
عملـی اسـت. بنابراین همه ما باید دسـت به دسـت 
هم دهیـم تـا بـه دور از شـعارها از ایـن ظرفیت که 
از بـدو پیـروزی انقـلاب اسـلامی موجـب ظهـور و 
بـروز آثـار مانـدگاری در ایـن زمینـه شـده اسـت، 
اسـتفاده حداکثـری داشـته باشـیم. کمـا اینکه در 
همیـن چنـد مـدت شـرایطی مهیـا شـده کـه این 
ظرفیـت دوبـاره جلوه های نـاب خود را نشـان داده 
اسـت. شـرایطی که باید هم در موضوعات ارزشـی، 
انقلابـی و ملـی و هـم در موضوعـات اجتماعـی 
بتواننـد ایجـاد کننده هیجـان و طـراوت و بالندگی 

بـرای نظـام جمهـوری اسـلامی ایران باشـد.
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نه  پشـتوا بـا  ایـران  انیمیشن سـازی 
اسـتعدادهای بومـی در آسـتانه یـک 
جهش کیفی بـزرگ قـرار دارد اما فعالان 
این حوزه تـا چـه انـدازه در زمینه جذب 
سـرمایه توانسـته اند موفق ظاهر شـوند؟

گـروه هنر-نیوشـا روزبـان: رویـداد 
»رویـازی« بـا هدف ایجـاد فرصـت برای 
سـرمایه گذاری در صنعـت انیمیشـن، 
توسـط حـوزه هنـری و از سـال ۱۳۹۷ 
فعالیت خـود را آغاز کرده اسـت. در واقع 
ایـن رویداد بـه گونـه ای برگرفته شـده از 
پیچ هـای بـزرگ بین المللـی بـرای ایجاد 
فرصت در جذب سـرمایه گذاری طراحی 
شـده و شـکل گرفتـه اسـت که بـه گفته 
امیررضـا مافـی رئیـس مرکـز انیمیشـن 
سازمان سـینمایی سـوره و برگزار کننده 
»رویازی« سـعی شـده تا این رویـداد در 
هر دوره نسـبت به گذشـته بیشـتر بومی 
شـود و تمام تلاش خـود را در ایـن زمینه 

انجـام داده اسـت.
جـذب سـرمایه در حـوزه انیمیشـن در 
ایـران از اهمیـت بسـیاری برخـوردار 
است و بسـیاری از انیمیشـن ها در بخش 
خصوصی به دلیل جذب نکردن سـرمایه 
مناسـب هیچـگاه بـه مرحلـه تولیـد 
نمی رسـد، بـه همیـن دلیـل اسـت کـه 
رویـدادی ماننـد »رویـازی« می توانـد از 

اهمیـت بسـیاری برخـوردار باشـد.
در همیـن راسـتا از امیررضـا مافی رئیس 
مرکـز انیمیشـن سـازمان سـینمایی 
سـوره، محمدرحیـم لیوانی رئیـس مرکز 
پویانمایی صبـا به عنـوان دو مدیر دولتی 
در حـوزه انیمیشـن کـه در حـوزه تولید 
در بخـش دولتـی حـرف اول را می زننـد 
و اشـکان رهگذر کارگردان انیمیشـن در 
بخـش خصوصـی کـه توانسـت بـا جذب 
لمللـی انیمیشـن  سـرمایه گذاری بین ا
سـینمایی »آخریـن داسـتان« را تولیـد 
و عرضـه کنـد، دعـوت کردیـم تـا درباره 
مسـاله پیچینـگ و جـذب سـرمایه، 
تأثیـر رویـدادی همچـون »رویـازی« 
در ایـن پروسـه و نیازهـای صنعـت 
انیمیشـن در ایران به خصـوص در حوزه 
سـرمایه گذاری و تولیـد صحبـت کنیـم.
* صحبـت از جـذب سـرمایه گذار بـرای 
انیمیشن سـازی در ایـران اسـت کـه در 
جریـان ملاحظـات و محدودیت هـای 
ایـن حـوزه هسـتیم، پیـش از هـر چیـز 
از اشـکان رهگـذر بـه عنـوان نماینـده 

انیمیشن سـازی در بخـش خصوصـی که 
تا امـروز توانسـته در جذب سـرمایه گذار 
بـه خصـوص سـرمایه گذار خارجـی بـا 
لمللـی  حضـور در پیچینگ هـای بین ا
موفق باشـد می خواهیم تا دربـاره تجربه 

خـود در ایـن زمینـه صحبـت کنـد.
اشـکان رهگـذر: بـرای روی آوردن مـا به 
سـوی سـرمایه گذاری از جنس پیچینگ 
بـرای »آخرین داسـتان« و اینکـه چگونه 
راهکا رهایـی را بـرای رسـیدن بـه هـدف 
خـود پیـدا کردیـم، تنهـا یـک دلیـل 
وجـود داشـت و آن هـم ایـن بود کـه در 
آن زمـان چنیـن فرصت هایـی بـرای 
سـرمایه گذاری انیمیشـن در کشـور 
وجـود نداشـت، در واقـع می تـوان گفت 
در آن زمـان »رویـازی« وجـود نداشـت 
و بیشـتر، ارگان هایـی ماننـد صبـا و 
حوزه هنـری در زمینـه تولید انیمیشـن 
سـرمایه گذاری می کردنـد کـه البته تیم 
مـا نتوانسـت بـه ایـن ارگان هـا و منابـع 
مالـی آنهـا دسـت پیـدا کنـد کـه ایـن 
خـود یـک بحـث جداگانـه ای اسـت کـه 
البته بـه نوعی بـه »رویازی« هـم مربوط 
اسـت. آن هـم با ایـن نـگاه که چه سـاز و 
کارهایـی می تواند وجود داشـته باشـد تا 
رویدادی ماننـد »رویازی« شـکل گرفته 

و تأثیر گـذار باشـد؟
در این راسـتا، جشـنواره »انسـی« را به 

عنـوان مهمتریـن جشـنواره انیمیشـن 
ز  ا بعـد  کـه  می شـناختیم  دنیـا  در 
تحقیقاتـی کـه انجـام دادیـم متوجـه 
شـدیم بخشـی در بـازار این جشـنواره 
وجـود دارد کـه مربـوط بـه پروژه هایی 
اسـت که دنبـال سـرمایه گذار و خریدار 
یـن  هسـتند و شـرکت کنندگان در ا
بخـش بـه دنبـال فرصت هایی هسـتند 
ا  ر خـود  پروژه هـای  ننـد  بتوا کـه 
پیـش ببرنـد. بـه همیـن دلیـل، یـک 
داکیومنـت کامل بـه دو زبان انگلیسـی 
قـای  نسـه آمـاده کردیـم کـه آ و فرا
کریسـتف رضاعـی در ایـن زمینـه بـه 

مـن بسـیار کمـک کـرد.
در سـال ۲۰۱۳ بیـش از ۹۰ پـروژه 
خواسـتار شـرکت در این رویـداد بودند، 
امـا تنها ۶ پـروژه از میـان آن ها توانسـت 
به ایـن بخش راه پیـدا کند که انیمیشـن 
»آخریـن داسـتان« هـم یکـی از آنـان 
بـود. شـرکت در ایـن پیجینـگ بـرای ما 
بسـیار جالب بود و البتـه اتفاقـات خوبی 
نیـز بعـد از آن رخ داد کـه متاسـفانه بـه 
دلیـل مسـائلی ماننـد تحریم نتوانسـتیم 
چنـدان پیش برویـم. اما نکتـه جالبی که 
وجود داشـت ایـن بود کـه موضـوع تنها 
با حضـور ما در »انسـی« تمام نشـد، بلکه 
این جشـنواره دائمـاً ایمیـل زده و از روند 

کار مـا پرس وجـو می کـرد.

تر و موسیقی علی  یین تئا نخستین دوره آ
معلم )تندیس حافظ( با معرفی برگزیدگان 

به کار خود پایان داد.
یز نخستین دوره آیین  مراسم اهدای جوا
تئاتر و موسیقی علی معلم )تندیس حافظ( 

اول مرداد ماه برگزار شد.
فرزاد حسنی که اجرای مراسم را برعهده 
ز علی معلم آغاز  داشت برنامه را با یادی ا
کرد و در ادامه نورا هاشمی به اجرای برنامه 

پرداخت.
در قسمت بعدی مراسم، امید معلم درباره 
تر و موسیقی علی معلم  یین تئا نخستین آ
فظ( گفت: بدون حضور شما  تندیس حا (
ر  ا برگز آن  دوره  لین  و ا که  مجلس  ین  ا
رزوی دیرینه پدر بود منور  می شود و آ

نمی شد.
ین است که  قعیتش ا ا ور شد: و دآ معلم یا
جامعه ما جامعه ای است که همواره در آن 
هنرمندان ما در معرض آسیب قرار دارند. 
باید گاهی یادآوری شود که هنرمند مانند 

درختی است که سال ها طول می کشد به 
د بگیریم که چطور  ید یا ر بنشیند. ما با با
ز هنرمندان مان تقدیر کنیم. شاید دلیل  ا

چنین رویدادهایی همین باشد.
دبیر جشن حافظ ادامه داد: اصولاً در این 
د  د گرفتیم بیشتر غر بزنیم تا یا سال ها یا

ا حفظ کنیم.  ن ر رزش هنرمندا بگیریم ا
حداقل خودمان قدر بدانیم.

ید در  ین جشن شا ز شکل گیری ا هدف ا
یک مصرع یا بیت حضرت حافظ بگنجد که 
می گوید »عاقلان نقطه پرگار وجودند، ولی 

عشق داند که در این دایره سرگردانند«. 

جشن تئاتر و موسیقی »حافظ« برگزار شد

تندیسدردستافشاریانوعقیلی
انیمیشنسازی؛ازحسرتسرمایه

تاهدرشدنپول
گزارش

مهر
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مدیـرکل فرهنـگ و ارشـاد اسـلامی اسـتان خوزسـتان در گفتگـو بـا 
برنامه رادیویی »اسـتودیو هشـت« درباره حواشـی پیش آمـده پیرامون 

لغو کنسـرت سـیروان خسـروی توضیحاتـی را ارائـه داد.
به گزارش روابط عمومـی برنامه، حجت الاسـلام رضا کلاه کـج مدیرکل 
فرهنـگ و ارشـاد خوزسـتان در گفتگو با مصطفـی امامی مجـری برنامه 
»اسـتودیو هشـت« رادیـو نمایـش بـا اشـاره بـه تعلیـق چنـد سـانس 
اجرای سـیروان خسـروی بیان کـرد: مراحل صـدور مجوز بـرای اجرای 
کنسـرت ها مسـیر خاصـی دارد و دسـتگاه های مختلفـی درگیرنـد. 
دسـتگاه های نظارتـی، امنیتـی و انتظامـی همـه در صدور مجـوز نقش 
دارنـد و ارشـاد مرحلـه پایانـی اسـت کـه همـه مجوزهـا و تاییدیه هـا 

گرفتـه شـده اسـت، ارشـاد هـم مجـوز را صـادر می کند.
وی اضافـه کرد: مـا در آن ایام سـه کنسـرت اجـرا کردیم پـرواز همای، 
علیرضـا طلیسـچی، مهدی احمدوند کنسـرت اجـرا کردند و بعـد با یک 
روز فاصلـه سـیروان خسـروی کنسـرت اجـرا کـرد و قـرار بود سـهراب 
پاکـزاد هـم کنسـرت داشـته باشـد که ایـن میـان کنسـرت سـیروان و 

پاکـزاد عملًا کنسـل شـد.
د: مجوزهـای رسـمی و شـورای تامیـن شـامل  مـه دا دا کلاه کـج ا
فرمانـداری، نیـروی انتظامـی، اماکـن نیـروی انتظامـی و همچنیـن 

سـایر تاییدیه هـا همـه موجـود بـود و براسـاس 
آن هـا مجـوز صـادر شـد. در حیـن کار متوجـه 
شـدیم تعدادی افـراد ناشـناس کـه هیچ کس هم 
مسـئولیت آن هـا را بـر عهـده نگرفت موجـب این 
اتفـاق شـدند. هیچ کـس مسـئولیت ایـن گروهی 

که وانت آوردنـد، مداحـی پخش کردنـد و موجـب آزار و اذیـت مردم و 
رعـب و وحشـت شـدند را قبـول نکـرده اسـت.

مدیرکل فرهنگ و ارشـاد اسـلامی اسـتان خوزسـتان گفت: اتفاق واقعاً 
ناخوشـایند بـود و خـود ما هـم شـوکه شـدیم. نهـاد رسـمی حاکمیتی 
وقتی مجـوز صـادر می کنـد بایـد پـای آن هم بایسـتد چـون بـا لغو آن 
خـودش بی اعتبـار می شـود امـا یـک بـاره عـده ای در آن مـکان حضور 
پیـدا می کننـد در سـینما را قفـل می زننـد، بـا نیـروی انتظامـی هـم 
درگیـر می شـوند. بـا ورود دادسـتان اهـواز کـه واقعـاً حمایت کـرد آن 
قفـل شکسـته می شـود و بـا یـک سـاعت تاخیـر آن سـانس بـا فضـای 
رعب و وحشـت اجرا می شـود و دوبـاره همان اتفـاق در سـانس بعد رخ 
می دهـد و آن افـراد عمـلًا سـینما را فتـح می کننـد. نیـروی انتظامـی 
و دادسـتانی واقعـاً تـلاش کـرده و فضـا را مدیریـت کردند که کنسـرت 

برگزار شـود.

کسی اخلال در کنسرت سیروان را گردن نمی گیرد!

ارشاد:ما هم شوکه شدیم

خبر
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دوشنبه  03  مرداد ماه 1401

 ســرمربی تیم فوتبال اســتقلال تهران با 
بیــان اینکه تیــم باید ذهن برنده داشــته 
باشــد گفت: ارتباط دوســتانه با بازیکنان 
می توانــد یکی از راهبردهــای موفقیت در 

طول فصل باشد.
به گزارش ایرنا، ریکاردو ســاپینتو سرمربی 
تیــم فوتبــال اســتقلال در گفت وگویی با 
دوربین این باشگاه از مســائل مختلف تیم 
و همچنین تمرینات آماده ســازی استقلال 
ســخن به میان آورد. وی در این گفت وگو 
اعلام کرد: به این دلیل به اردو ترکیه آمدیم 
که فضــای اختصاصی خودمان را داشــته 
باشیم و بیشتر از قبل بازیکنان را بشناسیم 
و روی کار خودمان تمرکز کنیــم. بتوانیم 
بیشتر و بیشــتر با هم ارتباط برقرار کنیم و 
همدیگر را بشناســیم. باید نظرات خودم را 
به بازیکنان بگویم در مورد اینکه در بازی از 
آن ها چه می خواهــم؛ عملکرد تیم در زمان 
دفاع و در زمان حملــه و همه چیزهایی که 

در لحظات بازی لازم است اجرا کنند.
الان بیش از دو هفته است که شما 
سرمربی جدید استقلال هستید. 

در این خصوص صحبت کنید.
همانطور کــه قبلا هــم در مصاحبه ای که 
با هم داشــتیم و گفته بــودم، هفته اول را 
اختصاص دادیم به این کــه همه بازیکنان 
را زیر نظر بگیــرم. فرصت دوبــاره بدهیم 
بــه بازیکنانی کــه الان بــا ما نیســتند؛ 
بازیکنانــی که قرضــی به تیم هــای دیگه 
رفته تا خودشــان را نشــان دهند. همین 
طور تســت آمادگی جســمانی گرفتیم و 
این که شــرایط بازیکنان را مد نظر داشته 
باشــیم و این که مجموعه اطرافم را بیشتر 
بشناسم و با باشگاه بیشــتر آشنا شوم. بعد 
از این هفته بایــد تصمیماتــی می گرفتم. 
متاســفانه بازیکنانی داشتیم که الان دیگر 

با ما نیستند و راهی سایر تیم ها شده اند.
بازیکنانی کــه خوب با مــا تمرین کردند، 
ظرفیت و کیفیت بالایی دارند اما متاسفانه 
ما نمی توانســتیم همــه بازیکنــان را نگه 
داریم.پــس من بایــد انتخــاب می کردم. 
به عنوان مثال بازیکنــی مثل فردین، متین 
و همینطــور امین که بازیکــن باتجربه ای 
است و ۳۴-۳۳ سال دارد اما می داند چطور 
بازی کنــد. بازیکنانی کــه کیفیت خوبی 

دارنــد و می داننــد باید چــه کار کنند. به 
عنوان مثال فردین، بازیکن جوانی اســت 
که باید یاد بگیرد، بایــد بازی کند و تجربه 
کســب کند تا بتواند بهتر شــود، بازیکن با 
کیفیت و ســریعی اســت. همینطور متین 
که در نســاجی خیلی خوب بازی کرد ولی 
ما جلالی و سلمانی را داریم و در این پست 

سخت بود فرصت بازی پیدا کند.
همینطور بازیکن جوان دیگری داشــتیم. 
ســینا، جواد، آرش و بازیکنانی که ظرفیت 
و اســتعداد خوبی دارنــد. بازیکنان جوانی 
که من بــه آن ها گفتــم بروند. بــه خاطر 
اینکه من نمی توانســتم همــه بازیکنان را 
نگــه دارم و امیدوارم روزی به من نشــان 
بدهند که اشــتباه کردم. مــن این چالش 
را برایشــان فراهم کردم و امیدوارم وقتی 
دوبــاره همدیگر را می بینیــم، در بالاترین 
کیفیت باشــند. این همان چیزی است که 
برای بازیکنانی می خواهم که الان پیش ما 
نیستند و امیدوارم که خوش شانس باشند 
و بتواننــد یــک دوره کاری خیلــی خوب 
داشــته باشــند. الان ما روی تیم خودمان 

تمرکز کرده ایم.
متاســفانه یک مصدومیت بــرای خاقانی 
داشــتیم که برای خودش و بــرای تیم بد 
بود. امیدوارم خیلی ســریع بتواند برگردد. 
او باید قوی باشــد زیرا فوتبال همین است. 
باید مقابل مصدومیت ها و لحظات ســخت 
جنگیــد. باید خودتان را قــوی کنید برای 
تیمتان.بــرای خاقانی بهتریــن آرزوها را 
دارم، منتظرت هستیم، قوی باش و سخت 
کار کن و می توانی لحظات خوبی داشــته 

باشی.
اردو تیم در ترکیه در حال 

برگزاری است در این زمینه روند 
آماده سازی را چگونه ارزیابی 

می کنید؟
این هفته دوم برای مــا خیلی خوب بود در 
یک  کمپ تمرینی اطراف آنکارا هســتیم. 
امکانــات خوبــی داریــم، زمیــن خوبی 
داریــم. می خواهیم بازی هــای تدارکاتی 
بیشتری داشــته باشــیم تا ۲۹ جولای به 
خانه برگردیــم. داریم روی ایــن موضوع 
کار می کنیــم. در مورد بــازی اول، البته 
که ما خســته بودیــم، زیرا خیلی ســخت 
کار کردیم بــرای آماده ســازی تیم. صبح 
و عصر تمریــن کردیم. در ایــن هفته من 
نظــرات و عقاید تاکتیکی خــودم را به تیم 

منتقل کردم کــه در زمان هــای دفاعی و 
تهاجمی باید چــه کارهایی انجــام دهند 
و بازیکنان هم مشــغول یادگیــری نکاتی 
هســتند که من می خواهم. بازیکنان خیلی 
ســخت تلاش می کنند و تمرکز کامل روی 
کارشان دارند. دوست دارند که یاد بگیرند 
و همه کاری برای تیمشــان و مربی شــان 
انجــام دهند.بنابراین ما خیلی خوشــحال 
هســتیم، تا الان من و اعضای کادر فنی، از 
همه افرادی که از باشــگاه کنارمان هستند 
خوشــحال و راضی هســتیم و همه به تیم  

کمک می کنند.
مهمترین اهداف شما 

در اردو ترکیه چیست؟
به ایــن دلیل بــه اردو آمدیم کــه فضای 
اختصاصــی خودمان را داشــته باشــیم و 
بیشــتر از قبل بازیکنــان را بشناســیم و 
روی کار خودمــان تمرکز کنیــم. بتوانیم 
بیشتر و بیشــتر با هم ارتباط برقرار کنیم و 
همدیگر را بشناســیم. باید نظرات خودم را 
به بازیکنان بگویم در مورد اینکه در بازی از 
آن ها چه می خواهم؛ عملکرد تیم در زمان 
دفاع و در زمان حملــه و همه چیزهایی که 
در لحظات بازی لازم اســت اجرا کنند. ما 
فقط نباید روی کارهــای دفاعی کار کنیم، 
باید روی پرس کــردن، روی بلاک کردن و 
بازی ســازی بلند یا کوتاه در زمان هایی که 
توپ داریــم. چطور موقعیت ســازی کنیم، 
چطور به گل برســیم و چگونه در سر جای 

خود قرار بگیریم.

بایــد روی لحظاتی که تــوپ را در اختیار 
نداریم و یا توپ را از حریف پس می گیریم، 
تمرین کنیــم. همین طور روی کارهایی که 
باید در فضاها و قســمت های مختلف زمین 
انجــام دهیم. ضربات ایســتگاهی دفاعی و 
تهاجمــی را هم تمریــن می کنیم. ۱۰ روز 
نیم تمرین  اینجا هستیم تا جایی که می توا
کنیم.این هم به گونه ای نیســت که ما فقط 
یک بار روی این مســائل تمرین کنیم، باید 
مرتب به تمرین کردن ادامه دهیم. اگر روی 
برخی از این مسایل یک تا دو هفته تمرین 
نکنیم، باید از اول آن هــا را انجام دهیم.به 
دلیل این که اطلاعات زیــادی به بازیکنان 
داده می شــود و بازیکنــان بایــد دوباره و 
دوباره این ها را بشنوند و تمرین کنند تا در 

زمین مسابقه هم اجرا شود.
برای بازی های تدارکاتی چه 

برنامه هایی دارید؟
البته که ما بازی هــای تدارکاتی هم داریم 
و یکــی از اهدافمان هم همیــن بازی های 
تدارکاتی اســت. شــما می توانیــد خیلی 
خوب تمرین کنید اما این مسابقه دوستانه 
است که می تواند شــما را به همان سطحی 
برســاند که می خواهیــد. می توانید خیلی 
خوب و ســخت تمرین کنید امــا این بازی 
دوستانه است که شما را به شرایط مسابقه 
می رساند.بنابراین ما ۵-۴ مسابقه دوستانه 
هم داریــم زیرا مهم اســت کــه زودتر به 
شرایط مسابقه برای شــروع بازیهای لیگ 

برسیم.

سرمربی استقلال

ارتباطدوستانهبابازیکنانیکیازراهبردهایموفقیتاست
گزارش

ایرنا

دست پخت مدیران 
آماتور فوتبال حرفه ای!

افزایش تمایل باشــگاه های ایرانی برای برپایی اردوی آماده سازی 
در خارج از کشــور را باید در نحــوه مدیریت آماتــوری مدیران 
فوتبال جســت وجو کرد. مدیرانی که با اولویت بندی اشــتباه، از 
توسعه زیرســاخت های فوتبال غفلت کرده اند و تمام تمرکزشان 
را روی صرف هزینه های گزاف در بستن قراردادهای بدون ضابطه 

گذاشته اند.
به گزارش ایرنا، فصل جدید لیگ برتر فوتبال آن طور که مسئولان 
سازمان لیگ وعده داده اند از ۲۲ مرداد آغاز می شود تا در سالی که 
جام جهانی را پیش رو داریم، تنور فوتبال داغ شــود. ۱۶ تیم لیگ 
برتری این هفته ها، آخرین تمرینات و اردوهای آماده سازی شــان 
را برای حضور در لیگ بیست و دوم پشــت سرمی گذارند. یکی از 
برنامه های مشترک برخی باشگاه های لیگ برتری برپایی اردوی 
خارجی است و معمولا ترکیه و دبی، دو مقصد پرطرفدار تیم های 

لیگ برتری برای اردوی های پیش فصل و نیم فصل است.
در این بین مشکلات مالی و اقتصادی باشگاه ها هم گویا کمترین 
تاثیر را در برپایی اردوها در خارج از کشــور دارد و حتی تیم هایی 
که با بی پولی دســت و پنجه نرم می کنند هم با فراموشی لیست 
بلند طلبکارانشــان، با رزرو کمپ های خارجی، سعی می کنند از 
رسم نانوشته ای که بین لیگ برتری ها وجود دارد، پیروی کنند و 

عقب نمانند.
موضوع ارز در چند سال اخیر هم ترمز اردوهای تیم های لیگ برتر 
در خارج از کشور را نکشــیده و همچنان با وجود چند برابر شدن 
هزینه ها، باشــگاه ها با زدن از دیگر هزینه های ضروری شان، ترک 

عادت نکرده اند و سعی در برگزاری اردوی خارجی دارند.
پیش از شــروع فصل جدید هم برخی تیم های لیگ برتری برای 
برپایی اردو عازم خارج از کشور شــده اند و مانند سال های پیش، 
ترکیه محبوب تریــن مقصد اردو در تعطیــلات پیش فصل لیگ 
است. استقلال، سپاهان، تراکتور، هوادار و فولاد، ۵ تیم لیگ برتری 
هستند که در ترکیه اردو زده اند، یعنی نزدیک به یک سوم تیم های 
لیگ برتر در اردوی خارج از کشــور به ســر می برند. البته برخی 
تیم های دیگر مانند پرسپولیس هم برای اردو در ترکیه برنامه ریزی 

کرده بودند که اردویشان در دقیقه ۹۰ لغو شد.
در حالی بیش از ۳۰ درصد باشــگاه های لیگ برتر در ترکیه اردو 
زده اند که یک سوال پیش می آید، چرا با وجود گذشت ۲۲ سال از 
حرفه ای شدن لیگ ایران، همچنان کشورمان از داشتن کمپ های 
تمرینی تابستانی استاندارد بی بهره است؟ کمبودی که سبب شده 
تیم های ایرانی چمدان هایشان را حتی در سخت ترین شرایط مالی 
هم ببندند و راهی اردوی خارجی شوند. این در شرایطی است که با 
توجه به چهار فصل بودن کشورمان، تیم های لیگ برتری مشکلی 
برای تمرین در یــک آب و هوای خوب در هر فصلــی را ندارند اما 
بی توجهی به ساخت کمپ های تمرینی مجهز سبب شده فوتبال از 

داشتن چنین امکاناتی محروم باشد.
تا چند سال پیش که علی دایی در لیگ برتری مربیگری می کرد، 
چه زمانی که در پرسپولیس بود و چه زمانی که روی نیمکت راه آهن 
می نشست، اردوی آماده ســازی پیش از شروع فصل این دو تیم با 
تصمیم او در ســرعین اردبیل برگزار می شد، البته مناطق دیگری 
در غرب کشور هم با توجه به آب و هوای معتدل شان در تابستان، 
گزینه های مناسبی برای برپایی اردوهای آماده سازی تیم ها هستند.

با این حال نداشــتن آینده نگــری و برنامه ریزی جهت ســاخت 
کمپ های تمرینی در نقاط مختلف کشور سبب شده امروز به جز 
چند کمپ تمرینی محدود در کشورمان، دست فوتبال ایران در این 
زمینه خالی باشد و باشگاه ها برپایی اردوی خارجی را ترجیح بدهند.

مهاجمی که شــاید کمتر کســی روی او در 
استقلال حســاب می کند، ممکن است تمام 
معادلات را در خط حمله این تیم برهم بزند.

آخرین بازیکنی که در اردوی ترکیه به کاروان اســتقلال 
ملحق شد، یک مهاجم باتجربه و اســم و رسم دار به اسم 
کاوه رضایی بود تا آبی پوشــان عملًا با در اختیار داشتن ۶ 
بازیکن با کیفیت در خط حملــه، پر مهاجم ترین تیم لیگ 

برتر باشند.
سجاد شــهباززاده، ارســلان مطهری، کوین یامگا، آرمان 
رمضانی، پیمان بابایی و حــالا کاوه رضایی جمع ۶ مهاجم 
تیم استقلال را تشــکیل می دهند که حتماً انتخاب نفرات 
منتخب از بین آنها بــرای ترکیب ثابــت می تواند یکی از 

دشوار ترین کارهای ساپینتو باشد.
در نگاه اول به اســامی مهاجمان اســتقلال، شاید پیمان 
بابایی کم اســم و رســم دارترین مهاجم این تیم باشد و 
چنین به نظر آید او کمتر از ســایرین شــانس رسیدن به 
ترکیب اولیه را دارد. این در حالی اســت که بابایی یکی از 
آماده ترین های اردوی آماده سازی استقلال در ترکیه است.
ســاپینتو با در اختیــار داشــتن مهاجمانی پــر تعداد با 
قابلیت های مختلف این امکان را دارد که از خط حمله یک، 

دو یا سه نفره در دیدارهای مختلف استفاده کند.

سرمربی پیشــین تیم ملی فوتبال ایران به 
شــکل غیر منتظره ای از فدراسیون فوتبال 
ایران بابت تصمیم برای برکناری اسکوچیچ 
انتقاد کرد و گفت: با این ســیرکی کــه راه انداختند به 

خودشان لطف نکردند.
میروســلاو بلاژویچ یکی از مربیان مطرح دنیا بود که در 
ســال ۲۰۰۰ هدایت تیم ملی فوتبال ایــران را بر عهده 
گرفت اما باوجود داشتن تیم قدرتمند از رسیدن به جام 
جهانی ۲۰۰۲ بازماند و از کار در تیم ایران کناره گیری 

کرد.
بلاژویچ که یکــی از مربیان مورد احترام در کرواســی 
است، در ســال ۲۰۱۱ برای مربیگری در تیم مس، یک 
بار دیگر به ایران بازگشــت اما در این تیم هم به توفیقی 
نرســید؛ با این حال »چیرو« همچنان بعد از گذشــت 
سال ها به واسطه حضور مربیان کُروات در ایران، فوتبال 

کشورمان را دنبال می کند.
این مربی 8۷ ساله، اخیراً به بهانه گرمای هوا، به دوران 
حضورش در تیــم ملی ایران و همچنین حواشــی اخیر 
این تیم بــا حضــور دراگان اســکوچیچ، هموطن خود 

واکنش نشان داد.
بلاژویچ گفت: الان داری از گرمای هوا شکایت می کنی 
ولی وقتی من داشتم شــن های بیابان ایران را در هوای 
گرم تــر قورت مــی دادم می گفتی »چیرو رفــت تا پول 
راحتی بگیرد.« درست اســت؛ من پول را گرفتم اما این 

کار آسان نبود.

مهاجم تازه واردی 
که می تواند معادلات 

را در استقلال بر هم بزند

حمله بلاژویچ به فدراسیون ایران

با این سیرک به خودتان 
لطف نکردید

خبر

خبر

خبر

رنا
: ای

س
عک

کاغذ ورزش

افقی
 - ساگان  فرانسواز  از  اثری   -  1 
آمریكا2  ویرجینیای  ایالت  مركز 
 - دار  لك   - جسور  گستاخ،   -
فیلسوف آلمانی 3 - یک عامیانه، 
تایلندی   نژاد   - خودمانی  یك 
و  مشاوره  برای  اجتماع  محل   -
گفتگو، محل نشستن، نشست  - 
سودای ناله، نفس بلند، از دل پر 
سوز بر آید4 - دختر - عدد - در 

سر  كند،  می  خدمت  بیمارستان 
عمومی  نام   - خالص5   - پرستار 
فرقه های شیعه - دائمی، دائمی 
و همیشگی، همیشگی67 - كیسه 
فرانسوی  شاعر   - خیاطی  وسایل 
 - فربه  و  چاق   - تب8  همراه   -
ناخالص  ابریشم   - باد9  وزيدن 
آرایشگر  است،  سلمانی  همان   -
 - نامشروع1011  پول  وام،  بهره   -
رنجش،   - چک  اهل  فیلسوف 
آفت  نمایش،  دلتنگی12 - صحنه 

غلات، رود اروپایی - تیز و قاطع، 
تکرار   - لیكن  مخفف   - برنده 
معروف  جام   - دوازدهم13  حرف 
- خشمگین - نظرات - وحشی، 
 - وارونه  انر   - وحشی14  حیوان 
بوی   - مرتبه  کار،  مرتبه،  و  قدر 
خوب زیر شکم آهو، سقا بر دوش 
کند،  سیراب  را  تشنگان  تا  دارد 
بویی  خوش  و  رنگ  سیاه  ماده 
که در ناف آهوی مشک تولید می 
شود15 - از آثار عبدالحسین زرین 

تقویم  - کوب 

عمودی
1 - مردی - جانشین ساختن، 
 - مرداب2  گیاه   - جانشینی 
خراب كردن - از دختران حضرت 
قاعده3  نشان،   - )ع(  شعیب 
در  کشوری   - زرد  سوسن   -
آسیای مرکزی - باران اندک4 
 - انگور5   - ایلات  چراگاه   -
باشگاه فوتبال اسپانیایی - بینا 
بصیرت  صاحب  بینایی،  شدن، 
فلز  لباس -  شدن6 - گریبان 
صفت   - سنگین7  فلز  گلوله، 
موسی - کشتی - اثری از نیما 
آلود، حیله  یوشیج89 - چرک 
 - کردن  شنیدن، گوش   - گر 
کاشف اتر10 - گناه، بزه - واحد 
عمارتهای  از   - روسی11  طول 
صفویان - کاغذی که پر از خبر 

 - است12  آن  در  اخبار  است، 
سمج  تابستانی، حشره  مزاحم 
آزاد و  اوستا13 -  از  - بخشی 
اثری   - گسیخته  افسار  رها، 

 - کازانتزاکیس  نیکوس  از 
ویتامین  انعقاد خون،  ویتامین 
جدولی14 - یگانه، یكتا، جنگ 
صدر اسلام - امر از روبیدن - 

 - مدور15  نرم،  خاک  یا  غبار 
فلزی،  فروشگاه  دكان كوچك، 
 - فروشی  روزنامه  كیوسك 
شكمو  - صفویه  عهد  در  لقبی 
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دوشنبه  03 مرداد ماه 1401 کاغذ سیاست

خبرخبر

رئیس مجلــس گفت: ضروری اســت دولت 
هرچه ســریع تر نســبت به رفع ایراد قانونی 
حداقل مستمری بازنشستگی، از کارافتادگی 
و بازماندگان در ســال ۱۴۰۱ و اتخاذ تصمیم 
لازم برای رفع دغدغه های بازنشستگان محترم 
مبادرت ورزد. محمدباقر قالیباف صبح یکشنبه 
۲ مرداد در جلسه علنی مجلس افزود: همچنین 
فرارسیدن روز خانواده و تکریم بازنشستگان را 
گرامی می دارم. مجلس یازدهم از زمان آغاز به 
کار، رسیدگی به مطالبات بازنشستگان را در 
چارچوب وظایف و اختیارات خود در دســتور 
کار قرار داده است. از مهم ترین اقدامات مجلس 
در راستای پاســخ به مطالبات به حق بخشی 
از بازنشستگان عزیز و ارجمند، تعیین تکلیف 
وضعیتِ همسان سازیِ حقوق  بازنشستگان 
تأمین اجتماعی بود کــه با پیگیری های ویژه 
مجلس پس از سال ها به نتیجه رسید. همچنین 
در بودجــه ۱۴۰۱ نیز، قریب بــه ۱۰۰ هزار 
میلیارد تومان برای اســتمرار همسان سازی 
و متناسب سازیِ حقوق بازنشستگان تأمین 
اجتماعی، کشوری و لشکری در نظر گرفته شد. 
رئیس مجلس اضافه کرد: با توجه به اهتمام ویژه 
دولت در پیگیری مطالبات بازنشستگان و با توجه 
به نظر هیأت تطبیق مجلس در مورد تعیین 
حداقل مستمری بازنشستگی، از کارافتادگی 
و بازماندگان در سال ۱۴۰۱ با قانون، ضروری 
است دولت محترم هر چه سریع تر نسبت به 
رفع ایراد قانونی و اتخاذ تصمیم لازم برای رفع 
دغدغه های بازنشستگان محترم مبادرت ورزد.  
به گزارش تسنیم، رئیس کمیسیون اقتصادی 
مجلس چندی پیش از لغو مصوبه ۱۰ درصد 
پرداخت حقوق بازنشستگان توسط مجلس 
خبر داد و گفت: در پی اعلام نظر هیئت تطبیق 
مجلس مبنی بر مغایر قانون دانستن مصوبه 
هیأت دولت درباره افزایش ۱۰ درصدی حقوق 
بازنشستگان، رئیس مجلس آن را تأیید کرد و 
بر این اساس، طبق قانون، مصوبه دولت خلاف 
قانون اســت. قالیباف همچنین گفت: دولت 
مکلف است مجدداً مصوبه هیئت امنای صندوق 
و شورای عالی کار را در دستور کار قرار بدهد و 
امیدواریم این اقدام مجلس در لغو مصوبه هیئت 
وزیران این فضا را فراهم کنــد که دولت با ۳8 
درصد موافقت کند و هر چه سریع تر پرداخت 

بازنشستگان در کشور با عدد جدید اعلام شود.

 سخنگوی شورای سیاست گذاری 
ائمه جمعه: 

هیچ خط دهی برای 
خطبای جمعه نداریم

سخنگوی شورای سیاست گذاری ائمه جمعه با 
تأکید بر اینکه این شورا هیچ خط  دهی متمرکز 
و ملی برای خطبای جمعه ندارد، گفت: ائمه 
جمعه کاملا اختیار دارند مسائلی را که صلاح 
می دانند در خطبه ها ارائــه دهند. به گزارش  
فارس، حجت الاســلام علی نوری افزود:  در 
سالروز برگزاری اولین نماز جمعه ) ۵ مرداد( 
یک برنامه ویژه داریــم و در راس همه برنامه 
گردهمایی سراسری همه ائمه جمعه خواهد 
بود که از دوشنبه در حرم امام آغاز می شود و روز 
چهارشنبه اختتامیه این مراسم است.سخنگوی 
شورای سیاست گذاری ائمه جمعه کشور تاکید 
کرد: در این مراســم روسای ســه قوه، وزرای 
اطلاعات، کشور و ارشاد نیز سخنرانی خواهند 
داشت. اختتامیه این مراسم هم با دیدار رهبری 
و شنیدن سخنان ایشان همراه خواهد بود. نوری 
با اشاره به بحث افزایش قیمت مسکن و اجاره 
بها، گفت: اولین بخشی که درک عمیقی از این 
مشکل پیدا کردند، ائمه جمعه بودند و به وفور 
توصیه به صاحبخانه ها را دستور کار قرار دادند و 
بعضا نهیب هایی نیز در این مورد زده شد تا جایی 
که از دولت و مسئولین برای حل مشکل مطالبه 
شد او با بیان اینکه تریبون نماز جمعه جایگاهی 
برای مطالبه گری و حمایــت از حقوق مردم 
است، افزود: در کنار فهرست بلند مجاهدت ها 
و شیرینی ها شاهد حجم تخریب ها در فضای 

مجازی هستیم که کام جامعه را تلخ می کند.

ستاد مرکزی اربعین حسینی)ع( در اطلاعیه شماره ۲ اعلام کرد 
مهلت پیش ثبت نام برای زائران اربعین حسینی تا تاریخ ۱۷ مرداد 
تمدید شد. به گزارش ایسنا به نقل از  پایگاه اطلاع رسانی وزارت 
کشور متن اطلاعیه شماره ۲ ستاد مرکزی اربعین حسینی)ع( به 
شرح زیر است: » انا من حسین « به اطلاع ملت عزیز و محبان اهل 
بیت)علیهم السلام( می رساند با توجه به درخواست های واصله به 
ستاد مرکزی اربعین پیرامون تمدید مهلت پیش ثبت نام برای 
امکان شرکت در این مراسم معنوی، آخرین تصمیمات اتخاذ 
شده برای مدنظر قرار گرفتن توسط تمامی متقاضیان سفر اربعین 
حسینی)ع( بدین شرح اعلام می شود:مهلت پیش ثبت نام برای 
زوار اربعین تا تاریخ دهم ماه محرم مصادف با ۱۷ مرداد ماه ۱۴۰۱ 
)روز عاشورا( با رعایت سایر الزامات ابلاغی قبلی اعم از بهداشتی 
، امنیتی ، بیمه ای و... در آدرس Samah.haj.ir )سامانه 
سماح – سازمان حج و زیارت( تمدید می شود. با توجه به حذف 
ویزا برای سفر زیارتی اربعین، ثبت نام در سامانه سماح برای تمامی 
زوار اربعین الزامی بوده و در حکم روادید تلقی می شود .صرفاً 
کسانی می توانند عازم سفر اربعین سال جاری شوند که دارای 
کارت واکسیناسیون معتبر بوده و حداقل ۲ دُز واکسن و در صورت 
گذشت ۶ ماه از دز دوم، دز یادآور را نیز تزریق کرده باشند. با توجه 
به اتصال سامانه سماح به سامانه های »وزارت بهداشت و ایران 
من و ...« موضوع احراز واکسیناسیون و سایر شرایط و ملاحظات 
بهداشتی و ... مورد بررسی و راستی آزمایی قرار خواهد گرفت و 
افراد غیر واجد شرایط از فهرست نهایی زائرین حذف خواهند شد. 
پیش ثبت نام موصوف به هیچ وجه ثبت نام قطعی زوار اربعین 

تلقی نخواهد شد.

مهلت پیش ثبت نام برای زائران 
اربعین حسینی)ع( تمدید شد

درخواست قالیباف 
از دولت برای افزایش 

38 درصدی حقوق 
بازنشستگان مختلـف  کشـورهای  دیپلمات هـای  رفت وآمـد 

بـه ایـران بـه ویـژه کشـورهای همسـایه در دولـت 
سـیزدهم یکـی از موضوعاتـی اسـت کـه در ماه های 
اخیـر نقـش پررنگـی در سیاسـت های خارجـه بـه 
خـود گرفتـه اسـت، وزیـر امـور خارجـه کشـورمان 
می گوید سیاسـت خارجـی دولت سـیزدهم، مبتنی 
بر دکترین سیاسـت خارجی متوازن، دیپلماسی پویا 
و تعامل هوشـمند اسـت. بـه گـزارش ایرنا، حسـین 
امیرعبداللهیـان، وزیـر امـور خارجـه کشـورمان در 
برنامه"صـف اول" شـبکه خبـر سـیمای جمهـوری 
اسـلامی ایـران آخریـن تحـولات حـوزه سیاسـت 
خارجـی دولـت سـیزدهم در زمینه هـای مختلف را 
برای مـردم تشـریح کـرد. امیرعبداللهیان در پاسـخ 
بـه سـوال مجـری در مـورد رفـت و آمدهـای اخیـر 
دیپلماتیک گفت: سیاسـت خارجی دولت سـیزدهم 
مبتنـی بـر دکتریـن سیاسـت خارجـی متـوازن، 
دیپلماسی پویا و تعامل هوشـمند است. در چارچوب 
این دکترین سیاسـت خارجـی دولت جدیـد یکی از 
اولویت هـای اساسـی خـودش را همـکاری و تعامـل 
هـر چـه بیشـتر بـا همسـایگان قـرار داده و دیگـر 
اولویت مـا تمرکز بـر همکاری با آسیاسـت. آسـیا به 
عنوان پدیـده نوظهور قرن جـاری کـه در آن زندگی 
می کنیـم و ظرفیت هـای فراوانـی کـه این قـاره دارد 

کـه بخشـی از آن شـامل همسـایگان می شـود.
بخش های خاموش دیپلماسی را فعال کردیم

او افـزود: اگـر هـم در سـفرهای جنـاب آقـای 
رئیس جمهـور پیگیری کـرده باشـید و هـم در رفت 
و آمدهایـی کـه در سـایر سـطوح در حـدود ۱۱ مـاه 
گذشـته انجام شـده ملاحظه کرده باشـید، ما سـعی 
کرده ایم بخش های خاموش دیپلماسـی همسـایگی 
را فعـال کنیم. امیـر عبداللهیـان ادامـه داد: در حوزه 
همسـایگان شـمالی ما و برخـی از کشـورهایی مثل 
ترکمنسـتان، آذربایجـان و قزاقسـتان، اینهـا هـر 
کـدام ظرفیت های بسـیار مهمـی دارنـد. وزیـر امور 
خارجـه افـزود: سـفر جنـاب آقـای دکتر رئیسـی به 
تاجیکسـتان، ترکمنسـتان و روسـیه در ایـن حـوزه 
از همسـایگان مـا و پـس از آن در حـوزه همسـایگان 
حاشـیه جنوبـی خلیـج فـارس، قطـر و عمـان، 

همچنیـن سـفرهایی کـه بنـده و برخـی از وزرا بـه 
دیگـر کشـورهای همسـایگان مـا در حوزه هـای 
شرقی و غربی کشور داشـتند با دسـتاوردهایی برای 
ما همـراه بـود. مثلًا اگـر در حـوزه ای همچـون عراق 
حجم تبادل تجـاری ما ۱۲ میلیـارد دلار بـود در ۱۰ 
ماه گذشـته با اقداماتی که انجام شـد به ویـژه وزرای 
اقتصادی کابینه و معاونت دیپلماسی اقتصادی ما در 
وزارت امور خارجه توانسـتیم حجم تبـادل تجاری را 
امروز بـه ۱۶ میلیـارد دلار افزایش دهیـم. وی با بیان 
اینکـه در تعامـل خـود بـا ترکمنسـتان هم بـه دلیل 
برخی سـوءتفاهماتی که در مناسـبات همسایگی ما 
وجود داشـت،گفت: به دلیل اینکه ما از ترکمنسـتان 
گاز دریافت می کردیم، بخشـی از تعامـلات ما در این 
حوزه با مشـکلات فنی مواجه شـده بود، با مشـکلات 
مالی به دلیل شـرایط بانکی و تحریم هایـی که وجود 
داشت، از این مرحله توانسـتیم به خوبی عبور کنیم، 
نه تنها آن مشـکلات را حل و فصل کنیم بلکه نسـبت 
بـه ادامـه سـوآپ گاز از ترکمنسـتان بـرای برخـی 
کشـورها که در مـورد آذربایجـان عملی شـد و در دو 
هفته گذشـته هم حجم آن بـه دو برابـر افزایش پیدا 
کرد. وی افـزود: در حـوزه سـوآپ گاز و سـوآپ نفت 
هر کدام از اینهـا برای کشـور درآمـد و ارزآوری دارد. 
مـا در شـروع بـه کار دولـت جدید اعـلام کردیـم در 
حضور نماینـدگان محتـرم مردم در مجلس شـورای 
اسـلامی و افـکار عمومـی کـه حداقـل ۴۰ درصـد از 
سـهم فعالیـت دسـتگاه سیاسـت خارجـی در دولت 
سـیزدهم به دیپلماسـی اقتصادی تعلق مـی گیرد و 
اختصـاص پیـدا می کنـد. این کمـک کرد کـه حجم 
تبادل تجاری ما با همسـایگان افزایش بالایی داشـته 
باشـد. ما در بعضـی از حوزه ها در کمتریـن حالت ۳۶ 
درصد افزایش حجـم تبادل تجـاری را داشـتیم و در 
بیشـترین حالـت ۵۷۰ درصـد افزایش حجـم تبادل 
تجـاری را داشـتیم. امیرعبداللهیـان اضافـه کـرد: 
در دیپلماسـی فعـال همـراه بـا همسـایگان بـا چند 
اتفـاق مهم انجام شـد، اولیـن اتفـاق اینکـه ارزآوری 
بـرای کشـور از موضـع همسـایگان توانسـت نقـش 
مهمـی را ایفـا کنـد.دوم اینکـه جمهـوری اسـلامی 
ایـران  ظرفیـت ترانزیتـی بالایـی دارد و ما بـه دلیل 

موقعیـت ژئوپلیتیکـی کـه در آن قـرار داریـم خـط 
ترانزیـت شـمال بـه جنـوب و شـرق و غـرب بسـیار 
خـوب توانسـت در ایـن حـوزه و در این مقطـع فعال 
شـود. وی افـزود: امـروز به خصـوص بعـد از تحولات 
مربوط به جنگ و بحـران در اوکراین تحولات ناشـی 
از تبعـات کوویـد-۱۹ در جهـان دو موضـوع امنیـت 
انـرژی و امنیـت غذایـی از نگرانی هـای جدی اسـت 
که در جهـان و در بخش هایـی از منطقه مـا به وجود 
آمده کـه در هـر دو حـوزه جمهـوری اسـلامی ایران 
موقعیـت برتـر را دارد. امیـر عبداللهیان تاکیـد کرد: 
در بحـث انـرژی مـا یکـی از دارنـدگان منابـع بزرگ 
نفـت و گاز در منطقـه و در جهان هسـتیم و در بحث 
امنیـت غذایـی مسـیر ترانزیتی ایـران یـک ظرفیت 
بسـیار خوبـی را فراهم کـرده اسـت. وی تاکیـد کرد: 
در برنامه هـای مختلف معـاون اقتصـادی وزارت امور 
خارجه توضیـح خواهنـد داد، اما ما توانسـتیم برخی 
از ایـن مسـیرها را بـه عنـوان مثـال مسـیر ترانزیت 
هند پاکسـتان ایران به سـمت ترکیه را فعـال کنیم. 
دو سـه مسـیر دیگر را برای اولیـن بار توانسـتیم یا به 
صـورت ریلی یـا بـه صـورت ترکیبـی یعنـی ریلی و 
بخشـی بتوانیم این خـط ترانزیت شـمالی به جنوب 

را فعـال نگـه داریم.
گفت وگوها با عربستان

 در سطح سیاسی انجام خواهد شد 
وزیر امـور خارجه تاکیـد کـرد: در آماده سـازی برای 
بازگشـایی سـفارتخانه ها در هفتـه گذشـته پیامـی 
را از وزیـر خارجـه عـراق دریافـت کردیـم کـه طرف 
سـعودی ایـن آمادگـی را دارد کـه گفت گوهـا از فاز 
امنیتی وارد فاز سیاسی و علنی شـود و اعلام آمادگی 
کردیم که بتوانیم وارد فاز سیاسـی شـویم و در سطح 
سیاسـی گفت وگوهـا ادامـه پیـدا کنـد و در نهایـت 
منجـر بـه بازگشـت روابـط دیپلماتیک عربسـتان و 
جمهـوری اسـلامی ایـران بـه حالـت طبیعـی خود 

باشـد.
عملیات ریل گذاری خط آستارا و رشت

 در آینده ای نزدیک 
امیرعبداللهیـان افـزود: خوشـبختانه ما بـرای اینکه 

بتوانیـم خـط ترانزیـت شـمال و جنـوب را تکمیـل 
کنیـم یـک مسـیری باقیمانـده در محدوده رشـت و 
آسـتارا که توانسـتیم سـرمایه گذار در این مورد پیدا 
کنیم و هم شـخص آیت الله رئیسـی روی این موضوع 
اهتمـام داشـتند و در دیدارهایـی که با کشـورهایی 
کـه می توانسـتند بـه مـا کمـک کننـد ایـن موضوع 
را پیـش بردنـد و ما هفته هـای اخیـر توانسـتیم این 
را نهایـی کنیـم و امیدواریـم به زودی شـاهد شـروع 
این عملیـات ریل گـذاری خط آهن آسـتارا و رشـت 
باشـیم که این مسـیر از حالت ترکیبی به یک مسـیر 
کامـل ریلـی مبـدل شـود. وی گفـت: لـذا در حـوزه 
کارکـرد وزارت خارجه برای کمک به اقتصاد کشـور، 
تجارت کشـور و ارزآوری کشـور بدون توجه و نگاه به 
اینکه برجـام به کجا خواهد رسـید و در چـه نقطه ای 
در توافـق برجام قـرار داریـم با نـگاه کردن بـه بی اثر 
کـردن تحریم هـا، اسـتفاده از ظرفیت همسـایگان و 
اسـتفاده از ظرفیـت قـاره ای و قـاره آسـیا و تعامل با 
همـه بخش هـای جهـان فکر می کنـم شـروع خیلی 
خوبـی در ده مـاه  گذشـته دولت جمهوری اسـلامی 
ایـران توانسـت تجربـه کنـد. انشـاءالله در گام هـای 
بعدی با سـرعت بیشـتر و بـا وسـعت و عمق بیشـتر 
این کارهـا را دنبال کنیـم. او  در پاسـخ به سـوالی در 
مـورد ادامه مذاکـرات ایران و عربسـتان سـعودی در 
بغداد گفـت: ما در حوزه همسـایگان حاشـیه جنوبی 
خلیـج فـارس بعـد از اینکـه در سـال ۹۵ عربسـتان 
سـعودی تصمیم به قطـع روابط دیپلماتیک بـا ایران 
گرفـت برخـی از کشـورهای حـوزه خلیج فـارس در 
همراهـی با عربسـتان سـطح مناسـبات دیپلماتیک 
شـان بـا ایـران را از سـفیر بـه کاردار کاهـش دادنـد. 
وزیر امورخارجـه تاکید کـرد: این وضعیـت تا همین 
هفته هـای اخیر هم ادامه داشـت بـا اقداماتـی که در 
شـروع به کار دولت جدید انجام شـد، اولا کشورهای 
حوزه خلیج فارس مانند سـایر کشـورها برای مراسم 
تحلیـف دکتـر رئیسـی دعـوت شـدند، ثانیـاً تلاش 
شـد کـه بـا برنامه هـای عملـی از همـه ظرفیت های 
سیاسـی دیپلماتیـک، امنیتـی، تجاری، دیپلماسـی 
پارلمانـی، دیپلماسـی علمـی و از همـه ظرفیت هـا 
در تقویت مناسـبات با این کشـورها اسـتفاده کنیم.

سیاست خارجی دولت سیزدهم، مبتنی بر دیپلماسی پویا و تعامل هوشمند است

عربستانسعودیخواستارمذاکراتسیاسیوعلنیشدهاست

اداره كل ثبت اسناد و املاك استان كرمان
اداره ثبت اسناد و املاك حوزه ثبت ملك منطقه دو كرمان

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین 
تكلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

اداره كل ثبت اسناد و املاك استان كرمان
اداره ثبت اسناد و املاك حوزه ثبت ملك منطقه دو كرمان

تعیین  قانون  موضوع  هیات 
ساختمانهای  و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تكلیف 

فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه 
قانون تعیین تكلیف وضعیت ثبتی و اراضی و 

ساختمانهای فاقد سند رسمی
مورخ  رای شماره 140160319078002351  برابر 
تعیین  قانون  موضوع  دوم  هیات   1401/03/10
ساختمانهای  و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تكلیف 
ثبتی حوزه  فاقد سند رسمی مستقر در واحد 
مالکانه  تصرفات  دو كرمان  منطقه  ملك  ثبت 
بلامعارض متقاضی خانم فریبا معاذاللهی فرزند 
از  صادره   78 شناسنامه  شماره  به  اله  نجات 
کرمان در ششدانگ یک باب خانه  به مساحت 
128/3 متر مربع پلاك 16929 فرعی از3968 
اصلی مفروز و مجزی شده از پلاك 899 فرعی 
از 3968 اصلی  واقع در بخش 2 کرمان آدرس 

کرمان شهرک صنعتی شهرک امام حسن کوچه 
بن بست بهاران  خریداری از مالك رسمی آقای 
جمشید عیش آبادی محرز گردیده است.لذا به 
منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 
15 روز آگهی می شود در صورتی كه اشخاص 
نسبت به صدور سند مالكیت متقاضی اعتراضی 
داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین 
آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این 
اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت 
از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست  یك ماه 
خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند.بدیهی 
عدم  و  مذكور  مدت  انقضای  صورت  در  است 
وصول اعتراض طبق مقررات سند مالكیت صادر 

خواهد شد.

شماره  رای  برابر 
اول  هیات   140160319012000734
وضعیت  تكلیف  تعیین  قانون  موضوع 
سند  فاقد  ساختمانهای  و  اراضی  ثبتی 
حوزه  ثبتی  واحد  در  مستقر  رسمی 
مالکانه  تصرفات  سیرجان  ملك  ثبت 
زاهدی  فاطمه  خانم  متقاضی  بلامعارض 
 10 شناسنامه  شماره  به  غلامرضا  فرزند 
صادره از كرمان در یك قطعه باغ با بنای 
احداثی به مساحت 1578/45 مترمربع 
آباد  عماد  در  واقع  اصلی    3976 پلاك 
مالك  از  خریداری  کرمان   37 بخش 
نژاد  زیدآبادی  غلامرضا  آقای  رسمی 

)زاهدی( محرز گردیده است.
دو  در  مراتب  عموم  اطلاع  منظور  به  لذا 

شود  می  آگهی  روز   15 فاصله  به  نوبت 
به صدور  نسبت  اشخاص  در صورتی كه 
داشته  اعتراضی  متقاضی  مالكیت  سند 
اولین  انتشار  تاریخ  از  توانند  می  باشند 
را  خود  اعتراض  ماه  دو  مدت  به  آگهی 
به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، 
تسلیم  تاریخ  از  ماه  یك  مدت  ظرف 
مراجع  به  را  خود  دادخواست  اعتراض، 
در  است  نمایند.بدیهی  تقدیم  قضایی 
صورت انقضای مدت مذكور و عدم وصول 
اعتراض طبق مقررات سند مالكیت صادر 

خواهد شد.

هیات موضوع قانون تعیین تكلیف  
سند  فاقد  ساختمانهای  و  اراضی  ثبتی  وضعیت 

رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه 
و  اراضی  و  ثبتی  وضعیت  تكلیف  تعیین  قانون 

ساختمانهای فاقد سند رسمی
مورخ   140160319078000498 شماره  رای  برابر 
تعیین  قانون  موضوع  دوم  هیات   1401/01/25
تكلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد 
ثبت  حوزه  ثبتی  واحد  در  مستقر  رسمی  سند 
ملك منطقه دو كرمان تصرفات مالکانه بلامعارض 
متقاضی خانم زهرا اسماعیلی فرزند غلامحسین به 
شماره شناسنامه 2981247158 صادره از كرمان در 
ششدانگ یك باب خانه مشتمل بر طبقه فوقانی  
به مساحت 181.40 مترمربع  که مقدار 65.56متر 
مربع از ششدانگ عرصه آن متعلق به وقف است 
پلاك 22366 فرعی از1783 اصلی واقع در بخش 

3 کرمان آدرس کرمان بلوار آزادگان کوچه 29 سمت 
راست روبروی دبیرستان غیرانتفاعی امین منزل دو 
آقای سید کاظم  از مالك رسمی  طبقه خریداری 
طباطبایی محرز گردیده است.لذا به منظور اطلاع 
عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی 
می شود در صورتی كه اشخاص نسبت به صدور 
سند مالكیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می 
توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه 
اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ 
رسید، ظرف مدت یك ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، 
دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند.

بدیهی است در صورت انقضای مدت مذكور و عدم 
وصول اعتراض طبق مقررات سند مالكیت صادر 

خواهد شد.

تاریخ انتشار نوبت اول:  1401/05/03
تاريخ انتشار نوبت دوم  :  1401/05/18

محمود مهدی زاده رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه 2 کرمان
شناسه آگهی: 1354031

تاريخ انتشار نوبت اول:  5/03/ 1401 
تاريخ انتشار نوبت دوم : 5/18/ 1401 

محمد آرمان پور
رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان سیرجان

شناسه آگهی: 1354142

تاریخ انتشار نوبت اول 1401/05/03
تاريخ انتشار نوبت دوم :1401/05/18

محمود مهدی زاده رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه 2 کرمان
شناسه آگهی: 1354154

اداره كل ثبت اسناد و املاك استان كرمان
اداره ثبت اسناد و املاك حوزه ثبت ملك منطقه دو كرمان

اداره كل ثبت اسناد و املاك استان كرمان
اداره ثبت اسناد و املاك حوزه ثبت ملك منطقه دو كرمان

اداره کل ثبت اسناد و املاك استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاك حوزه ثبت ملک زرند

تعيين   قانون  موضوع  هيات 
ساختمانهاي  و  اراضي  ثبتي  وضعيت  تكليف 

فاقد سند رسمي
آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئين نامه 
قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي و اراضي و 

ساختمانهاي فاقد سند رسمی
مورخ   140160319078003201 شماره  راي  برابر 
1401/03/30 هيات دوم موضوع قانون تعيين 
ساختمانهاي  و  اراضي  ثبتي  وضعيت  تكليف 
ثبتي حوزه  واحد  فاقد سند رسمي مستقر در 
مالکانه  تصرفات  دو كرمان  منطقه  ملك  ثبت 
بلامعارض متقاضي آقاي مجيد فرازمند فرزند 
غلامحسین به شماره شناسنامه 346 صادره از 
کرمان در 4.2 سهم مشاع از 96 سهم ششدانگ 
مغازه مشتمل بر طبقه فوقانی ) کاربری عرصه 
مساحت  به  و گردشگری(  پذیرایی  و  تجاری 
 543 از  فرعي   1 پلاك  مربع  متر   130.70

اصلي  واقع در بخش 3 کرمان آدرس کرمان 
خريداري   12 طالقانی  نبش  طالقانی  خیابان 
از مالك رسمي خانم فاطمه ترکی زاده محرز 
گردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب 
آگهي مي شود  روز  فاصله 15  به  نوبت  دو  در 
سند  صدور  به  نسبت  اشخاص  صورتي كه  در 
مي  باشند  داشته  اعتراضي  متقاضي  مالكيت 
توانند از تاريخ انتشار اولين آگهي به مدت دو 
ماه اعتراض خود را به اين اداره تسليم و پس از 
اخذ رسيد، ظرف مدت يك ماه از تاريخ تسليم 
اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضايي 
انقضاي  صورت  در  است  نمايند.بديهي  تقديم 
مدت مذكور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات 

سند مالكيت صادر خواهد شد.

تعيين  قانون  موضوع  هيات 
و  اراضي  ثبتي  وضعيت  تكليف 

ساختمانهاي فاقد سند رسمي
آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئين نامه 
و  اراضي  و  ثبتي  وضعيت  تكليف  تعيين  قانون 

ساختمانهاي فاقد سند رسمی
هيات   140160319078003429 شماره  راي  برابر 
دوم موضوع قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي 
فاقد سند رسمي مستقر  اراضي و ساختمانهاي 
در واحد ثبتي حوزه ثبت ملك منطقه دو كرمان 
تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضي آقايان عليرضا 
شناسنامه  شماره  به  اصغر  فرزند  آبادي  زينل 
خنجری  علی  و  کرمان  از  صادره   2980221260
فرزند احمد به شماره شناسنامه 2980842443 
دانگ  سه  به  نسبت  کدام  هر  کرمان  از  صادره 
مشاع از ششدانگ  يك باب خانه مشتمل بر طبقه 
فوقانی به مساحت 150.98 مترمربع پلاك24823 

3 کرمان  بخش  در  واقع  اصلي  از2787  فرعي 
 5 کوچه  گلبرگ  خیابان  گلدشت  کرمان  آدرس 
اولین فرعی سمت چپ خريداري از مالك رسمي 
آقاي حسین بانک توکلی محرز گردیده است.لذا 
به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 
اشخاص  صورتي كه  در  شود  مي  آگهي  روز   15
نسبت به صدور سند مالكيت متقاضي اعتراضي 
اولين  انتشار  تاريخ  از  توانند  مي  باشند  داشته 
آگهي به مدت دو ماه اعتراض خود را به اين اداره 
تسليم و پس از اخذ رسيد، ظرف مدت يك ماه 
به  را  دادخواست خود  اعتراض،  تسليم  تاريخ  از 
مراجع قضايي تقديم نمايند.بديهي است در صورت 
انقضاي مدت مذكور و عدم وصول اعتراض طبق 

مقررات سند مالكيت صادر خواهد شد.

تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات 
وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای 

فاقد سند رسمی
نامه  آئین   13 ماده  و  قانون   3 ماده  موضوع  آگهی 
و  اراضی  و  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون 

ساختمانهاي فاقد سند رسمی
قانون  موضوع  اختلاف  حل  هیات  صادره  آرا  برابر 
اراضی و ساختمانهای  ثبتی  تکلیف وضعیت  تعیین 
شهرستان  ثبتی  واحد  در  مستقر  رسمی  سند  فاقد 
زرند تصرفات مالکانه و بلامعارض متقاضیان محرز 
گردیده است لذا مشخصات متقاضیان و املاک مورد 
تقاضا بشرح ذیل به  منظور اطلاع عموم در دو نوبت 
به فاصله 15روز آگهی می شود در صورتیکه اشخاص 
اعتراضی  متقاضیان  مالکیت  سند  صدور  به  نسبت  
آگهی  اولین  انتشار  تاریخ  از  باشند می توانند  داشته 
به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم 
تاریخ  از  ماه  اخذ رسید، ظرف مدت یک  از  و پس 
تسلیم اعتراض،دادخواست خود را به مرجع قضائی 
انقضاي مدت  در صورت  است  بدیهی  نماید.  تقدیم 

سند  مقررات  طبق  اعتراض  وصول  عدم  و  مذکور 
مالکیت صادر خواهد شد.

 املاک واقع در بخش 13 کرمان
به  عبدالرضا  فرزند  نظریان  حسین  محمد  آقایان   
نظریان  رضا  امین  و   2980429422 ملی  شماره 
فرزند عبدالرضا به شماره ملی 2994065304 صادره 
پسته  مشجر  باغ  دانگ  شش  بالمناصفه  کرمان  از 
به مساحت کلی 181860 مترمربع که مقدار 43520 
اصلی   18763 پلاک  محدوده  در  آن  از  مترمربع 
و  جعفری  فاطمه  خانم  رسمی  مالک  از  خریداری 
 18776 پلاک  محدوده  در  مترمربع   79041 مقدار 
اصلی خریداری از مالک رسمی خانم فاطمه جعفری 
و مقدار 59298 مترمربع در محدوده پلاک 10377 
اصلی خریداری از مالک رسمی آقای احمد دیلمقانی 

واقع در جاده یزدانشهر روستای محمدآباد گلشن

تاریخ انتشار نوبت اول 1401/05/03
تاريخ انتشار نوبت دوم :1401/05/18

محمود مهدی زاده رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه 2 کرمان
شناسه آگهی: 1354156

تاریخ انتشار نوبت اول 1401/05/03
تاريخ انتشار نوبت دوم :1401/05/18

محمود مهدی زاده رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه 2 کرمان
شناسه آگهی: 1354163

1401/5/03 : نوبت اول انتشار تاریخ
1401/5/18 : نوبت دوم انتشار تاریخ

حسين توحيدي نيا-رئيس ثبت اسناد و املاك زرند
شناسه آگهی: 1354199

اداره کل ثبت اسناد و املاك استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاك حوزه ثبت ملک زرند

آگهي مزايده سهام ) پرونده کلاسه 9801367 (

و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات 
ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و 
اراضی و ساختمانهاي فاقد سند رسمی

برابر راي شماره 139460319008003789 هیات دوم موضوع قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهاي فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت 
ملک زرند تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای محمد علی باصره فرزند یداله 
به شماره شناسنامه 19 صادره از زرند در یک باب خانه به مساحت 425.23 مترمربع  
پلاک 2355 فرعی مفروز و مجزی از پلاک 2368 اصلی واقع در بخش 13 کرمان 
زرند خیابان شهید فهمیده کوی 10 خریداری از مالک رسمی  محمد نیک نفس محرز 
گردیده است لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می 
شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته 
باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره 
تسلیم و  پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض،دادخواست 
خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند بدیهی است در صورت انقضاي مدت مذکور و 

عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.

نظر به اینکه آقای فرهاد سلطانی جانقلی 
به  نسبت  فوق  پرونده  بدهکار  اوشاغی 
پرداخت بدهی خود در مهلت تعیین شده 
اقدام ننموده اند و بنا به درخواست بستانکار سهام مدیون در 
شرکت سهامی خاص معدن کاری اولنگ به شناسه ملی 
10630107136 و به شماره ثبت 2540 جهت وصول مهریه 
مزایده میگردد که مشخصات آن طبق گزارش کارشناس 
رسمی دادگستری بدین شرح میباشد: تعداد 54000 سهم 
نام فرهاد سلطانی جانقلی  اولنگ به  از سهام معدنکاری 
اوشاغی ، که ارزش هر سهم از سهام برابر 1000 ریال می 
باشد و هنگام انتقال ،مالیات بر ارزش افزوده آنها به میزان 4 
درصد مرسوم است و همچنین مبلغ ثابت سه میلیون ریال 

هم اداره ثبت اسناد و املاک دریافت می نماید .
محاسبات :   54000*1000=54.000.000   ریال ارزش سهام

 54.000.000*0.04=2.160.000 ریال سهم مالیات
 مبلغ ثابت همگام انتقال 3.000.000 ریال

نتیجه گیری :بنابراین با توجه به توضیحات فوق و محاسبه 
انجام شده ارزش خالص میزان 54000 سهام آقای فرهاد 
سلطانی جانقلی اوشاغی به مبلغ  48.840.000 ریال برآورد 
می گردد  . کل ارزش کارشناسی :48.840.000 ریال به 
حروف چهل و هشت میلیون و هشتصد و چهل هزار ریال
مزایده از ساعت 9 الی 12 ظهر روز سه شنبه مورخ 05-18-

1401 در اداره كل ثبت اسناد و املاك كرمان واقع در ضلع 
شمالی پارک نشاط طبقه دوم سالن اجتماعات شهید نصر از 
طریق مزایده بفروش میرسد و مزایده 54000 سهم از سهام 
معدنکاری اولنگ از مبلغ پایه کارشناسی 48.840.000 ریال 
به حروف چهل و هشت میلیون و هشتصد و چهل هزار 
ریال که قطعی گردیده شروع و بالاترین مبلغ پیشنهادی با 
پرداخت ده درصد فروخته خواهد شد. خریدار مکلف است 
مابه التفاوت مبلغ فروش را ظرف مدت پنج روز از تاریخ 
مزایده به حساب ثبت تودیع نماید و در صورتی که ظرف 
مهلت مقرر مانده فروش را به حساب سپرده ثبت واریز 
نکند مبلغ مذکور قابل استرداد نبوده و به حساب خزانه 
واریز خواهد شد و مزایده ابطال و تجدید می گردد. بدهی 
های مالیاتی و عوارض شهرداری و غیره تا تاریخ مزایده 
اعم از اینکه رقم قطعی آن معلوم شده یا نشده باشد به 
عهده برنده مزایده است. ضمن آنکه پس از انجام مزایده در 
صورت وجود مازاد وجوه پرداختی بابت هزینه های فوق از 
محل مازاد به برنده مزایده مسترد می گردد. . طالبین می 
توانند جهت کسب اطلاعات بیشتر در ساعات اداری به اداره 

ثبت اسناد مراجعه نمایند.

1401/5/3 :نوبت اول انتشار تاریخ   /    1401/5/18 :نوبت دوم انتشار تاریخ
حسين توحيدي نيا- رئيس ثبت اسناد و املاك زرند

شناسه آگهی: 1354294

تاریخ انتشار:  دوشنبه 05/03/ 1401
علیرضا محمدی کیا رئیس اداره اجرای اسناد رسمی کرمان

شناسه آگهی: 1355319

آگهی فقدان سند مالکیت
فرزند  ورزنده  عبدالرضا  آقای  اینکه  به  نظر 
ملی  شماره  و   81 شناسنامه  شماره  به  هاشم 
مالک  آغاجری  از  صادره   5279488811
بنای  با  محصور  زمین  قطعه  یک  ششدانگ 
احداثی در آن  دارای پلاک 10341 فرعی از 2-اصلی واقع در شهر 
کهنوج ،قطعه یک بخش 46 کرمان که سند مالکیت آن به  شماره 
چاپی 649358 سری الف سال 99 با شماره دفتر الکترونیکی 
140020319002000139 صادر و تسلیم گردیده ،ضمن تسلیم دو 
برگ استشهادیه محلی تصدیق امضاءشده اعلام نموده که سند 
مالکیت پلاک فوق مفقود شده و درخواست سند المثنی نموده 
است ،لذا با استناد تبصره یک اصلاحی ماده 120 آیین نامه قانون 
ثبت مراتب یک نوبت آگهی میشود تا چنانچه کسی مدعی انجام 
معامله نسبت به ملک فوق الذکر یا وجود سند مالکیت نزد خود 
میباشد ظرف مدت ده روز از تاریخ انتشار آگهی به اداره ثبت 
شهرستان کهنوج مراجعه واعتراض خود را ضمن ارائه اصل سند 
مالکیت یا سند معامله تسلیم نماید والا پس از مدت مذکور نسبت 

به صدور سند مالکیت المثنی اقدام خواهد گردید 
علی رحمانی خالص .رئیس ثبت اسناد واملاک کهنوج.

آگهی حصر وراثت- منوجان
طاهری   علی  وراثت  حصر  رونوشت  خواهان 
فرزند دادی  به شرح دادخواست تقدیمی ثبت 
این  از   140121920001161166 کلاسه   به  شده 
و  نموده  وراثت  درخواست گواهی حصر  دادگاه 
چنین توضیح داده که شادروان محمد طاهری  فرزند علی ش 
م ---------  در شهرستان منوجان بدرود حیات گفته و ورثه 

حین الفوت ان منحصر است به :
ت  ت   3160526534 م  ش  دادی  فرزند  طاهری  علی   -1

1362/11/01)پدر متوفی(
2- فاطمه خاکساری سرگردو فرزند موسی ش م 6089910384 

ت ت 1363/04/01)مادر متوفی(
اینک با انجام تشریفات مقدماتی درخواست مزبور یک نوبت 
آگهی میگرددتا چنانچه شخصی اعتراضی دارد و یا وصیت نامه 
ای از متوفی نزد او می باشد از تاریخ نشر آگهی ظرف مدت یکماه 

به این دادگاه تقدیم دارد والا گواهی صادر خواهد شد .

مسئول دفتر شعبه  شورا حل اختلاف شعبه 1 شورای 
حل اختلاف شهرستان منوجان 
عاطفه سالاری.م الف :17

آگهی 
حصر وراثت- منوجان

علی  وراثت  حصر  رونوشت  خواهان   
شرح  به  دادی   فرزند  طاهری  
دادخواست تقدیمی ثبت شده به کلاسه  
140121920001161256 از این دادگاه درخواست گواهی حصر 
وراثت نموده و چنین توضیح داده که شادروان حسین 
طاهری  فرزند علی ش م ---------  در شهرستان 
منوجان بدرود حیات گفته و ورثه حین الفوت ان منحصر 

است به :
1-علی طاهری فرزند دادی ش م 3160526534 ت ت 

1362/11/01)پدر متوفی(
م  ش  موسی  فرزند  سرگرو  خاکساری  2-فاطمه 

6089910384ت ت 1363/04/01)مادر متوفی(
اینک با انجام تشریفات مقدماتی درخواست مزبور یک 
نوبت آگهی میگرددتا چنانچه شخصی اعتراضی دارد و یا 
وصیت نامه ای از متوفی نزد او می باشد از تاریخ نشر 
آگهی ظرف مدت یکماه به این دادگاه تقدیم دارد والا گواهی 
صادر خواهد شد .مسئول دفتر شعبه  شورا حل اختلاف 
شعبه 1 شورای حل اختلاف شهرستان منوجان –عاطفه 
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روزنامه اجتماعی، فرهنگی، سیاسی، اقتصادی استان کرمان
صاحب امتیاز: موسسه مطبوعاتی پیام آوران

مدیر مسئول:روح الله خدیشی
زیر نظر شورای نویسندگان

نشانی کرمان: خیابان شهید بهشتی، کوچه شماره 10، نبش شرقی 2
نشانی جیرفت: خیابان مسجد جامع کوچه بن بست نرسیده بیمه مرکزی ایران

اولین ساختمان، سمت چپ طبقه اول

جیرفت: 09131488684     43213684-85- 034
تلفنخانه کرمان: 034-32487477

ایمیل تحریریه: 
kaghazevatan@gmail.com

ایمیل سازمان آگهی ها: 
kaghazevatan.adv@gmail.com 

مدیر اجرایی: حمید باقری 
مدیر داخلی: سمیه خدیشی

گرافیک: فاطمه خواجویی
صفحه آرایی: ندا صفاریان 

خبر: محمد ساردویی

عکس: یاسر خدیشی
 روابط عمومی: شیوا کرمی

توزیع: اصغر صانعی
حسابدار: فاطمه سلیمانی 

نماینده روزنامه در عنبرآباد: ارشاد پگاه

نظرات نویسندگان دیدگاه شخصی آنان بوده و لزوما دیدگاه روزنامه نیست . 

چاپ و لیتوگرافی: شاخه سبز

نمابر: 034-32448511

ما را دنبال کنید

روزنامه اقتصادی استان کرمان

1281 پیاپــی  شــماره  پنجــم     ســال      1401 مــاه  مــرداد   03 دوشــنبه   

خبر

ارز دیچیتال

خبر

خبرخبر

خبر

اینفوگرافیک

رییس فرودگاه سیرجان اعلام کرد: هواپیمای ماهان که شنبه شب  به علت نقص 
فنی چند دقیقه پس از پرواز مجبور به بازگشت به مبدا شده بود ساعت ۴:۲۶ 

بامداد امروز به مقصد فرودگاه مهرآباد در پایتخت پرواز کرد.
هواپیمای مذکور قرار بود ساعت ۲۰ شنبه شب به مقصد تهران پرواز کند که به 
علت نقص فنی مجبور به بازگشت به فرودگاه مبدا شد؛ به علت همین نقص فنی 
دود در کابین هواپیما فراگرفته بود که البته هواپیما بدون مشکل در فرودگاه 
نشست و مسافران نیز سالم پیاده شدند. آنطور که محمد موسایی پور رییس 
فرودگاه سیرجان اعلام کرده است مسافران غیربومی این پرواز در هتل اسکان 
یافتند و تکنسین هواپیما نیز با قطعه مورد نظر برای تعویض از کرمان عازم 
سیرجان شده بود که پس از تعویض قطعه و رفع نقص، هواپیما صبح امروز 
پرواز خود را انجام داد.او افزود: از ۷۴ مسافر هواپیما ۴۴ نفر برنامه پرواز خود را 
کنسل کردند و ۹ نفر نیز همان شب خود را به پرواز کرمان - تهران رساندند؛ 
مابقی مسافران نیز روز یکشنبه صبح به فرودگاه مقصد در پایتخت انتقال یافتند.

رئیس کل دادگستری استان کرمان پیشگیری از وقوع 
جرم و آسیب های اجتماعی را نسخه شفابخش بسیاری 
از مشکلات قوه قضائیه دانست و گفت: پیشگیری از 
وقوع جرم باید بر محور برنامه علمی و اقدامات پژوهشی 

دنبال شود.
حجت الاسلام ابراهیم حمیدی با بیان اینکه پیشگیری 
موضوع بسیار مهم، عقلانی و منطقی است و  درباره آن 
صحبت های بسیار زیادی مطرح شده ،اظهار داشت: 
اقدامات انجام شده، پاسخگوی نیازهای این حوزه نبوده 

است.
او با تأکید بر اینکه عقل سلیم همواره اهمیت پیشگیری 
بر درمان را می پذیرد، بیان کرد:در حوزه مسائل 
اجتماعی،جرائم و آسیب های اجتماعی نمی توان اجازه داد 
که این موارد فراگیر شود و مردم و جامعه را درگیر کند و در 

نهایت مسئولان و  حاکمیت به دنبال چاره اندیشی باشند؛ 
از این رو باید به اقدامات پیشگیرانه توجه لازم انجام شود.

رئیس کل دادگستری استان کرمان با ابراز اینکه 
"متاسفانه هم اکنون در جامعه شاهد بروز جرایم و 
آسیب هایی هستیم که مردم و مسئولان را گرفتار 
کرده است"،تصریح کرد:تحقق پیشگیری از وقوع جرم 
به شکلی برنامه محور و هدفمند، یک ضرورت عقلانی و  
منطقی است زیرا بدون شک هزینه پیشگیری به مراتب 

کمتر از درمان است.
او با بیان اینکه ممکن است در متدها، روش ها و شیوه های 
پیشگیری از وقوع جرم و آسیب های اجتماعی اختلاف 
نظر وجود داشته باشد اما درباره اصل پیشگیری اختلافی 
وجود ندارد، افزود: در کشور ما با وجود تاکیدات رهبر 
معظم انقلاب اسلامی در حوزه پیشگیری از وقوع جرم 

تلاش های زیادی انجام شده است.
حمیدی با اشاره به اینکه قوانین حوزه پیشگیری از وقوع 
جرم نیازمند بازنگری و تکامل هستند، گفت:در مسیر 
اجرای برنامه های پیشگیری از وقوع جرم مشکلاتی وجود 
دارد که این موارد باید بر مبنای هماهنگی موجود میان 

دولت و قوه قضائیه برطرف شود.
او یادآور شد:افزایش نیروی انسانی، امکانات و تجهیزات 
موجود جوابگوی ورودی پرونده ها به دستگاه قضایی 
نیست و تنها موضوعی که در این زمینه راهگشا 
است، توجه به پیشگیری از وقوع جرم و آسیب های 
اجتماعی است. حمیدی راجع به فعالیت شوراهای 
پیشگیری از وقوع جرم نیز بیان کرد:این شوراها در زمینه 
سیاست گذاری و هماهنگی برنامه های پیشگیرانه نقش 
مهم و محوری به عهده دارند و تلاش می کنند که تمامی 
ظرفیت ها برای پیشگیری از وقوع جرم و آسیب های 

اجتماعی به کارگیری شوند

هواپیمای ماهان در سیرجان رفع نقص شد و 
مسافران به پایتخت رسیدند

پیشگیری از وقوع جرم نسخه شفابخش مشکلات قوه قضائیه است

عکس نوشت

رئیس مرکز پیش بینی هواشناسی کرمان 
از صدور هشدار قرمز هواشناسی برای 
جنوب،جنوب غرب و شمال غرب استان 
خبر داد. حمیده حبیبی بیان کرد:مطابق 
نقشه های هواشناسی از روز دوشنبه تا جمعه 
برای اغلب مناطق استان کرمان به خصوص 
جنوب، جنوب غرب و شمال غرب هشدار قرمز 
هواشناسی صادر می شود و از مردم می خواهیم 
به صورت جدی از حضور در حاشیه رودخانه ها 
و مسیل ها، حتی رودخانه های خشک دور 
شوند. او عنوان کرد:سامانه مانسون طی 
روزهای آینده تقویت شده و گسترش می یابد 
و از روز دوشنبه بر میزان بارش ها افزوده 
می شود و تا عصر روز جمعه این پدیده ادامه 
دارد. حبیبی گفت: افزایش ابرهای همرفتی، 
بارندگی مقطعی و شدید به خصوص در 
بالا دست رودخانه ها، سیلاب، رعد و برق و 

آبگرفتگی از جمله اثرات این سیستم است.
او ادامه داد: شهرستان های کرمان، ارزوئیه، 
انار، بافت، بردسیر، جیرفت، رابر، راور، راین، 
رفسنجان، رودبار جنوب، ریگان، زرند، 
سیرجان، شهداد، شهربابک، صفاییه،عنبرآباد، 
فاریاب، فهرج، قلعه گنج، کهنوج، کوهبنان، 
گلباف، لاله زار، ماهان، منوجان، میانده 
جیرفت و نرماشیر در معرض این بارندگی ها 

و سیلاب قرار دارند.

معاون سازمان حج و زیارت استان کرمان گفت: 
پیش ثبت نام زیارت اربعین حسینی در سامانه 

سماح تا ۱۷ مرداد تمدید شد.
محمدعلی مجد افزود:پیش ثبت نام اربعین حسینی 
در سامانه سماح به آدرس samah.haj.ir  تا 

۱۷ مرداد ۱۴۰۱ تمدید شد.
او می گوید: پس از ۱۷ مرداد،ثبت نام قطعی 
زائران اربعین مطابق شرایط ۲ کشور عراق و 
ایران در دفاتر زیارتی حج و زیارت استان کرمان 

صورت می گیرد. معاون سازمان حج و زیارت 
استان کرمان ادامه داد: از ۱۰ تیر ۱۴۰۱ تا امروز، 
۳۹ هزار و ۶۴۷ نفر از استان کرمان برای مراسم 
اربعین حسینی در سامانه سماح پیش ثبت نام 

کرده اند.
او می گوید:طبق نظر وزارت بهداشت،به منظور 
جلوگیری از گسترش بیماری کووید ۱۹، تزریق 
حداقل ۲ دُز واکسن کرونا از شرایط ضروری برای 
اعزام زائران به اربعین حسینی اعلام شده است.

مدیرکل پست کرمان گفت: از زمان آغاز پیش ثبت 
نام اربعین حسینی، روزانه هزار و ۵۰۰ گذرنامه در 
استان کرمان توزیع شده و این رقم رو به افزایش 

است.
مهدی جعفری افزود:به منظور خدمت رسانی پست 
به زائران اربعین حسینی، قرار است گذرنامه زائران با 
سرعت؛ دقت و به موقع به دست هم استانی ها برسد.
  او می گوید: با توجه به ظرفیت ها و زیرساخت های 
پستی و برای سهولت رهگیری  گذرنامه، ۲ باجه ویژه 
برای زائران اربعین حسینی در ساختمان مرکزی 
پست شهید سلیمانی،واقع در بلوار شهید صدوقی 
و همچنین در اداره پست شهرستان کرمان، واقع 
در خیابان عدالت پیش بینی کرده ایم تا بتوانیم 

خدمتگزاری مناسبی برای همشهریان انجام دهیم. 
مدیرکل پست استان کرمان اظهارداشت: از زمان 
آغاز پیش ثبت نام پیاده روی اربعین حسینی،روزانه 
هزار و ۵۰۰گذرنامه در استان  کرمان توزیع شده و 

این رقم رو به افزایش است. 
به گفته او از زائران اربعین حسینی در خواست 
می شود، اقدام برای گرفتن گذرنامه را به روزهای 
پایانی موکول نکنند و در اسرع وقت، مراحل ثبت نام 
را انجام دهند تا از ترافیک در روز های پایانی کاسته 

شود و با مشکلی مواجه نشوند.
او ادامه داد:به محض صدور گذرنامه و تحویل به 
پست کرمان، فرایند توزیع و تحویل آن به زائران در 

محل سکونت صورت می گیرد

نماینده مردم کرمان و راور در مجلس خواستار بهسازی فوری جاده حادثه خیز کرمان 
– دیهوک شد.

محمدرضا پورابراهیمی در نشست شورای اداری راور گفت: در جلسه پیگیری مشکلات 
شهرستان راور مباحث مختلفی در ارتباط با شهرستان راور در دستور کار قرار گرفت و 
گازرسانی در بخش های مختلف شهرستان رو به اتمام است و طی دو ماه آینده برنامه 
گازرسانی به روستاهای بالای ۱۰ خانوار را نهایی می کنیم و تا پایان سال گازرسانی به 

تمامی روستاها و مناطق شهری این شهرستان را جشن می گیریم.
او افزود: بعد از بخش خانگی،به بخش صنعت گازرسانی می شود تا به توسعه فعالیت های 

اقتصادی شهرستان کمک کند.
پورابراهیمی با اشاره به مسیر کرمان – راور – دیهوک بیان کرد: بخش زیادی از قطعات 
محور کرمان – راور رو به اتمام است و تا پایان سال بخش زیادی از این راه مورد استفاده 
قرار می گیرد و در محور راور به دیهوک نیز با توجه به اینکه ۱۰۳ کیلومتر در حوزه 
استحفاظی استان کرمان و شهرستان راور است، مقرر شد حدود ۲۵ کیلومتر از بازسازی 

و روکش آسفالت که لازم است توسط اداره کل راهداری انجام شود.
نماینده مردم کرمان و راور در مجلس گفت: بعد از ۱۰۳ کیلومتر که در حوزه خراسان 
جنوبی است و بدترین وضعیت مسیر کرمان به مشهد است، قرار است نشست مشترک 
نمایندگان منطقه و مدیران راهداری و فرمانداران با حضور وزیر راه و شهرسازی برگزار 
و اعتبارات ویژه ای در این بخش در نظر گرفته شود و در خراسان جنوبی نقاط بحرانی 

را پوشش بدهیم.
او در بخش دیگری از سخنانش اظهار کرد: ۹۰ درصد از پهنه های معدنی شهرستان 
راور متعلق به سازمان های انرژی اتمی و محیط زیست است و اخیراً در جلسه ای که با 
حضور استاندار و مدیران ارشد سازمان انرژی اتمی و معاونین وزارت صمت در کمیسیون 
اقتصادی برگزار شد،با سازمان انرژی اتمی برای آغاز عملیات اکتشافی در بخش وسیعی 
از محدوده های معدنی شهرستان توافق شده که به این معنی است در نقاطی که به مواد 
معدنی غیر پرتوزا دسترسی پیدا کنیم امکان سرمایه گذاری و اشتغال جوانان شهرستان 

فراهم می شود.
پورابراهیمی با اشاره به طرح های توسعه فولاد بیان کرد: خوشبختانه ظرفیت کارخانه 
فولاد در بخش ذوب ۶۰ درصد پیشرفت دارد و تا پایان سال امیدواریم به مدار تولید بیاید.

او تصریح کرد: اکنون هزار نفر اشتغال مستقیم و غیرمستقیم ایجاد شده و طرح های توسعه 
نیز پس از عملیات ذوب، از جمله کارخانه های تولید پودرهای آلیاژی و لوله های بدون 

درز در حال مطالعه است.
نماینده مردم کرمان راور با اشاره به اینکه در جلسه شورای اداری شهرستان راور مقرر 
شد آسفالت راه های روستایی شهرستان انجام شود، گفت: وضعیت ارتباطی و مخابراتی 
۱۵ روستا به زودی ساماندهی می شود و ۳۰ روستا باقیمانده در برنامه زمان بندی به این 

موضوع افزوده می شوند.
او در پایان بیان کرد: امروز کلنگ زنی کمپ ترک اعتیاد در راور انجام شد که می تواند به 

افراد آسیب دیده کمک کند

تشنگیدرشالیزار

سـاری- ایرنـا- اسـتان مازنـدران بـار دیگـر در 
وضعیـت کم آبـی قـرار گرفتـه اسـت. بـا کاهش 
نـزولات آسـمانی و افزایـش دمـای هـوا ذخیره 
آب در مخـزن سـد شـهید رجایـی )بزرگ ترین 
سـد مازندران(بـه حـدود ۳۵ درصـد حجـم 
مخـزن رسـیده اسـت. برخـی از اراضـی تحـت 
کشـت برنج بـه علت کمبود آب خشـک شـده و 
خسـاراتی بـرای کشـاورزان بوجود آورده اسـت

هشدار قرمز هواشناسی 
در کرمان صادر شد

پیش ثبت نام زیارت اربعین حسینی تمدید شد

توزیع روزانه 1۵۰۰ گذرنامه 
در کرمان طی ایام پیش ثبت نام اربعین حسینی

نماینده مردم کرمان و راور در مجلس: 
جاده راور – دیهوک فوراً بهسازی شود

خبر

در پی وارد مدار نشدن موتور پیش سردکن کشتارگاه 
صنعتی سیرجان بیش از ۱۱ تن گوشت دام سبک و 
سنگین در آزمایشگاه مرکز استان درمعرض آزمایش 

است.
صادقی معاونت خدمات شهری شهرداری سیرجان گفت 
به علت نوسانات برق و بیش از ۱۱ تن گوشت مصرفی 
سیرجان زیر تیغ آزمایشگاه دامپزشکی فشار روغن یکی 
از موتورهای دستگاه پیش سردکن کشتارگاه صنعتی 
سیرجان وارد مدار نشد و باعث افزایش دما سردخانه تا 

۱۵درجه سانتیگراد شد
او افزود:برای اطمینان از سلامتی گوشت ها و حساسیت 
موضوع اداره دامپزشکی سیرجان لاشه های گوسفندی 
را بسته بندی و فریز و گوشت لاشه های گاوی هم با 
نمونه برداری به سردخانه دیگری منتقل شدند تا نتیجه 

آزمایش و صحت و سقم آن با درستی مشخص کند.
صادقی با اشاره به اینکه هم اکنون این پیش سردکن در 
وضعیت مطلوبی است و هیچ گونه مشکلی ندارد افزود 
طبق روال عادی فروشگاه های عرضه گوشت ، گوشت 
مورد نیاز مردم را توزیع می کنند، اما توصیه می شود 
قصابان شهرستان نیز براساس ظرفیت فروش روزانه خود 
کشتار کنند تا گوشت مورد نیاز مشتری به صورت تازه در 

اختیار آنان قرار گیرد.
او گفت دام کشتار شده بیمه است و در صورتی که برای 
این گوشت ها مشکلی ایجاد شود بیمه خسارت آن را 

پرداخت می کند.
دکتر علیرضا زینلی رییس اداره دامپزشکی سیرجان هم 
گفت: حدود ۱۲ تنُ گوشت کشتار روز جمعه در دستگاه 
پیش سرد نگهداری می شد که صبح شنبه همکاران ما با 

توجه به چک کردن دمای محیط پیش سرد، دمای عمق 
محصول و خواص ارُگانولپتیک به گوشت ها مشکوک 
شده که نمونه برداری لازم صورت پذیرفت و اجازه توزیع 

گوشت بین مردم داده نشد
او افزود:تمامی گوشت ها پس از نمونه گیری ، بارگیری 
و به یک شرکت بسته بندی برای انجماد ارسال شد که 
در صورت سالم بودن صددرصدی این گوشت ها به بازار 

مصرف برمی گردند.
زینلی عنوان کرد:نمونه های گرفته شده به آزمایشگاه 
مرجع در اداره کل دامپزشکی استان ارسال شده که 
قریب به یک هفته زمان می برد تا نتیجه نهایی حاصل 
شود و مردم مطمئن باشند که سلامتی شان برای ما یک 
امرحتمی و ضروری است وبر اساس نتیجه آزمایش این 

گوشت ها یا معدوم و یا به مصارف صنعتی می رسند.

بیش از 11 تن گوشت مصرفی سیرجان زیر تیغ آزمایشگاه دامپزشکی

نام کتاب:کتاب مردان بدون زنان
نویسنده: ارنست همینگوی

مترجم:  اسدالله امرایی
ناشر چاپی:  انتشارات افق

داستان های  از  زنان« دومین مجموعه  بدون  کتاب »مردان 
کوتاه »ارنست همینگوی« است که در سال ۱۹۲۷ به انتشار 
به  را  وی  ابتدایی  نوشته های  مهم ترین  از  برخی  و  رسید 

خوانندگان عرضه داشت.
کتاب مردان بدون زنان از چهارده داستان تشکیل شده که 
این  اولیه  نوشته های  آنها، مهم ترین و جذاب ترین  از  برخی 

نویسنده مشهور هستند

فراخوان دوره آنلاین 
فیلمنامه نویسی سینما با اکتای 

براهنی منتشر شد.

مهلت: ۳ مرداد ۱۴۰۱
هزینه شرکت در دوره:

۴ میلیون تومان
راه های ارتباطی

تلگرام:
T.me/cinemamojeno

واتس  اپ:
۰۹۳۹۴۹۳8۰۰۶

اینستاگرام:
Instagram.com/mojenowofficial

تلفن تماس:
۰۹۳۹۴۹۳8۰۰۶

مکان برگزاری:
دوره به صورت آنلاین برگزار می شود.

کتاب

فراخوان 

جازموریان به جان تازه ای نیاز دارد

 معاون اداره کل منابع طبیعی و آبخیزداری جنوب کرمان بر لزوم توجه جدی همه 
دستگاه های ذیربط جهت تثبیت ماسه های روان در راستای نجات جازموریان 

تاکید کرد.
رضا سنجری در حاشیه بازدید از پروژه های تثبیت ماسه های روان شهرستان قلعه 
گنج گفت: منطقه جازموریان نیاز به جان تازه ای دارد که باید تمامی دستگاه های 
مرتبط به صورت هماهنگ و با برنامه ای مشخص اقدامات انجام شده را مدیریت و در 

نهایت اثربخشی آن به بهترین شکل ممکن اطلاع رسانی شود.
او با تاکید بر اینکه این منطقه از کانون های بحرانی فرسایش بادی شهرستان قلعه گنج 
و منتهی به جازموریان است، افزود: اجرای این پروژه ها از اقدامات زیربنایی بوده که 
نمود آن پس  از گذشت سال ها مشخص شده و همچنین عدم اجرا یا کمبود آن نتایج 

غم باری برای کل منطقه جنوب شرق در پی خواهد داشت.
سنجری خالی شدن مناطق مسکونی،مسدود شدن راه های مواصلاتی، مدفون شدن 
اراضی مستعد کشاورزی و به تبع آن مشکلات اجتماعی را گوشه ای از معضلات 
حرکت ماسه  های روان دانست و افزود: وجود تالاب جازموریان در مرز جنوب کرمان 
و استان سیستان و بلوچستان مدیریت آن را پیچیده تر کرده است لذا باید برای 
جلوگیری از تبعات ناشی از شن های روان با همگرایی بیشتری اقدامات کارشناسی 

صورت بگیرد


